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روزنامه صبح ایران

رهبرانقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان و جمعی از کارکنان نیروی هوایی و 
پدافند هوایی ارتش، 22بهمن و انتخابات را دو عید پرمضمون ملت ایران دانستند 
و تاکید کردند: حضور همگانی مردم در انتخابات هفتم اسفند به عنوان خونی 
تازه، عزت و اقتدار ایران و نظام را بیمه و اهداف دشمن حیله گر غدار را خنثی 
می کنند. فرماندهان و جمعی از کارکنان نیروی هوایی و پدافند هوایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران به مناسبت سالروز بیعت تاریخی همافران 
با حضرت امام خمینی)ره( در 19 بهمن 1357 صبح دیروز )دوشنبه( با 
حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده کل قوا دیدار کردند. فرمانده کل 

قوا با تجلیل از حضور مردمی در مراسم 22 بهمن هر سال خاطرنشان کردند: حضور 
مردم در راهپیمایی 22 بهمن در 37 سال گذشته، حضور جسمی همراه با اراده و عزم، 
محبت و پشتیبانی بوده است و امسال نیز به فضل الهی حضور مردم در خیابان ها، 
چشمگیر و دشمن شکن و مأیوس کننده بدخواهان خواهد بود. حضرت آیت الله 
خامنه ای برگزاری راهپیمایی 22 بهمن را تکرار شادمانه عید انقلاب دانستند و با تأکید 
بر این که چنین مراسم مردمی مستمری در جهان بی نظیر است، افزودند: از ابتدای 
پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون، مردم در هر شرایطی اعم از شرایط سخت جوی و در 

دل مشکلات، همواره در مراسم عید انقلاب در 22 بهمن حاضر بوده اند...

 رهبرانقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش:

جنجال های روزمره انتخاباتی مسئولان را سرگرم نکند

پایان خوش برای سال های سخت
روحانی: از ظریف خواستم حرف آقا روی زمین نماند
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پیام تسلیت

حیدر ضیغمی

نگاهی به کارنامه تامین اجتماعی قم در دوران پس از انقلاب

خداحافظی با ارائه خدمات به صورت دستی
8 7

ضمن تقدیر و تشکر از کلیه عزیزان و سرورانی که در مراسم تشییع و تدفین 

مرحومه مغفوره هنرمند والده آقای صوفی
 شرکت نموده اند، به اطلاع می رساند مراسم سومین روز درگذشت 

آن مادر مهربان چهارشنبه 21 بهمن ماه از ساعت از ساعت 10 الی 12 در منزل 
آن مرحومه واقع در خیابان امامزاده ابراهیم، خیابان شهید خوش نژاد

 کوچه شهید ملک لو برپا می باشد. همچنین مراسم هفتمین شب درگذشت آن 
مرحومه نیز روز جمعه 23 بهمن ماه از ساعت 14 الی 16/30 در مسجد مهدیه 

واقع در آدرس فوق برگزار می گردد. 

انالله و انا الیه راجعون

از طرف بازماندگان



اخبار سه شنبه - بیستم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 23936

شکست مذاکرات ژنو3 
در پرتو رقابت های منطقه ای 

اقدامات قدرت های جهانی و منطقه ای برای حل و فصل 
بحران پیچیده سوریه، بدلیل تضاد منافع و رقابت مستمر و 
تلاش بر تحمیل اراده به حریف و تغییر در آرایش سیاسی و 
نظامی نیروهای منازعه گر، با بن بست آشکاری روبرو شده 

است. بطوری که مذاکرات اخیر به رغم تلاش برای کاستن از اختلافات و اعلام آتش بس 
با شکست روبرو شد. گرچه محور غربی و عربی، حمایت هوایی روسها از نیروهای دولتی را 
عامل شکست و تشدید حملات به مواضع نیروهای معارض اعلام می کنند، با این وجود، 
نگاهی دقیق به مواضع بازیگران اصلی و عدم اراده جهانی برای مبارزه واقعی با تروریسم 
سازمان یافته در منطقه نشان می دهد که راه رسیدن به صلح و برقراری امنیت پایدار 

بسی دشوار است.
در چرایی وضعیت موجود و دلایل تداوم بحران در سوریه باید گفت:

1- عربستان سعودی از عوامل اصلی کشیدگی اوضاع سیاسی و تداوم جنگ در منطقه 
به ویژه در سوریه است. نظام پادشاهی سعودی به عنوان داعیه دار رهبری جهان سنی 
خود را در رقابت استراتژیک با ایرانی می بییند که پس از توافق وین قدرت نظامی اش در 
کنار نفوذ منطقه ای آن تقویت شده و انتظار می رود با گشایش در روابط ایران و غرب به 

ویژه با سفر روحانی به ایتالیا و فرانسه فضای بیشتری برای افزایش قدرت مانور پیدا شود.
2- گرچه ایران بدنبال گسترش تنش با همسایگان خویش نبوده و هرگز به عنوان عنصر 
تهدیدساز برای منافع کشورهای حوزه خلیج فارس عمل نکرده، با این وجود، اصرار سعودی 
ها برای قطع روابط دیپلماتیک پس از اعدام شیخ النمر و متهم نمودن ایران به دخالت در 
امور داخلی اعراب از هرگونه همگرایی و توافق برای مصالحه سیاسی در بحران های منطقه 

ای به ویژه سوریه جلوگیری می کند.
3- رهبران جوان و کم تجربه سعودی در تلاش اند که با تغییر زیربنایی در سیاست 
خارجی و فاصله گرفتن از سنت محافظه کاری و اتخاذ راهبردهای تهاجمی به نوعی چهره 
هژمونیک از خود در منطقه ترسیم نمایند. این در حالی است که فقدان مولفه های لازم 
برای تاثیر گذاری بر معادلات قدرت و عدم توانمندی ایفای نقش مستقل در خاورمیانه بر 
تنگناهای این کشور افزوده است. این در حالی است که استراتژی متحد نزدیک عربستان 

یعنی آمریکا با تغییرات اساسی در منطقه خاورمیانه روبرو است.
تصمیم سازان کاخ سفید با اجتناب از رویکردهای تهاجمی گذشته در پی بازگشت به 

دیپلماسی و صلح سازی منطقه ای هستند 
خروج نیروهای آمریکایی از عراق و نیز تاکید بر راه حل سیاسی برای حل بحران سوریه 
با منافع عربستان در تضاد است. درک این واقعیت روشن که جایگاه بازیگران منطقه ای 
تغییر یافته است برای حاکمان سعودی سخت است و لذا تلاش عمده عربستان سعودی بر 
این امر متمرکز شده که با تشدید اختلافات قومی و فرقه گرایی مذهبی از طریق بازتولید 
خشونت و جنگ از صلح و ثبات در منطقه خاورمیانه جلوگیری نماید. در مذاکرات ژنو 3 نیز 
سعودی با جانبداری از مواضع گروههای تروریستی همچنان به اقدامات ایذایی روی آورد.

4- همچنین در فرایند مذاکرات پیچیده ژنو 3 بایستی به تشدید بحران در روابط مسکو 
- آنکارا اشاره کرد . روسیه پس از سرنگونی هواپیمای جنگی خود با استقرار سلاح پیشرفته 
نظامی و حمایت همه جانبه از ارتش سوریه به دنبال تنبیه ترکیه است . دخالت آشکار 
روسها ضمن تغییر محسوس در عرصه میدانی باعث تضعیف مواضع ترکها شده است و 
ظاهرا این رقبای منطقه ای هیچ تمایلی هم بر آشتی و اتخاذ مواضع صلح جویانه برای نیل 
به توافق جمعی برای کاستن از مشکلات موجود را ندارند. این موضوع تاثیر بسیار بدی بر 
چشم انداز مذاکرات ژنو 3 گذاشته و امکان آتش بس و انتقال در یک پروسه دمکراتیک را 

با موانع جدی روبرو نموده است. 
5-پس از اقدامات تروریستی داعش در اروپا و تلاش گروههای تکفیری برای گسترش 
عملیات در شرق آسیا و حتی در آمریکا زنگ خطر برای امنیت جهانی به صدا درآمده است 
و اکثر کارشناسان مسایل سیاسی بر این باورند برای مبارزه با تروریسم بایستی مکانیزم 
دسته جمعی و عزم جهانی با نقش آفرینی هرچه بیشتر قدرت های بزرگ تعریف گردد 
و هرگونه شکاف سیاسی و نبود تعریف مشترک در قبال برخورد جدی و همه جانبه با 
تروریسم به گسترش خشونت و ترور در ابعاد مختلف خواهد انجامید. این در حالی است 
که پس از حوداث تروریستی پاریس و نیز آوارگی هزاران انسان بیگناه در سوریه و عراق، 
رهبران قاره سبز نزدیکی بیشتری با مواضع روسها احساس می کنند و این امر بر انزوای 

سیاسی ترکیه و عربستان در منطقه خواهد افزود .
6- ایران در فضای پسافرجام و بدنبال ارتقای جایگاه منطقه ای خویش از امکان 
مذاکرات جدی و راه حل سیاسی برای خاتمه بحران در سوریه و عراق حمایت می کند و 
در این میان راه حل سوری- سوری و مشارکت تمام گروههای سیاسی در فرایند آشتی ملی 
بدون تحمیل و دخالت قدرت های حامی تروریستها را گزینه مناسبی می داند، از این رو 
در مذاکرات آتی هم با مخالفت جدی با هرگونه تحمیل ساختار سیاسی برای آینده سوریه 
از سوی قدرت های خارجی، حضور نمایندگان تروریست ها را در میز مذاکره عامل تداوم 

جنگ و خونریزی اعلام کرده است.
با نگاهی به گزاره های بالا و وجود اختلاف عمیق میان طرفین منازعه می توان دریافت 
که امکان رسیدن به صلح و پایان جنگ و خونریزی حداقل در کوتاه مدت بعید به نظر می 
رسد چرا که از یک سو کنار گذاشتن کردها از روند مذاکرات به عنوان متغیر اثرگذار در 
عرصه میدانی و در نبرد با داعش و نیز اصرار ترکیه و عربستان بر رفتن بشار اسد از قدرت 
آینده، گفتگوهای صلح را با ابهامات جدی روبرو ساخته است. بنابراین هرگونه موفقیت در 
پروسه صلح سازی در سوریه و عراق و ریشه کنی تروریسم به گفتگوهای جدی میان قدرت 
های منطقه ای و بازیگران فرامنطقه ای برای کاستن از اختلافات و نیز اتخاذ رویکردهای 
مشترک بستگی دارد و متاسفانه در وضعیت موجود بدلیل تضاد منافع نشانه های مثبتی از 

کنترل و مدیریت بحران و کاهش تنش ها مشاهده نمی شود.
*  کارشناس خاورمیانه

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

نگاه جوامع جهانی نسبت به ایران 
تغییر کرده است

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت:  نگاه جوامع جهانی نسبت به ایران تغییر 
کرده است.

به گزارش ایسنا، آیت الله هاشمی، در دیدار روسا و منتخبین علمی مؤسسه تحقیقات 
واکسن و سرم سازی رازی، با تأکید بر شهرت جهانی این مؤسسه، گفت: همه ی آنچه را 
که در طول مدت تأسیس این مؤسسه تاکنون بدست آورده ایم، برای خدمت به بهداشت و 

جلوگیری از بیماری ها ارزشمند بوده است و خواهد بود.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تقدیر از تلاش محققان و پژوهشگرانی که 
برای ارتقاء علمی ایران در این مؤسسه زحمت می کشند، گفت: همه ی کسانی که سابقه ی 
علمی، تحقیق و تولید دارند، به همه ی نسل های ایران و حتی نسل بشریت خدمت می کنند 

و مطمئناً صواب این کار خود را در بارگاه عدل الهی خواهند دید.
هاشمی رفسنجانی، تصمیم دولت برای جذب سرمایه های خارجی و برنامه ریزی برای 
گسترش صادرات تولیدات این مؤسسه را کاری بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: علاوه 
بر دستاوردهای اسلامی و انسانی، برای معرفی ایران و انقلاب اسلامی نیز مهم است که یک 
مؤسسه ای که بر پایه ی علم و عمل محققان و دانشمندان ایرانی می چرخد، دستاوردهای 

خود را در اختیار جامعه ی بشری می گذارد.
وی مباحث مربوط به ویروس زیکا در جوامع جهانی را یکی از ضروریات توجه و تقویت 
مؤسسه رازی دانست و گفت: دنیا در کنار پیشرفت های علمی و پزشکی، با ویروس ها و 
عوامل بیماری زای جدیدی نیز روبه رو می شود که مقابله ی با آنها نیاز به تقویت پایه های 

علمی مراکز مربوط به بهداشت و درمان است.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، استفاده از ظرفیت بخش خصوصی برای تقویت 
مؤسسه رازی را کاری مفید دانست و به مسؤولان پیشنهاد کرد که می توانید تولیدات خود 
را در قالب شرکت های داخلی و خارجی که در زمینه ی تهیه و توزیع واکسن و داروهای 

پیشگیری در سراسر جهان فعالیت می کنند، به مردم دنیا عرضه کنید.
هاشمی رفسنجانی تغییر نگاه جوامع جهانی نسبت به ایران در دولت فعلی و به ویژه 
در شرایط پسابرجام را برای تقویت روابط پزشکی و بهداشتی و همچنین تبادل اطلاعات 
و تولیدات مناسب دانست و گفت: دنیا دارد علاقه نشان می دهد که با ایران ارتباط داشته 
باشد و خوب است هیأت های علمی و پژوهشی که به همراه مسؤولین سیاسی کشورهای 

مختلف و به ویژه اروپا به ایران می آیند، از مؤسسه بازدید کنند.
وی با تأکید بر این جمله که مؤسسه برای مراکز مربوطه در همه جای دنیا شناخته 
شده است، گفت: شما باید اطلاعات مربوط به مؤسسه، ظرفیت های آن، برنامه های تقویت و 
گسترش آن و همچنین تازه ترین تولیدات خود را در قالب بسته های اطلاع رسانی به جامعه 
جهانی برسانید تا مسؤولان اجرایی و مربوطه کشورهای مختلف، در صورت نیاز برای تهیه 

تولیدات، به مؤسسه مراجعه کنند.

 رئیس قوه قضاییه:

انتخابات مجلس و خبرگان سرنوشت ساز است
 رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه راهپیمایی 22 بهمن، تجلی وحدت و انسجام در کشور 
است، انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری را انتخاباتی سرنوشت 

ساز دانست.
به گزارش ایرنا، آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلسه روز دوشنبه مسئولان عالی 
قضایی با گرامیداشت دهه فجر و روز 22 بهمن و یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی و 
حضرت امام خمینی )ره( افزود: حادثه عظیم انقلاب اسلامی ایران حادثه ای بی بدیل در 
تاریخ منطقه و جهان بود و کشورهای سلطه گر هرگز گمان نمی بردند مردمی با دست های 
خالی، چنین انقلابی بر پا کنند و پس از آن نیز با صلابت و اقتدار در مقابل تمام دشمنی 

ها، شرارت ها و توطئه های آنها بایستند.
چراغ سبز به دشمنان نشان ندهید

آیت الله آملی لاریجانی افزود: دشمنان این نظام با هر وسیله ای که می توانستند در 
مقابل انقلاب ایستادند و شرارت کردند و متاسفانه کسانی هم در درون کشور برای کمرنگ 
کردن حضور مردم و دلسرد کردن آنان همراهی کردند؛ اما این انقلاب توانست با حضور و 
حمایت مردم با صلابت به راه خود ادامه دهد. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه »افرادی در 
داخل کشور گمان نکنند که با چراغ سبز نشان دادن به دشمن می توانند مسیر انقلاب را 
عوض کنند«، تاکید کرد: انقلاب ایران ماهیت اسلامی دارد و با نظام های سکولاری تناسبی 

ندارد. نظام سیاسی جمهوری اسلامی ایران بر محور ولایت فقیه است.
راهپیمایی 22 بهمن تجلی وحدت و انسجام

آیت الله آملی لاریجانی حضور مردم در راهپیمایی 22 بهمن را تجلی وحدت کشور 
و نشانه اقتدار و صلابت جمهوری اسلامی ایران توصیف کرد و گفت: مردم و مسئولان با 
حضور در راهپیمایی 22 بهمن با صدایی رسا و منسجم، علیه سلطه گران فریاد می زنند و 
تا زمانیکه مردم حضور دارند این انقلاب باقی است و زیر بار سلطه گران نخواهد رفت. رئیس 
دستگاه قضا به برخی ادعاهای نمایندگان کنگره آمریکا در خصوص نظارت بر انتخابات ایران 
اشاره کرد و افزود: مردم ما به هیچوجه به اجانب اجازه چنین تحرکاتی را نخواهند داد و 

دوران حضور بیگانه در این کشور تمام شده است.
نهادهای نظارتی مانع ورود نااهلان به مجلس شوند

آیت الله آملی لاریجانی، انتخابات مجلس و خبرگان رهبری را انتخاباتی سرنوشت ساز 
اعلام کرد و گفت: نهادهای نظارتی و اجرایی در کنار حضور و مشارکت گسترده مردم در 
انتخابات باید به وظیفه خود عمل کنند تا حقی از نامزدهای انتخاباتی و حقوق عامه ملت 
تضییع نشود. رئیس قوه قضاییه افزود: نهادهای نظارتی با نظارت دقیق خود مانع از ورود 
نااهلان به مجلس شوند و تضعیف این نهادها کار ناصحیحی است. آیت الله آملی لاریجانی 
نگرانی برخی کشورهای منطقه در مورد نحوه برگزاری انتخابات ایران در حالی که خود 
تا به حال روی هیچ انتخاباتی ندیده اند را کاملا بی اساس و نامعقول خواند و گفت: نباید 
برخی در داخل کشور سخنانی بر زبان بیاورند که دشمنان را به وسوسه بیاندازد و اگر در 
درون کشور انتقادی هم وجود دارد باید از مسیر قانونی و بصورت کاملا مستدل و منطقی 

ارائه شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

درخواست ویزای 3 نماینده کنگره 
بررسی می شود

سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد درخواست سه نماینده جمهوری خواه آمریکا 
جهت سفر به ایران و نظارت بر انتخابات پیش رو گفت: آن چه که اتفاق افتاده در نگاه اولیه 

یک اقدام سیاسی و تبلیغاتی و با هدف جنجال آفرینی است.
با خبرنگاران  انصاری، صبح دوشنبه در نشست مطبوعاتی خود  حسین جابری 
رسانه های گروهی اظهارداشت: سیاست ایران به طور کامل جلوگیری و مخالفت با هر گونه 
مداخله خارجی در امور داخلی کشور است. استقلال ملت و دولت ایران از دستاوردهای مهم 
انقلاب اسلامی است که اهتمام ها در راستای حفظ این دستاورد است و ما با هیچ بهایی این 

دستاورد را نقض نمی کنیم و آن را کنار نخواهیم گذاشت. 
این دیپلمات ارشد ایرانی در مورد موضوع صدور روادید برای سفر اتباع ایالات متحده به 
ایران، گفت: در کمیته ویژه ای این درخواست ها بررسی می شود و درخواست این نمایندگان 
نیز در این کمیته مورد بررسی قرار خواهد گرفت و جهات ذ ی ربط در مورد آن تصمیم گیری 

می کنند. 
جابری انصاری در مورد گفت وگوهای بین معارضان سوری و دولت سوریه و توقف آن 
نیز گفت: گفت وگوهایی میان طرف های درگیر در سوریه یعنی دولت سوریه و معارضان بر 
اساس آن چه که در نشست های وین طراحی شده بود در حال آغاز شدن بود ولی به دلیل 
موضع برخی از گروه های معارض و مسائل مختلفی که وجود داشت از جمله درخواست 
برخی از کشورها برای تحمیل پیش شرط های شان در مسیر گفت وگوها، این گفت وگوها 

به حالت تعلیق درآمد. 
سخنگوی وزارت امور خارجه به سیاست اصولی و راهکار ایران برای حل بحران سوریه 
اشاره کرد و افزود: همان طور که بارها گفته ایم باید از طریق راه حل سیاسی و گفت وگوی 
سوری- سوری این بحران حل شود. خود مردم سوریه باید در ارتباط با آینده این کشور 
تصمیم گیری کنند و هر گونه پیش شرطی تنها به تعلیق گفت وگوها منجر می شود 
و هرگونه تحولی در عرصه سوریه منوط به انجام گفت وگو بین طرف های درگیر، نفی 

تروریسم و ابزار تروریسم برای تحقق اهداف است. 
خبرنگاری خطاب به سخنگوی وزارت امور خارجه گفت که به تازگی مباحثی در مورد 
ایجاد دفتر حافظ منافع بین ایران و عربستان مطرح شده و آیا در این ارتباط تصمیم خاصی 
انجام شده است؟ که این دیپلمات در پاسخ گفت: هنوز در مورد روابط ایران و عربستان 
چنین توافقی بین دو کشور حاصل نشده و اگر توافقی حاصل شود در مورد جزییات آن 
از جمله این که چه کشورهایی حافظ منافع باشند، تصمیم گیری می شود و ما به اطلاع 
ملت ایران می رسانیم و همانطور که گفتم هنوز چنین توافقی بین ایران و عربستان ایجاد 

نشده است.

آیت الله سید محمد غروی:

پخش شب نامه در قم قابل تحمل نیست
عضو جامعه مدرسین با انتقاد شدید از غیبت، برچسب و پخش شب نامه در سطح قم، 

گفت: مقام معظم رهبری از این اقدامات تند و بدون مهار ناراحت و دل ناخوش هستند.
آیت الله سید محمد غروی شامگاه یکشنبه در مراسم جشن انقلاب که به همت مجمع 
هماهنگی پیروان امام و رهبری در مسجد حضرت زین العابدین )ع( برگزار شد، با تبریک 
ایام دهه فجر انقلاب اسلامی، اظهار داشت:  پیروزی انقلاب معجزه الهی بود و نهضت با 

شهادت طلبی مردم و رهبری امام راحل )ره( و علمای دین به پیروزی رسید.
دبیردوم شورای عالی حوزه در ادامه با قیاس وضعیت امروز و دوران پهلوی، گفت: اگرچه 
امروز بی بندوباری و فضای نامناسب فرهنگی در اقصی نقاط کشور وجود دارد و مشکلات 

نیز کم نیست اما نباید فراموش کنیم که در دوران رژیم پهلوی چه وضعیتی داشتیم.
*گسترش عوامل فساد در دنیای امروز

آیت الله غروی با بیان اینکه امروز عوامل زمینه ساز فساد گسترش یافته است، تصریح 
کرد: امروز دشمنان در قالب تهاجم فرهنگی با تمام ابزار به ما حمله کرده اند؛ در گذشته 

ماهواره، موبایل و اینترنت نبود اما امروز این عوامل به سهولت در دسترس است.
وی در ادامه به استقلال امروز کشور اشاره داشت و گفت: امروز دیگران برای ما تصمیم 

نمی گیرند و استقلال، تمامیت ارضی و عزت کشور حفظ شده است. 
این عضو جامعه مدرسین با بیان اینکه در گذشته ایران به عنوان سرزمین نفتی شناخته 
می شد و برای بسیاری از کشورها ناشناخته بودیم، ابراز داشت: امروز کاندیداهای ریاست 

جمهوری آمریکا در مناظره های خود دائم سخن از ایران به میان می آورند.
آیت الله غروی با تاکید بر اینکه باید قدردان رهبری، نظام، مردم و شهدا باشیم، گفت: 
اگر امروز نقش آفرینی بی بدیل ایران در منطقه نبود، وضعیت سوریه، عراق، فلسطین و 

افغانستان به شکل دیگری رقم می خورد.
*اختلافات سیاسی وحدت جامعه را از بین می برد

عضو هیئت مدیره مجمع عالی حکمت اسلامی با اشاره به تاکیدات امام راحل مبنی بر 
اینکه »خدامحوری« و »وحدت کلمه« رمز پیروزی انقلاب بود، ابراز داشت: امروز باید بیش 
از گذشته، وحدت جامعه را حفظ کرد اما متاسفانه اختلاف سلایق و گروه های سیاسی، 

انسجام کشور را شکننده می کند.  
*وفاداران به نظام نباید قربانی اختلافات سیاسی شوند

آیت الله غروی افزود: افرادی که به انقلاب، اسلام، خط امام و رهبری و اصول قانون 
اساسی وفادار هستند هرگز نباید قربانی اختلافات سلایق شوند و مورد تخریب قرار گیرند.

وی تصریح کرد: حرمت کاندیداهایی که حداقل معیارهای لازم برای حضور در انتخابات 
را از سوی شورای نگهبان کسب کرده اند، باید حفظ شود اگرچه برای مسئولیت های 

کلیدی باید از افراد اصلح استفاده کرد.    
دبیردوم شورای عالی حوزه افزود: کسانی که صلاحیت حضور آنها در انتخابات از سوی 
شورای نگهبان تایید شده است، افراد صالحی هستند و معنا ندارد که علیه آنها تخریب 

صورت گیرد و حرف های نادرست مطرح شود.
*تضعیف شخصیت افراد در جلسات رسمی قم

این عضو جامعه مدرسین تصریح کرد: متاسفانه در برخی جلسات رسمی در شهر 
مقدس قم، برخی افراد مستعد انقلاب، مورد تضعیف قرار می گیرند.

آیت الله غروی با اشاره به روایاتی از ائمه معصومین )ع( مبنی بر حفظ احترام و شخصیت 
افراد، افزود: نباید در جامعه این گونه باشد که برخی افراد بر اساس نظر خود، حیثیت افراد 
را به راحتی مورد تخریب قرار دهند که در این صورت در قیامت از زیان کاران خواهند بود.

وی با بیان اینکه افراد زیادی در صحنه انتخابات هستند و باید حریم افراد را حفظ کرد، 
ابراز داشت: باید به افرادی که کفایت بیشتری برای حضور در مجلس خبرگان و مجلس 

شورای اسلامی دارند، رای داد.
این عضو جامعه مدرسین با انتقاد شدید از غیبت، برچسب و پخش شب نامه در سطح 
قم، گفت: این کارهایی که علیه افراد صورت می گیرد، قابل تحمل نیست و بعد هم خودمان 

را مدعی پیروی از خط امام بدانیم و سنگ رهبری را به سینه بزنیم!
دبیر دوم شورای عالی حوزه در پایان خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبری از این اقدامات 

تند و بدون مهار ناراحت و دل ناخوش هستند.

یادداشت

خبـــر
را  همگان  منافع  خارجه  امور  وزیر 
باید  ما  گفت:  و  دانست  برجام  رعایت  در 
هوشمندانه و هوشیارانه اقدامات طرف مقابل 
را رصد کنیم، باید اطمینان حاصل کنیم که 
طرف مقابل بویژه جناح هایی که به دنبال 
تنش و درگیری هستند، قادر نباشند که 

اجرای برجام را با مشکل رو به رو کنند.
به گزارش ایرنا، محمدجواد ظریف روز 
دوشنبه در حاشیه مراسم تجلیل از خانواده 
های شهدای هسته ای، افتخارآفرینان برجام 
در جمع خبرنگاران به سوالی به ذکر مهم 
ای  از مذاکرات هسته  ترین خاطره خود 
پرداخت و افزود: مهمترین خاطره ای که 
همه ما داریم، میزان همدلی و همبستگی 
اعضای شرکت کننده در مذاکرات است، 
این افتخار نصیب من شد که با دوستانی در 
این مذاکرات همکاری داشته باشم که همه 
فقط برای اعتلای نام ایران و کمک به بهبود 
شرایط کشور و مردم در این صحنه حضور 

پیدا کرده بودند.

وی در ادامه از همه کسانی که در این 
مذاکرات حضور داشتند تقدیر و از آن هایی 
این جمع  در  امروز شاهد حضورشان  که 
نیستیم هم تشکر کرد و اظهار داشت: از آقای 
رئیس جمهور که بیشترین حمایت ها را از 
تیم مذاکره کننده داشت و نیز مقام معظم 
رهبری که ما همواره وامدار حمایت ها و 

هدایت های ایشان هستیم تشکر و قدردانی 
می کنم.

وزیر امور خارجه درباره میزان پایبندی 
طرف مقابل به اجرای تعهدات خود در برجام 
اضافه کرد: برجام معادله و توافقی مبتنی بر 
رفع نگرانی های تمام طرف هاست، به همین 
دلیل منافع همگان در این است که برجام را 

رعایت کنند.
ظریف افزود: با توجه به این که برای 
بدست آمدن توافق هسته ای 30 ماه مذاکره 
انجام گرفته است، عقل حکم می کند که به 
طرف هایی که همه روش های دیگر را برای 
فشار به مردم ایران امتحان کردند و پاسخی 
از آن ها نیافته اند، حال که از طریق مذاکره 
توانسته اند به یک راه حل برسند، از این 

نتیجه مذاکراتی استفاده کنند.
باید هوشمندانه و  وی تاکید کرد: ما 
رصد  را  مقابل  طرف  اقدامات  هوشیارانه 
کنیم، باید اطمینان حاصل کنیم که طرف 
مقابل بویژه جناح هایی که به دنبال تنش 
و درگیری هستند، قادر نباشند که اجرای 

برجام را با مشکل روبرو کنند.
رئیس دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: رصد 
اقدامات طرف مقابل در هیأت نظارت بر برجام 
انجام خواهد شد، ان شاءالله ما نیز در خدمت 
این هیأت هستیم و هر کجا که لازم باشد 

پیگیری های مورد نیاز را انجام خواهیم داد.

محمد جواد ظریف در جمع خبرنگاران:

منافع همگان در رعایت برجام است

و  فرماندهان  دیدار  در  اسلامی  رهبرانقلاب 
جمعی از کارکنان نیروی هوایی و پدافند هوایی 
ارتش، 22بهمن و انتخابات را دو عید پرمضمون 
ملت ایران دانستند و تاکید کردند: حضور همگانی 
مردم در انتخابات هفتم اسفند به عنوان خونی تازه، 
عزت و اقتدار ایران و نظام را بیمه و اهداف دشمن 

حیله گر غدار را خنثی می کنند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
معظم رهبری، فرماندهان و جمعی از کارکنان 
ارتش جمهوری  پدافند هوایی  و  نیروی هوایی 
اسلامی ایران به مناسبت سالروز بیعت تاریخی 
همافران با حضرت امام خمینی)ره( در 19 بهمن 
1357 صبح امروز )دوشنبه( با حضرت آیت الله 

خامنه ای فرمانده کل قوا دیدار کردند.
فرمانده کل قوا با تجلیل از حضور مردمی در مراسم 22 
بهمن هر سال خاطرنشان کردند: حضور مردم در راهپیمایی 
22 بهمن در 37 سال گذشته، حضور جسمی همراه با اراده 
و عزم، محبت و پشتیبانی بوده است و امسال نیز به فضل 
الهی حضور مردم در خیابان ها، چشمگیر و دشمن شکن و 

مأیوس کننده بدخواهان خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای برگزاری راهپیمایی 22 بهمن 
را تکرار شادمانه عید انقلاب دانستند و با تأکید بر این که 
چنین مراسم مردمی مستمری در جهان بی نظیر است، 
افزودند: از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون، مردم در 
هر شرایطی اعم از شرایط سخت جوی و در دل مشکلات، 

همواره در مراسم عید انقلاب در 22 بهمن حاضر بوده اند.
ایشان افزودند: بخش قابل توجهی از کسانی که در سال 
های اخیر در راهپیمایی شرکت کرده اند به اقتضای سن خود 
روزهای انقلاب و 22 بهمن 57 را ندیده اند و این سلسله تمام 

نشدنی نشان دهنده قدرت بازآفرینی انقلاب است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر این که نباید گذاشت 
خاطره این حادثه عظیم و به فراموشی سپرده شود، گفتند: 
باید حقیقت انقلاب همواره در ذهن مردم زنده بماند زیرا 
انقلاب اسلامی در نیمه راه خود است و برای استحکام پایه 
ها و رسیدن به اهداف والای خود، نیازمند زنده نگه داشتن 

اهداف اصلی است.
حضرت آیت الله خامنه ای یادآور شدند: تمام تلاش 
جبهه گسترده بدخواهان نظام اسلامی، بازداشتن جمهوری 
اسلامی ایران از ادامه حرکت به سمت هدف های عزت 
آفرین و قدرت آفرین و بازگرداندن سلطه بیگانگان بر کشور 

است.
ایشان تشکیل جامعه اسلامی برخوردار از علم، عدل، 
اسلامی  نظام  اصلی  اهداف  را  پیشرفت  و  عزت  اخلاق، 
برشمردند و تأکید کردند: هدف اساسی جبهه دشمن، به 
فراموشی سپرده شدن این اهداف والا، و در نهایت تغییر رفتار 

و »تغییر درونی نظام جمهوری اسلامی« است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر این که هدف اصلی 
نظام جمهوری  انقلابی  و هویت  ماهیت  »تغییر  دشمن 
اسلامی« است، افزودند: تمام تلاش جبهه گسترده بدخواهان 
نظام اسلامی، بازداشتن جمهوری اسلامی از ادامه حرکت 
به سمت هدفهای عزت آفرین و قدرت آفرین و بازگرداندن 

سلطه بیگانگان بر کشور است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به این که احتمال 
جنگ سخت بر ضد ایران، در شرایط کنونی بعید است ولی 
محال نیست، تأکید کردند: امروز اصلی ترین برنامه برای 
مقابله با نظام اسلامی، جنگ نرم است تا نظام و مردم ایران را 

از مؤلفه های قدرت تهی کنند.
ایشان تهی شدن یک ملت از مؤلفه های قدرت را به 
معنای تسلیم پذیر شدن دانستند و گفتند: اگر ملت ضعیف 
شد، برای مقابله با او دیگر احتیاجی به جنگ سخت نیست.

ایشان تأکید کردند: تنها راه جلوگیری از چنین وضع 
دهشتناکی، حفظ و حراست از تفکر انقلابی در »عمل و رفتار 

و جهت گیریها و ضوابط و قوانین« است.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنانشان انتخابات را 
تزریق روح و خون تازه و نفسی نو برای ملت و کشور خواندند 
و افزودند: ملت با استفاده از حق طبیعی خود، در موعد های 
مقرر، به صحنه می آید تا تصمیم گیری کند چه کسانی از 

مسئولانی که قبلًا انتخاب کرده، بمانند یا بروند.
حضرت آیت الله خامنه ای، انتخابات را »تجدید قوای 
ملت و بیعتی تازه با اهداف انقلاب« برشمردند و یادآور شدند: 
اصرار بنده بر حضور همه در انتخابات به این دلیل است که 
مشارکت همگانی، کشور و نظام را عزت می بخشد و بیمه 
می کند لذا شرکت در این حادثه عظیم، فریضه ای برای 

همه مردم است.
ایشان ایجاد شکاف و دو قطبی کاذب و خطرناک میان 
ملت و نظام را از اهداف همیشگی جبهه دشمن و در رأس 
آن امریکا خواندند و تأکید کردند: حضور ملت در انتخابات و 
تجلی دوباره ارتباط مستحکم مردم و نظام، به معنای نصرت 
جمهوری اسلامی و ناکام ماندن این اهداف دشمن است و 
این حضور براساس وعده صدق الهی، نصرت و یاری پروردگار 

را به همراه می آورد.
فرمانده کل قوا با یادآوری سلسله تحرکات و توطئه 
های دشمنان از اول پیروزی انقلاب از جمله طرح تجزیه 
ایران، کودتا، 8 سال جنگ تحمیلی و تحریم های روز افزون 
خاطرنشان کردند: ملت در مقابله با همه توطئه ها به یاری 
نظام اسلامی آمد و پروردگار نیز با نصرتی متقابل، جمهوری 
اسلامی و ملت ایران را به قدرتی منطقه ای و در برخی 

مسائل به یک قدرت مؤثر و نافذ جهانی تبدیل کرده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این بخش 
از سخنانشان خطاب به ملت تأکید کردند: عزت و افتخار و 
اقتدار میهن و ملت، در گرو عمل به وظایف انقلابی است که 
شرکت در انتخابات از مهمترین این وظایف به شمار می رود.

ایشان در ادامه سخنان خود درباره انتخابات با اشاره به 
برخی حرفهای غلط و نامناسب که این روزها مایه تشویش و 
تردید مردم می شود افزودند: این حرفها فقط با نگاه سیاسی 
و به علت دوری از انگیزه های خدایی بیان می شود اما اکنون 

قصد ندارم به آنها بپردازم.
به  خطاب  انتخابات،  بحث  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
مسئولان نیز چند نکته مهم بیان کردند که اصلی ترین آنها، 

مشغول نشدن به مسائل تبلیغاتی و روزنامه ای بود.
حضرت آیت الله خامنه ای مسئولان به یاری پروردگار 
مشغول کار و تلاشند اما مراقب باشند که جنجال های 
روزمره انتخاباتی آنها را سرگرم نکند و از پرداختن به مسائل 

مهم به ویژه اقتصاد غافل ننماید
ایشان افزودند: مسئولان به یاری پروردگار مشغول کار و 
تلاشند اما مراقب باشند که جنجال های روزمره انتخاباتی 
آنها را سرگرم نکند و از پرداختن به مسائل مهم به ویژه 

اقتصاد غافل ننماید.
حضرت آیت الله خامنه ای، انتخابات را موضوعی در 
نهایت اهمیت خواندند اما خاطرنشان کردند: این مسئله با 
همه اهمیتش مقطعی است و آنچه بعد از چند هفته باقی می 
ماند مسائلی اساسی کشور از جمله مقاوم سازی اقتصاد است.

ایشان با اشاره مجدد به ظرفیت عظیم نیروی انسانی 
تحصیلکرده و پرانگیزه، ویژگی های اقلیمی و منابع و ذخائر 
طبیعی ایران به مسئولان تأکید کردند: با تکیه بر این سرمایه 
های بی نظیر، اقتصاد کشور را به گونه ای مقاوم کنید که 
دشمن از فکر فشارهای اقتصادی برای تحمیل خواسته 

هایش منصرف شود.
با  اسلامی خاطرنشان کردند: مسئولان  انقلاب  رهبر 
هدایت سرمایه ها به سمت تولید صنعتی و کشاورزی، رونق 
تولید و حل مشکل رکود، به پیشرفت کشور شتاب دهند تا 

دشمن بالاجبار بفهمد که تحریم بی فایده 
است.

حضرت آیت الله خامنه ای با یادآوری 
به  خود«  اخیر  ساله   12 »ده،  سخنان 
سازی  مقاوم  ضرورت  درباره  مسئولان 
درونی اقتصاد افزودند: اگر این هدف تحقق 
یابد برای اشتغال جوانان، بیکاری، و دیگر 
مشکلات اقتصادی نیز راه حلهای مناسبی 

پیدا می شود.
توجه  دیگری،  مهم  نکته  در  ایشان 
کامل و همیشگی به نقشه ها و اهداف 
جبهه وسیع دشمنان را ضروری خواندند 
و خاطرنشان کردند: کسانی که از دشمنان 
خود غافل می شوند و دلشان به آنها خوش 

است، هیچ گاه مورد تمجید مردم قرار نمی گیرند.
ایشان افزودند: دشمن لبخند می زند، شما هم لبخند می 
زنید، اما باید مراقب بود که پشت لبخند دشمن چه حیله 

ای نهفته است.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: باید نقشه 
های دشمن را در مسئله امنیت، معیشت، فرهنگ، جوانان، 
آسیبهای اجتماعی و دیگر مسائل درک کرد و با هدف مقابله 
با آن، سیاست گذاری، قانون گذاری و اقدام کرد و حرف زد.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به سخنی از شاعر شیرین 
سخن، سعدی شیرازی خاطرنشان کردند: دشمن وقتی 
سلسله دوستی بجنباند، درلباس دوست کاری می کند که 

هیچ دشمنی نمی تواند.
حضرت آیت الله خامنه ای با یادآوری وقاحت و نابکاری 
دشمن، مسئولان را به مراقبت مضاعف فراخواندند و افزودند: 
امریکاییها به ساده ترین سؤالات افکار عمومی جهان درباره 
علت حمایت از عوامل جنایات وحشیانه در یمن پاسخ نمی 
دهند و وقیحانه به حمایت از کسانی ادامه می دهند که بی 
رحمانه ترین شکل تروریسم دولتی را در کشتار مردم بی 

گناه یمن انجام می دهند.
ایشان ادعای دفاع آمریکایی ها از حقوق بشر و دموکراسی 
را به سخره گرفتند و خاطرنشان کردند: آنها از رژیم کودک 
که  خود  ای  منطقه  پیمانان  هم  و  صهیونیستی  کش 
کوچکترین آشنایی با انتخابات ندارند و اصلًا انتخابات را نمی 

فهمند، حمایت می کنند!
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: هیئت حاکمه امریکا به 
قدری وقیح است که وحشیانه ترین کارها را انجام می دهد و 
بعد به شما لبخند می زند، آیا نباید در مقابل چنین دشمنی، 

با حواس جمع رفتار کرد؟
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این بخش 
از سخنانشان تأکید کردند: حواس ملت در مقابل دشمن 
به یاری پروردگار جمع بوده و هست و حرکت عظیم ملت، 
تاکنون توطئه های این دشمن غدّار و حلیه گر را ناکام 

گذاشته و بعد از این هم او را خوار خواهد کرد.
ایشان همچنین در ابتدای سخنان خود بیعت نیروی 
هوایی با امام خمینی در نوزدهم بهمن سال 1357 را پدیده 
ای مهم و تأثیرگذار و ستاره ای راهنما در تاریخ انقلاب 
خواندند و گفتند: نیروی هوایی ارتش در روز نوزدهم بهمن با 
پیوستن به مردم، معادلات کشور را تغییر داد و این حرکت 
بلافاصله از طرف مردم نیز پاسخ داده شد و این نشان می 

دهد با »مردم بودن«، حمایت مردم را به دنبال می آورد.
حضرت آیت الله خامنه ای عملکرد نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی را در طول 37 سال گذشته، واقعاً خوب 
خواندند و افزودند: امروز نیروی هوایی ارتش مجموعه ای 
مستحکم، مقتدر، مبتکر و در کنار مردم است و باید روز بروز 
بر این استحکام و قدرت و توانایی و ارتباط با مردم افزوده 

شود.
شاه صفی  خلبان  امیر سرتیپ  دیدار  این  ابتدای  در 
فرمانده نیروی هوایی ارتش ضمن گرامی داشت 19 بهمن، 
روز نیروی هوایی، به اقدامات این نیرو در حوزه های دفاعی، 
علمی و فرهنگی اشاره و تاکید کرد: نیروی هوایی ارتش با 
درک آرایش جدید منطقه و در چارچوب راهبرد دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران اهداف ابلاغی را با قدرت و انگیزه ای 

مضاعف دنبال می کند.

 رهبرانقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش:

جنجال های روزمره انتخاباتی مسئولان را سرگرم نکند
اخبار

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: برداشته شدن 
تحریم ها دوره جدیدی برای ایران رقم زده که آبادانی 
و توسعه کشور در این دوره نیازمند همبستگی ملی و 

فهم مشترک است.
به گزارش ایرنا، علی لاریجانی روز دوشنبه در آیین 
کانون  در  پرورش  و  آموزش  افتتاح 33 طرح عمرانی 
فرهنگی و ورزشی مریم در قم، افزود: با توجه به اینکه از 
گردنه مسائل هسته ای عبور کردیم، شرایط کشور تغییر 

کرده و فضای خوبی ایجاد شده است.
وی با تاکید بر اینکه برداشتن تحریم ها همه مشکلات 
را حل نمی کند، اضافه کرد: تحریم ها مثل سنگی است 
که در رودخانه ای افتاده و اگر جریان آب در این رودخانه 
باشد برداشتن سنگ از مسیر آن معنا پیدا می کند و در 

غیر این صورت برداشتن سنگ تاثیری ندارد.
وی تاکید کرد: با برداشته شدن تحریم ها، حرکت 

جدیدی در کشور آغاز شده است که باید سامان یابد.

* بنیه آموزش و پرورش 
از نظر کمی و کیفی تقویت شود

با  کشور  که  جدیدی  شرایط  در  گفت:  لاریجانی 
آن روبروست، باید با توجه بیشتر به فضا و بنیه نظام 
آموزشی، این نظام از نظر کمی و کیفی توسعه یابد و 

تقویت شود.
وی فعالیت های آموزش و پرورش را نشان دهنده 
حرکت رو به سامان این وزارتخانه عنوان و بیان کرد: 
بی تردید آموزش و پرورش یکی از بخش های مهم و 
راهبردی در کشور است که در دنیای امروز نیز نگاه ویژه 
ای به این بخش صورت می گیرد، به طوری که حتی 

امنیت ملی یک کشور نیز به این بخش مرتبط است. 

رئیس قوه مقننه با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
به ضرورت روند توسعه ای در آموزش و پرورش، بیان کرد: 
بیانات رهبر معظم انقلاب در خصوص جایگاه آموزش 
و پرورش در پیشرفت و تعالی کشور نشان دهنده افق 

روشنی است که معظم له برای کشور در نظر گرفته اند.
لاریجانی افزود: در همین راستا سند بنیادین آموزش 
و پرورش به تصویب رسید که بُعدهای مختلفی دارد و 
عملیاتی کردن آن نیازمند دقت نظر و کار نرم افزاری 

لازم است تا همه هدف ها محقق شود.
وی با اشاره به تراکم بالای نیروی انسانی در آموزش و 
پرورش، ادامه داد: مشکلاتی که در زمینه پرداخت پاداش 
آخر خدمت برای فرهنگیان وجود دارد ناشی از کمبود 

منابع است که حل آن نیازمند همت مضاعف است.
وی افزود: مجلس نیز توجه زیادی به حل مشکلات 

آموزش و پرورش دارد.
به  اسلامی  شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
گزارش عملکرد وزارت آموزش و پرورش اشاره و بیان 
کرد: با توجه به سابقه خوب وزیر آموزش و پرورش، وی 
با درک مشکلات و ارائه راه حل های مناسب از ظرفیت 
های موجود به خوبی استفاده و امکان ارتقاء فرهنگی و 

علمی این بخش را فراهم کرده است. 
لاریجانی خواستار اهتمام بیشتر آموزش و پرورش به 
بخش تربیت بدنی و سلامت شد و گفت: نقش آموزش 
و پرورش در ایجاد شادابی و سلامتی در جامعه حائز 
روحیه  نیازمند  پیشرفت  برای  کشور  و  است  اهمیت 
امیدوار و شاداب است. وی افزود: مجلس تلاش می کند 
برای تکمیل طرح های نیمه تمام آموزش و پرورش در 
بخش تربیت بدنی مبلغی در بودجه سال آینده و برنامه 

ششم توسعه در نظر بگیرد.

وی همچنین از مشارکت و تلاش خیران در آموزش 
و پرورش قدردانی کرد و گفت: اینکه ذهن های افراد 
خیر معطوف به آبادانی و توسعه آموزش و پرورش شده 

بسیار مبارک است.
رئیس قوه مقننه افزود: آموزش و پرورش جزء بهترین 
ظرفیت هایی است که اگر خیران در راستای توسعه آن 
گام بردارند، هم برای خودشان باقیات صالحات است و 
هم در طول سال هایی که افراد استفاده می کنند به 
پیشرفت کشور کمک و فوایدش عاید آن ها نیز می شود.

و  آموزش  در  خیران  کرد: حضور  اضافه  لاریجانی 
پرورش ریشه در گذشته دارد و امیدواریم در دوره جدید 

نیز مشارکت خوبی در این بخش داشته باشند.
وی همچنین به همکاری خیران در حوزه بهداشت و 
سلامت استان قم اشاره کرد و گفت: خیران در این بخش 
در احداث بیمارستان و خرید تجهیزات پزشکی اقدام 
شایسته ای داشتند که چنین اقدام هایی باعث تقویت 
روحیه همبستگی ملی و در هم تنیدگی روحی در کشور 

می شود که این سرمایه مهم تر از سرمایه مادی است.
در این آیین 33 طرح عمرانی آموزش و پرورش که با 
اعتباری بالغ بر 313 میلیارد و 500 میلیون ریال احداث 
شده بود، به بهره برداری رسید؛ این طرح ها با زیربنای 
36 هزار مترمربع شامل 12 طرح احداثی، 19 طرح 
مقاوم سازی و دو طرح استانداردسازی سیستم های 

گرمایشی و سرمایشی مدارس است.
سلامت  و  بدنی  تربیت  معاون  حمیدی  مهرزاد 
وزارت آموزش و پرورش، محسن بهشتی معاون عمرانی 
استاندار، حمید رضا شیخ الاسلام مدیرکل آموزش و 
پرورش قم و سایر مسئولان آموزش و پرورش قم حضور 

داشتند.

رئیس مجلس شورای اسلامی :

توسعه در پساتحریم نیازمند همبستگی ملی است

داود احمد زاده *



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,315,000یک مثقال طلا

996,120یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,770,000سکه بهار آزاد ی

9,810,000سکه امامی

4,900,000نیم سکه

2,610,000ربع  سکه

1,730,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

SX 23,000,000تیبا 

 19,500,000سایپا 132



یک کارشناس مسائل انرژی و سیاست بین الملل 
معتقد است: هدف ایران از قرارداد جدید تحت عنوان 
IPC تسهیل فعالیت بلند مدت شرکت های نفتی 
خارجی است تا از آنها به عنوان ابزاری برای چانه زنی 

در صحنه بین المللی استفاده کند. 
سعید میرترابی در گفت وگو با ایسنا ، ضمن تشریح 
روند تاریخی قراردادهای نفتی منعقد شده در صد 
نخستین  تاریخی،  نگاه  در  کرد:  اظهار  اخیر  سال 
نمونه قراردادهای نفتی که در کشورهای نفت خیز 
منعقد شده است، »قراردادهای امتیازی« است که در 
آن شرکت و یا فرد صاحب امتیاز به عنوان شخص 
حقوقی یا حقیقی مالک منبع و مخزن نفتی مورد 
نظر می شد. در این نوع قرارداد، صاحب امتیاز همه 
عملیات نفتی از اکتشاف، استخراج تا فروش را در 
کنترل خود داشت و در نهایت سهمی را تحت عنوان 
سود، مالیات و یا بهره مالکانه به کشور طرف قرارداد 

پرداخت می کرد. 
وی با اشاره به نمونه امضا شده چنین قراردادی در 
ایران اظهار کرد: قراردادهای زیادی از این نوع در ایران 
از همان ابتدای کشف نفت منعقد شد؛ قراردادهایی 
همچون رویتر و دارسی از این دست بودند اما فقط 
اجرا  به مرحله  بقیه  و  اجرایی شد  قرارداد دارسی 

نرسید. 
این کارشناس مسائل انرژی به تحولات سال های 
1933 با به قدرت رسیدن رضا شاه اشاره کرد و گفت: 
در آن دوره اصلاحاتی در قرارداد دارسی انجام شد 
اما مبنای قرارداد همچنان امتیازی بود و فقط سهم 
ایران از سود حاصل از فروش نفت توسط این شرکت 

افزایش یافت. 
میرترابی از رویکرد جدید به قراردادهای نفتی در 
جهان از اواسط قرن بیستم گفت و اعلام کرد: پس 
از جنگ جهانی دوم و در سال 1947 دولت ونزوئلا 
با فشاری که بر شرکت های فعال در میادین نفتی 
وارد کرد خواستار سهم بیشتری از سود حاصل از 
فروش نفت شد و نتیجه آن گسترش اصل تنصیف 

در قراردادهای نفتی را در پی داشت. 
علوم  و  حقوق  دانشکده  علمی  هیات  عضو  این 
سیاسی دانشگاه خوارزمی تهران اضافه کرد: این اتفاق 
پس از مدت کوتاهی به خاورمیانه نیز سرایت کرد و 
تاثیراتی را در این منطقه گذاشت اما کشور ایران به 
دلیل اجرای قرارداد کنسرسیوم، پیش از آن به نوعی 
مصالحه میان شرکت های نفتی فعال در کشور و 

دولت وقت رسیده بود. 
از  پس  که  کنسرسیوم  قرارداد  یادآورشد:  وی 
ملی شدن صنعت نفت و کودتای 28 مرداد 32 به 
امضا رسیده بود به طور ظاهری اصل ملی شدن 
صنعت نفت را در نظر می گرفت ولی مبنای آن به 

نوعی بر اصل تنصیف بنا شده بود. 
میرترابی در ادامه به جنگ اعراب و اسرائیل اشاره 
کرد و با بیان تاثیرات ناشی از آن بر تحولات انرژی 
خاورمیانه اذعان کرد: سال 1956 با وقوع جنگ میان 
کشورهای عربی و اسرائیل، سیطره شرکت های نفتی 
بر منطقه کمتر شد و فضای ضد استعماری شکل 
گرفته در منطقه، زمینه امضای اولین قراردادهای 
مشارکتی را فراهم آورد. قرارداد مشارکتی نوعی عدول 
از قراردادهای امتیازی به شمار می رفت و مکانیزم آن 
بدین صورت بود که کشور و شرکت امضا کننده یک 
شرکت جدید تاسیس می کردند و در عملکرد و سود 
حاصل از آن شریک می شدند.  وی با بیان اینکه این 
نوع از قرارداد همچنان در صنعت نفت جهان اجرا 
نفتی  قرارداد، شرکت های  این  در  گفت:  می شود، 
در بخشی از نفت و گاز منبع مورد نظر نیز شریک 
می شوند و از طرف دیگر شرکت صاحب نفت هم 

کنترل بیشتری بر فرآیند تولید اعمال می کند. 
میرترابی از تحولات دهه 70 میلادی و تغییرات 
حاصل شده در قراردادهای نفتی گفت و تصریح کرد: 

آن زمان گرایشی در میان کشورهای پیشرو در تولید 
نفت به ویژه ایران بوجود آمد که سعی داشتند طرف 
خارجی فقط به پیمانکاری برای انجام عملیات نفتی 
تبدیل شود.  این کارشناس انرژی و مسائل بین الملل 
خاطرنشان کرد: سعی کشورهای صاحب نفت بر این 
بود تا قراردادی را امضا کنند که فرآیند اکتشاف، 
استخراج و تولید نفت به شرکت های نفتی واگذار شود 
و این شرکت ها فقط هزینه خدمات خود را دریافت 
کنند.  این عضو هیات علمی دانشکده حقوق و علوم 
سیاسی دانشگاه خوارزمی تهران با بیان اینکه این 
قرارداد قبل از انقلاب به صورت پیمانکاری اجرا شد، 
اضافه کرد: پیمانکاری پس از انقلاب به صورت بیع 
متقابل درآمد و به ویژه پس از پایان جنگ تحمیلی 
شرکت های  و  ایران  بین  متقابل  بیع  قرارداد   20

خارجی به امضا رسید. 
وی در خصوص روند قراردادهای بیع متقابلی که در 
ایران به امضا رسید، گفت: وجه بارز چنین قراردادهایی 
زمان کوتاه آن برای توسعه میدان نفت یا گاز مورد نظر 
است و هزینه پرداخت شده به شرکت نیز از طریق 

پول یا فرآورده تولیدی پرداخت می شود. 
میرترابی یکی از مشکلات قراردادهای بیع متقابل را 
عدم انعطاف پذیری کافی در شرایط حساس دانست 
و گفت: در حین فعالیت یک شرکت، ممکن است 
نیاز به  اتفاقاتی در عرصه بین المللی رخ دهد که 
تغییر در برخی شرایط قرارداد را به وجود آورد؛ اما 
قراردادهای بیع متقابل که عمدتا به صورت متصلب 

بسته می شوند چنین امکانی را فراهم نمی آورند. 
این کارشناس انرژی، مشکل دیگر این قرارداد را 
دوره زمانی کوتاه مدت عنوان کرد و گفت: قراردادهای 
بیع متقابل عمدتا دو ساله بسته می شوند و همین 
باعث می شود تا قراردادهای مشارکتی که دوره آنها 
عمدتا 25 ساله است در میان شرکت های نفتی از 

جذابیت بیشتری برخوردار باشد. 
میرترابی با اشاره به قرارداد IPC که اخیرا از سوی 
وزارت نفت اعلام شده است، گفت: در این قرارداد، 
از  ارائه داده است که یکی  را  ایران مدل جدیدی 
مهم ترین مسائل آن پاسخگویی به مالکیت یا عدم 
مالکیت شرکت سرمایه گذار بر بخشی از نفت و گاز 

مخزن مورد نظر است. 
وی ضمن اشاره به اینکه IPC نسبت به بیع متقابل 
از انعطاف بیشتری در برخورد با مسائل غیرمنتظره 
برخوردار است، افزود: علاوه بر این قراردادهای کوتاه 
مدت در مسائل مربوط به صیانت از میدان نفت یا 
گاز نیز مشکلاتی ایجاد می کرد و میدان های نفتی که 
براساس بیع متقابل توسعه یافته بودند پس از مدت 
کوتاهی افت تولید پیدا می کردند که شرکت خارجی 
نیز در قبال آن پاسخگو نبود، اما با امضای قرارداد 
بلندمدت بسیاری از مشکلات مربوط به صیانت از 

میدان تولید رفع خواهد شد. 
این کارشناس مسائل انرژی در ادامه به انتقادات 
وارده بر IPC اشاره کرد و یادآور شد: عمده انتقاد به 
قرارداد جدید وزارت نفت، به رویکرد کلی آن مربوط 
می شود، زیرا بسیاری اعتقاد دارند که شرکت نفت 
بیش از اندازه به شرکت های خارجی بها داده است که 

نوعی بی مهری به شرکت های داخلی است. 
انتقاد  این  خصوص  در  توضیحاتی  ارائه  با  وی 
گفت: در دولت قبل و پس از افزایش تحریم ها، در 
برخی از میادین 100 درصد فعالیت های نفتی به 
باید دید که  واگذار شد، حال  شرکت های داخلی 
عملکرد شرکت های داخلی در قبال چنین فرصتی 
چگونه بوده است. اگر عملکرد شرکت های داخلی 
در آن شرایط مناسب بوده است پس این انتقاد به 
به  بر بی مهری  وارد است و می توان  نفت  شرکت 
شرکت های داخلی در قرارداد جدید صحه گذاشت، 
اما اگر شرکت های داخلی در آن فرصت مشکلات 
زیادی برای پیشبرد کارهای محوله داشته اند این 

انتقاد توجیه پذیر نیست. 
علوم  و  حقوق  دانشکده  علمی  هیات  عضو  این 
سیاسی دانشگاه خوارزمی اضافه کرد: در حال حاضر 
یک گزارش شفاف از عملکرد شرکت های داخلی در 
شرایط تحریم دولت قبل وجود ندارد و برای بررسی 

این انتقاد به چنین گزارشی نیازمندیم. 
وی به شریک شدن شرکت سرمایه گذار در سود 
یا زیان حاصل از نوسان قیمت نفت در قرارداد جدید 
اشاره کرد و گفت: این مورد بر جذابیت قرارداد برای 
شرکت های نفتی می افزاید اما به طور کلی می توان 
هدف شرکت نفت از چنین قراردادی را استفاده از 
نفت برای ایجاد نوعی چسبندگی سیاسی میان ایران 

و شرکت های نفتی دانست. 
میرترابی گفت: IPC روندی را دنبال می کند که در 
صورت به وجود آمدن یک تنش بین المللی علیه ایران 
و احتمال اعمال تحریم هایی بیشتر در بخش نفت 
و گاز، شرکت های خارجی فعال در کشور برخلاف 
گذشته به زیان ایران اقدام نکنند و بتوانند از قدرت 

چانه زنی خود به سود ایران بهره ببرند. 

هدف وزارت نفت از پیگیری قراردادهای جدید چیست؟ 

قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

زنجیر بی پولی بر پای دیده بانان بازرگانی ایران 
در حالی که روابط دیپلماتیک و سفرهای متقابل هیات های تجاری از ایران به سایر کشورها 
در حال گسترش است، خبری از اعزام رایزن های بازرگانی ایرانی در بازارهای صادراتی جدید 
نیست. در حال حاضر 20 رایزن بازرگانی سازمان توسعه تجارت ایران، به عنوان راهنما و 
دیده بانان تجار ایرانی در مسیر صادرات، شناسایی بازارهای هدف و تسهیل کننده فعالیت 
تجار و هیات های تجاری ایرانی در 20 مرکز در دنیا فعالت می کنند. این در حالی است که 
ایران پس از کسب توفیق در رفع تحریم ها و گسترش روابط تجاری با کشورهای مختلف، 
هنوز هیچ رایزن جدیدی به دیگر کشورها اعزام نکرده است.  معاون سازمان توسعه تجارت 
ایران در همین رابطه با اشاره به اهمیت فعالیت رایزنان بازرگانی در کشورهای هدف گفت: در 
اعزام رایزنان تجاری محدودیت های مالی داریم، گرچه هم اکنون 20 رایزن ایرانی در حال 
فعالیت هستند اما معتقدیم که این تعداد باید به 30 رایزن ارتقا پیدا کند.  در حال حاضر 
رایزنان ایرانی در 20 مرکز در سراسرا دنیا مستقر هستند، از جمله 13 مرکز در آسیا شامل 
عمان، قزاقستان، امارات، عراق، ویتنام، هندوستان، لبنان، شانگهای چین، گوانجوی چین، 
پاکستان، ترکیه، ارمنستان و افغانستان؛ سه مرکز در اروپا شامل بلاروس، ایتالیا و مجارستان؛ 
سه مرکز در آفریقا شامل آفریقای جنوبی، تونس و کنیا و یک مرکز مستقر در کشور ونزوئلا 
در آمریکای لاتین.  به گفته مودودی، ریاست سازمان توسعه تجارت ایران نیز بر افزایش تعداد 
رایزنان بازرگانی تاکید دارد که البته باید در نظر داشت تا قبل از دولت یازدهم تعداد رایزنان 
بازرگانی از 10 نفر هم کمتر بود که طی دو و نیم سال اخیر 10 رایزن به تعداد رایزنان ایرانی 
اضافه شد.  وی همچنین ضمن بیان این که سازمان توسعه تجارت در خصوص اختصاص 
مناسب بودجه در برنامه ششم با دولت در حال رایزنی است، اظهار کرد: همانطور که معتقدیم 
که باید بخش خصوصی در عملکرد خود بازنگری داشته باشد و با توجه به ظرفیت های 
جدید اقدام به همکاری کند، معتقد هستیم که دولت هم به این نوع بازنگری نیاز دارد تا 
در مسئله ای که به عنوان صادرات یک کلید واژه اساسی در اقتصاد کشور به شمار می رود 
دچار کمبود تامین مالی نباشیم تا بتوانیم راه های چالاک تری در این حوزه ایجاد و انتظارات 

مردم را برآورده کنیم. 

ضرورت رفع موانع اشتغال

 یکی از وظایف حاکمیتی دولت ایجاد اشتغال و رفع بیکاری است امور حاکمیتی اموری 
است که تحقق آن موجب اقتدار و حاکمیت کشور می شود و منافع آن بدون محدودیت 
شامل همه اقشار جامعه گردیده و بهره مند از این نوع خدمات موجب محدودیت برای 
استفاده دیگران نمی شود یکی از این وظایف براساس قانون اساسی و قوانین عادی مصوب 
مجلس شورای اسلامی از جمله ماده 8 قانون مدیریت خدمات کشور سر رفع بیکاری و 
فراهم نموده زمینه ها و مزیت های لازم برای رشد و توسعه کشور و رفع فقر می باشد دولت 
بایستی تمام توان و منافع کشور را در راستای ایجاد و توسعه اشتغال پایدار و مشاغل جدید 
بکار گیرد امروزه شاهد این هستیم که دستگاه ها و سازمانهایی که وظیفه ایجاد اشتغال 
و رفغ بیکاری را دارند با توجیهات بی پایه از خود سلب مسئولیت می نمایند قانون برنامه 
پنجم توسعه جمهوری اسلامی در فصل پنجم وظایف و تکالیفی را دولت در رابطه با بهبود 
فضای کسب و کار و ایجاد اشتغال پایدار، توسعه کارآفرینی توسعه مشاغل نو مطرح نموده 
است برخی از این وظایف عبارتند از حمایت مالی و تشویق بنگاههای کوچک و متوسط 
وبزرگ، رفع مشکلات و موانع رشد و توسعه بنگاههای کوچک و متوسط و کمک به بلوغ 
و تبدیل آنها به بنگاههای بزرگ و رقابت پذیر ، گسترش کسب و کار خانگی و مشاغل از 
راه دور و طرحهای اشتغالزایی بخش خصوصی و تعاونی ، حمایت مالی و حقوقی و تنظیم 
سیاستهای تشویقی و از بخش غیر دولتی، اعمال تخفیف پلکانی و تامین بخشی از حق 
بیمه سهم کارفرمایان درکارگاههایی که مبادرت در بکارگیری نیروی کار جدید می نمایند، 
که نیازمند اخذ مجوز از دستگاههای متعدد می باشد از طریق ایجاد زنجیره واحد در یک 
محل و یا در فضای مجازی، تسهیل فعالیت های اقتصادی و رفع موانع کسب و کار و ایجاد 
تدابیر موثر در چهارچوب قوانین و مقررات و ارائه پیشنهادها و راهکارهای اجرایی مناسب 
به مراجع ذیربط از طریق شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی و غیره می باشد. 
یکی از سیاستهای اساسی که باعث ایجاد اشتغال و کاهش بیکاری می شود استفاده از 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی و ایجاد و تضمین امنیت لازم برای سرمایه گذاران می 
باشد و مقدمه آن تغییر فرهنگ و نگرش عمومی نسبت به سرمایه گذاران می باشد بر 
این اساس این سرمایه گذاری ها برای یک کار مقدس ، عبادت بزرگ تلقی و کسانی که 
مبادرت به ایجاد اشتغال و جلب رضایت خداوند متعال و خدمت به مردم بعنوان سرمایه 
گذاری در بخش های اقتصادی و تولید و سلامت و ادامه حیات مردم را تضمین می نمایند 
عنوان قشر ارزشمند و مقدس جامعه شناخته شده و معرفی گردند در کشور ما یکی از 
موانع اصلی تولید وسرمایه گذاری و ایجاد اشتغال ، هزینه های بیمه، مالیات سود زیاد 
تسهیلات و موانع ایجاد شده توسط دستگاه های دولتی می باشد لذا بایستی بخشی از این 
هزینه ها توسط دولت تامین اخذ و مالیات از فعالیتهای تولیدی و اشتغالزایی کاهش یافته 
و تسهیلات رایگان از منابع عمومی و بودجه دولت در اختیار بخش خصوصی به منظور 

ایجاد اشتغال پایدار قرار بگیرد.
عضو کمیسیون اقتصادی و مالی و  امور اصناف دیوان عدالت اداری 

حسین حسینیان 

 آگهی فقدان سند مالکیت 
مورخه  درخواست شماره 13335/  پور طی  رنجران  اینکه جلال  به  نظر 
94/11/17 با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت 
ششدانگ پلاک 292/3331/3013 اصلی بخش 5 قم ذیل صفحه 192 دفتر 
223 بنام وهاب عبدی ثبت و سند صادر شده است و تمامی ششدانگ طی سند 
قطعی 6102 مورخه 93/1/25 دفتر 113 قم به نامبرده )جلال رنجبران پور( 
منتقل شده است که اسناد اولیه در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی – رییس ثبت اسناد منطقه 1 قم 

در کمتر از 50 روز مانده به اتمام سال جاری، دولت هنوز بند قانونی بودجه امسال مبنی بر 
ثبت نام از جاماندگان از یارانه نقدی را اجرا نکرده و این افراد که عمدتا افراد ثروتمندی نبوده 
و می توانند در لیست سازمان هدفمندی برای دریافت یارانه قرار گیرند، منتظر اجرای این 

تکلیف بودجه هستند. 
به گزارش ایسنا، بعد از اینکه دولت در فاصله 20 تا 31 فروردین ماه سال 1393، ثبت نام 
مجدد از متقاضیان دریافت یارانه نقدی را در دستور کار خود قرار داد، دراین مهلت به دلایلی 
از جمله عدم اطلاع رسانی شفاف و به موقع در برخی موارد ، تعدادی از متقاضیان از ثبت نام 

جاماندند که البته مهلت تعیین شده نیز تمدید نشد. 
این در حالی است که بر اساس گزارش های دریافتی از شهروندان، در برخی از خانوارها 
مشاهده می شود که با وجود ثبت نام تمامی اعضای خانواده، در هر ماه که یارانه خانوارها واریز 

می شود به ازای یک یا دو تن از اعضا مبلغ 45 هزار و 500 تومان واریز نمی شود. 
همچنین با توجه به اینکه در زمان ثبت نام، روزهای تعیین شده براساس پیش شماره کارت 
ملی سرپرست خانوار تقسیم بندی شده بود گاهی خانوارها موفق نشدند در همان روز مربوطه 
ثبت نام کرده و به طور کلی جا ماندند. درعین حال با وجود اینکه دولت دو روز پایانی را برای 
ثبت نام جاماندگان قرار داد؛ اما افراد بی اطلاع از این موضوع به طور کلی از ثبت نام بازماندند. 
از سویی دیگر گروه زوج های جوان قرار دارند که با ابهامات موجود در اطلاع رسانی در 
زمان ثبت نام موفق به انجام مراحل ثبت نام برای دریافت یارانه نشدند. این درحالی است که 
زوج هایی که بعد از سال 1389 )بعد از ثبت نام دور اول( ازدواج کرده و هنوز یارانه خود را از 
خانواده هایشان جدا نکرده بودند می بایست به همراه خانواده ثبت نام کرده و بعد جداسازی 

را انجام می دادند. با این وجود برخی دچار اشتباه شده و به امید جداکردن یارانه از سرپرست 
خانوار، در هیچ گروهی ثبت نام نکردند و در نهایت یارانه آنها نیز دچار مشکل شد به گونه ای 
که برخی عنوان می کنند با وجود مراجعه زیاد به فرمانداری و پلیس+10 موفق به دریافت 
یارانه نشده اند و یا اینکه برخی ثبت نام مجدد انجام داده و یارانه خود را از خانوارها جدا کردند 

ولی در ادامه هنوز رقمی به حساب آنها واریز نشده است. 
گرچه ، در کنار این موارد ،مشکلات دیگری هم در واریز یارانه ها بعد از ثبت نام مجدد 
وجود داشت و برخی هم بر طرف شد، ولی مشکل جاماندگان در بسیاری از موارد همچنان 
پابرجاست و با وجود اینکه در بین آنها افرادی که می توانند محق دریافت یارانه نقدی باشند 
نیز به چشم می خورند ولی تا کنون سازمان هدفمندی اطلاع رسانی درباره نحوه ثبت نام از 

این افراد نداشته است. 
این در حالی است که با توجه به مشکلات پیش آمده برای جاماندگان از یارانه نقدی در سال 
گذشته، مجلس در قانون بودجه امسال در تبصره هدفمندی یارانه ها ضمن تاکید بر غربالگری 

یارانه بگیران و حذف ثروتمندان بر ثبت نام از اماندگان نیز تاکید کرده است. 
بر اساس بند )د( تبصره 20 قانون بودجه سال 1394، دولت موظف است از فروردین ماه 
سال 1394، امکان ثبت نام کلیه کسانی را که موفق به ثبت نام در طرح دریافت یارانه نقدی 
نشده اند در فرمانداری های شهرستان ها فراهم نموده و از ماه بعد از ثبت نام، نسبت به پرداخت 

یارانه آنان اقدام کند. 
با این حال در ابتدای سال جاری بود که پیگیری موضوع از سازمان هدفمندی یارانه ها 
برای اجرای این تکلیف قانونی این توضیح را به همراه داشت که " طبق قانون بودجه، سازمان 
هدفمندی فرصت دارد در سه ماه یعنی تا حداکثر تیرماه امسال آیین نامه مربوط به اجرای 
تبصره هدفمندی را تدوین و اجرایی کند. بر این اساس این سازمان نیز اکنون در حال تدوین 
آیین نامه اجرایی برای ثبت نام جاماندگان از یارانه نقدی است و نهایتا تا تیرماه سازوکار این ثبت  

نام تعیین و اجرایی خواهد شد." 
اما نه تنها از این آیین نامه و اجرای آن بعد از تیرماه خبر نشد بلکه در ادامه نوبخت-رئیس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی- اعلام کرد که "قرار نیست برای ثبت نام از جاماندگان سامانه  ی 
باز شود بلکه در ادامه دولت در این باره تصمیم گیری خواهد کرد." وعده ای که ظاهرا تاکنون 

عملی نشده و اخیر واکنش نمایندگان مجلس را به همراه داشت. 
به هر حال آنطور که دولت از ابتدای امسال و بر اساس تکلیف بودجه، حذف یارانه بگیران 
ثروتمند را آغاز کرد و توانست بعد از چند سال از اجرای قانون هدفمندی یارانه ها به ساماندهی 
پرداخت نقدی وارد شده و تاکنون بیش از سه میلیون نفر را از این جمع خارج کند، این انتظار 
نیز وجود دارد که سایر بندهای قانون بودجه از جمله تعیین تکلیف جاماندگان نیز به مرحله 

اجرا برسد. 

 وزیر کار از برنامه جدی برای تک رقمی کردن نرخ بیکاری 
تا پایان عمر دولت یازدهم خبر داده و گفته است: به شرط 
آنکه به رشد 8 درصدی اقتصاد برسیم نرخ بیکاری تک رقمی 
خواهد شد اما دستیابی به چنین هدفی نیازمند مولفه هایی 
است که نهادینه کردن فرهنگ مهارت آموزی و کارآفرینی 

از جمله آنهاست. 
به طور  اقتصادی  آمارها هر یک درصد رشد  بر اساس 
متوسط حدود 100 هزار شغل ایجاد می کند اما ایجاد همین 
میزان شغل در بخش های مختلف دستکم به رقمی در حدود 

100 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری نیاز دارد. 
و  برجام  اجرای  با  امیدوارند که  کارشناسان  از  بسیاری 
برداشته شدن تحریم ها، رشد اقتصادی ایران تا 5 درصد 
افزایش یابد و با جذب سرمایه های خارجی، زیرساختهای 
رشد اقتصادی، بهره وری نیروهای انسانی و رونق بازار کار 

در کشور فراهم شود. 
به گفته وزیر کار، سالانه باید یک میلیون شغل در کشور 
ایجاد شود و دولت برای این هدفگذاری برنامه ریزی کرده 

است. 
و  نیست  شغل  ایجاد  متولی  کار  وزارت  چه  اگر 
سیاست گذاری در حوزه اشتغال و روابط کار جزو وظایف آن 
به شمار می رود اما اخیرا طرحی را در شورای عالی اشتغال به 
تصویب رسانده که بر اساس  آن دانشجویان ضمن تحصیل در 
دانشگاه، دوره های آموزش مهارتی هم می بینند. این طرح که 

آموزشهای دوگانه نام دارد در چند دانشگاه اجرا شده است. 
  آنطور که علی ربیعی می گوید به دلیل تاکید رییس 
جمهوری که دانشجویان از همان ترم ورودی آموزشهای 
مهارتی را بگذارنند چنین طرحی تدوین شده است تا از طریق 
اجرای آن دانشجویان شغل آ ینده خود را پیش بینی کنند و 
بتوانند در کنار دروس تئوری، مهارتهای عملی لازم برای ورود 
به بازار کار را فرا بگیرند تا بر اساس آموزشهایی که فرا می 

گیرند به نیازهای شغلی  آنها در آینده پاسخ گفته شود. 
طرح دیگری که وزارت کار در دست دارد، بومی سازی 
آموزشهای مهارتی در نقاط محروم و کمتر توسعه یافته است 
به نحوی که با اجرای آ ن در مناطق مختلف متناسب با امکانات 
و ظرفیت های موجود برای افراد بومی آن مناطق شغل ایجاد 
شود که البته سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور در این 
زمینه وارد عمل شده و در قالب آموزشهای سیار به آموزش 

مهارتی روستاییان ساکن در مناطق محروم پرداخته است. 
تحلیلگران بازار کار بر این باورند که تاکنون به موضوع 

آموزش نیروی کار متناسب با فضای کسب و کار توجه جدی 
نشده و همین امر در افزایش بیکاری موثر بوده است اما در این 
بین آنچه بیش از هر چیز در جریان ورود به فضای کسب و 

کار اهمیت یافته، مقوله مهارت آموزی است. 
به زعم آنها، راه نجات کشور از معضل بیکاری در افزایش 
اگر  و  است  آ موختگان  دانش  و  دانشجویان  مهارتی  توان 
مهارت آموزی در آنها نهادینه شود اقتصاد کشور مسیر رشد 
و توسعه خود را با سرعت طی می کند و این رشد، همان 
مقدمه ای است که برای ایجاد شغل در کشور به آن نیاز داریم. 
حمید حاج اسماعیلی - کارشناس بازار کار معتقد است: 
با بدنه  ارتباط کارجویان  باید  برای توسعه مهارت آموزی 
بازار کار شکل بگیرد و اگر می خواهیم کارآفرینان و دانش 
آ موختگان در بازار کار نقش آفرینان قابل و موثری باشند باید 
آنها را از حمایتهای مالی و مشاوره ای محروم نکنیم و در کلام 

باور داشته باشیم. 
او با تاکید بر تاثیر آموزشهای مهارتی در اشتغال پایدار 
می گوید: نیروهای جوانی که فارغ التحصیل می شوند اگر 
مهارتهای اشتغال را همزمان با گذراندن دوره های تئوری در 
دانشگاهها بیاموزند شانس بیشتری برای ورود به بازار کار دارند 
و به نظر می رسد که دانشگاههای علمی کاربردی بیشترین 
به  دانشگاهی  التحصیلان  فارغ  جذب  در  را  تاثیرگذاری 
بازارهای کار داشته باشند.  این کارشناس بازار کار درباره رونق 
بازار اشتغال پس از برجام نیز می گوید: دولت بر این باور است 
که با اجرایی شدن برجام و لغو تحریم ها، فضا برای حضور 

سرمایه گذاران خارجی باز خواهد شد و زمانی که سرمایه های 
خارجی جذب بازار کار کشور شود اهداف و برنامه های دولت 
برای اشتغالزایی نیز محقق خواهد شد اما این اتفاق زودتر از 
پایان نیمه اول سال رخ نمی دهد و آن زمان اگر پیش بینی ها 
درست پیش برود می توانیم اثرات برداشتن تحریم ها را در 

بازار کار ببینیم. 
به گزارش ایسنا، امروزه بحران بیکاری در تمام کشورها 
تلاشند  در  دولتها  و  تعبیر می شود  اساسی  یک چالش 
تا این چالش را در کوتاهترین زمان ممکن و با استفاده از 
برنامه های بلندمدت و کوتاه مدت برطرف کنند؛ هر چند به 
گفته کارشناسان امر، بیکاری مقوله ای نیست که در کوتاه 
مدت ریشه کن یا مهار شود و کاهش نرخ آن مستلزم ارائه 
برنامه های مدوّن و عملیاتی و اجرای طرح های موثر در 

اشتغالزایی است. 
تحلیلگران بازار کار معتقدند وجود 4.5 میلیون دانشجوی 
آماده ورود به بازار کار و همین میزان تحصیلکرده بیکار در 
کشور زنگ هشداری برای مسئولان و متولیان امر اشتغال 
است تا بیش از هر چیز وجود یک سیاستگذاری مشخص و 

مدوّن در این بخش را در دستور کار قرار بدهند. 
انتظار می رود با توجه به برنامه های پیش بینی شده دولت، 
شرایط جدید اقتصاد ایران و افق های روشن پسا برجام و پسا 
تحریم ،  بازار کار در سر بالایی رونق و شکوفایی قرار بگیرد و 
وعده تک رقمی شدن نرخ بیکاری که دولت با جدیتّ درصدد 

دستیابی به آن است جامه عمل بپوشد. 

سال تمام شد، جاماندگان از یارانه منتظرند 

این دانشجویان شانس کار بیشتری دارند 
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علی کفاشیان:

 اگر مشکل فوتبال من هستم، بگویند
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: اگر مشکل من هستم آن را بگویند، نمی خواهم من باعث 

تعلیق فوتبال شوم، کفاشیان مهم نیست بلکه فوتبال مهم است.
علی کفاشیان پس از نشست هیئت رئیسه سازمان لیگ در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
در نشست امروز پیرامون تقویم سال آینده  و همچنین تدوین اساسنامه سازمان لیگ بحث 

و تبادل نظر شد.
وی افزود: اعضای هیئت رئیسه نظرات کارشناسی خود را مطرح کردند و قرار شد در 

جلسات آینده تصمیمات لازم اتخاذ شود.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره زمان آغاز بازی های لیگ فصل بعد و دیگر برنامه های 
مشخص شده در جلسه هیئت رئیسه گفت: درخصوص این مسائل از آقای شهبازی یا دیگر 

مسئولان سوال کنید، چرا که من نمی توانم زمان دقیق را به شما بگویم.
کفاشیان در واکنش به این سوال که قضیه شکایت فدراسیون از عربستانی ها به کجا کشید، 
گفت: ما تصمیمی مبنی بر شکایت از عربستانی ها نداشتیم، بلکه قرار بر این شد که نامه ای به 
AFC ارسال کرده و تاکید کنیم که باشگاه های ما مشکلی برای میزبانی از تیم های عربستانی 
ندارند. در واقع اعلام می کنیم اگر عربستانی ها برای میزبانی از ما مشکل دارند ایراد ندارد ما 
در جای دیگری با آنها بازی می کنیم اما ما مشکلی برای میزبانی از آنها نداشته و امنیت در 

اینجا کامل است.
وی در خصوص اینکه فکر می کند این اقدامات تا چه حدی تاثیرگذار باشد، خاطرنشان کرد: 
در هر صورت ما تلاش خود را می کنیم. AFC درخواست ما را کارشناسی کرده و اگر نیاز 
به بررسی داشت به هیئت رئیسه AFC می فرستاد. اگر به هیئت رئیسه رسید من در آنجا از 

این تصمیم مان به خوبی دفاع خواهم کرد.
رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص اینکه چرا از طریق وزارت امور خارجه برای مذاکره با 
عربستانی ها اقدام نمی کند، اظهار داشت: در این رابطه صحبت هایی با مسئولان وزارت امور 
خارجه داشتیم اما آنها اعلام کردند که حتی نمی توانند به عربستانی ها نامه بزنند در کل 

ارتباط شان را با ما قطع کردند. هر اقدامی است ما باید از طریق AFC انجام دهیم.
 AFC کفاشیان در مورد اینکه چرا به فیفا شکایت نمی کنید، عنوان کرد: ما در دو صفحه به
و اعضای آن ارسال کردیم که خلاف آیین نامه است که مسائلی مانند نژادپرستی و ... را در 
فوتبال دخالت داد. ما باید این موضوع را قانونی حل کنیم و لیگ قهرمانان آسیا ربطی به فیفا 
ندارد. مثل این می ماند که کمیته داوران از ما به جای دیگری شکایت کند. بنابراین شکایت 
ما به فیفا نمی تواند محملی داشته باشد چرا که آنها می گویند AFC دارای 16 عضو است و 

15 نفر علیه شما رای دادند و آیا می خواهید از 15 عضو شکایت کنید.
وی افزود: پیشنهاد خودم این است که اگر عربستانی ها نمی خواهند در کشور خودشان 

میزبان باشند این مسئله را می پذیریم چون این کشور درگیر جنگ و بمباران است.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره اینکه نصرالله سجادی گفته که برای بازی در کشور عربستان 
تیم های ایرانی می توانند به این کشور بروند، گفت: حق کشور عربستان است که در آنجا 
بازی کنیم اما اگر بخواهند در کشور دیگری بازی کنیم بهتر است و ما آن رامی پذیریم چون 

همان طور که گفتم عربستان امنیت ندارد.
کفاشیان در ادامه گفت وگوی خود درباره اظهارات پورمختار رئیس کمیسیون اصل 90 
مجلس شورای اسلامی که او را متهم ردیف اول فساد در فوتبال معرفی کرده است، گفت:  
در حال آماده کردن جوابیه ای هستیم، اگر سوالی بپرسند باید پاسخ دهیم اما اگر مستنداتی 
داریم که ما خلاف کرده ایم باید قوه قضائیه به آن رسیدگی کند. قوه قضائیه با کسی تعارف 
ندارد و کاری ندارد که رئیس فدراسیون خلاف کرده یا زیرمجموعه اش. همه ما دیدیم که قوه 

قضائیه چه برخوردهایی کرده است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا این کمیسیون دنبال این مسائل است، عنوان کرد:  از 
آنها بپرسید که منبع شان چیست؟ در گزارشی که داده اند عنوان شده که ما سوء مدیریت 
داشته ایم. من 8 سال است که کارمی کنم. به 8 سال پیش بازگردند و ببینند ساختار 
فدراسیون چگونه بوده و چه مقام هایی کسب شده است. فدراسیون فوتبال فضایی ندارد 
که از آن سوءاستفاده کنیم. آیا منظورشان این است که از باشگاه ها پول می گیریم؟ باشگاه ها 
هستند که از ما پول می خواهند. ما در بانک کار کرده ایم و با توجه به اینکه آنجا پول هست 
می توان از سوءاستفاده صحبت کرد اما اینکه در فدراسیون چه سوءاستفاده ای شده است به 

عقلم نمی رسد.
رئیس فدراسیون فوتبال  در واکنش به این سوال که به نظر می رسد محترمانه در حال 
برکناری او هستند، گفت: اگر من را کنار بگذارند استقبال می کنم چون با افتخار کار کردم، 
برای من فرقی نمی کند در چه پستی حضور دارم اما تا آخرین لحظه با تمام وجود خدمت 
می کنم اگر در فدراسیون پست داشتم تلاشم را انجام می دهم اما اگر نداشتم سعی می کنم از 
دور نظاره گر بوده و مصاحبه های شما با مسئولان را ببینم و لذت ببرم. اگر مشکل من هستم 
آن را بگویند، نمی خواهم من باعث تعلیق فوتبال شوم، کفاشیان مهم نیست بلکه فوتبال مهم 
است. نباید اقدامی صورت بگیرد که خلاف قوانین بین المللی باشد و بحث تعلیق مطرح شود. 

ما باید در این زمینه عاقلانه عمل کرده و منطقی فکر کنیم.
کفاشیان در مورد اینکه جلسه اش با کارلوس کی روش در ارتباط با عدم امکانات برای تیم 
ملی بوده است، تصریح کرد: جلسه با کی روش برای امکانات نبود. عمده مشکل ما زمین 
فوتبال است که به کادر فنی و سرپرست ماموریت دادیم که دنبال زمین خوب باشند. 
کی روش چند کشور از جمله امارات و ترکیه را پیشنهاد داد که برای حضور در این کشورها 
مشکل داریم. در این جلسه نحوه هماهنگی تیم ملی، برنامه سال آینده لیگ برتر و ... را مورد 
بررسی قرار دادیم. ما دنبال زمین هستیم و اگر کی روش به ما تخفیف بدهد و با 2،3 مورد از 

»چاله ، چوله ها« کنار بیاید، می توانیم زمین پیدا کنیم.
وی در خصوص اینکه گفته می شود کی روش خواستار گرفتن مطالباتش شده و می خواهد 
ایران را ترک کند، گفت: کی روش در مورد پول صحبت نکرده و آن را تکذیب کرده است. با 
توجه به اینکه او تازگی از مرخصی بازگشته فضای صحبت با او خوب بود و آمادگی آن را دارد 

که فعالیت کند و تیم ملی را به جام جهانی ببرد.

برانکو:

امیدوارم در پایان فصل
 حسرت این روز ها را نخوریم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: 
یک  بزند  پنالتی  کسی  چه  اینکه 
مسئله خوانوادگی است و آن را در بین 

خودمان حل می کنیم.
 کسب دومین تساوی پرسپولیس 
مقابل تیم های اصفهانی برای برانکو 
ایوانکوویچ ناراحت کننده بوده است. 
سرمربی پرسپولیس دوست داشت 
لیگ  رقابت های  از  برگشت  دور  در 
انتقام شکست دور رفت را از تیم های 
اصفهانی بگیرد اما این اتفاق رخ نداد تا 
برانکو این روزها ناراحت ترین فرد باشد.

سرمربی پرسپولیس با وجود اینکه  
به گفته خودش چندان روی فرم نبود 

به سوالات پاسخ داد.
پرسپولیس با وجود ارائه یکی از 
بهترین  بازی های خود نتوانست 
ذوب آهن را شکست داده و انتقام 

دو شکست قبلی را از این تیم بگیرد.
بله ما هر کاری که برای پیروز شدن در این بازی لازم  بود را انجام دادیم و  به معنای 
واقعی بدشانس بودیم. در حال حاضر جز اینکه تاسف بخوریم، کاری نمی توانیم بکنیم. بابت 

این تساوی خیلی ناراحتم اما باید تلاش کنیم در بازی های آینده امتیاز از دست ندهیم.
در بازی با ذوب آهن برای یازدهمین بار ضربه پنالتی از دست دادید! برای حل 

این معضل چه راهکاری اندیشیده اید؟
ما بارهای روی این ضربات تمرین کرده و می کنیم و جز این کاری نمی توان کرد.

 اینکه در تمرینات قرار می شود محسن بنگر پشت ضربات پنالتی بایستد اما 
در بازی به یکباره کمال کامیابی نیا با خواهش ضربه را می زند، ایراد نیست؟

این مسائلی است که باید در بین خودمان حل شود. قرار نیست مسائل خانوادگی را 
رسانه ای کنیم.

شاید اگر بنگر پنالتی را می زد الان 3 امتیاز شیرین کسب کرده بودید؟!
شاید این اتفاق افتاده بود شاید هم بنگر هم نمی توانست توپ را گل کند. به هر حال با 

اما و اگر نمی شود چیزی را به اثبات رساند.
 بنسون در دو بازی اخیر پرسپولیس نیمکت نشین بوده است. آیا این موضوع 
به انتقال این بازیکن به تیم دانمارکی که در روز آخر نقل و انتقالات اروپا منتفی 

شد، برمی گردد؟
نه ربطی به این قضیه ندارد. شما هم اگر طارمی و علیپور را در اوج آمادگی در اختیار 

داشتید آنها را به بنسون ترجیح می دادید.
در هفته نوزدهم همه مدعیان به غیر از استقلال خوزستان، مقابل حریفان 
خود متوقف شدند اما باز هم پرسپولیس نتوانست فاصله خود را با صدر جدول 

کم کند!
بله متاسفانه باز هم این فرصت خوب را از دست دادیم و امیدوارم در پایان فصل حسرت 
این روز ها را نخوریم. البته ما هیچ وقت نباید توجهی به دیگر نتایج لیگ داشته باشیم و 
در هر بازی به دنبال 3 امتیاز باشیم. اگر کار خودمان را به خوبی انجام دهیم آن وقت به 

صدر جدول هم خواهیم رسید.
از عملکرد لوبانف در دو بازی اخیر رضایت  دارید؟

اجازه دهید در مورد بازیکن خاصی صحبت نکنم و در یک فرصت دیگر به سایر سوالات 
جواب بدهم.

انتقال چندین تن از ستارگان دنیای فوتبال به سوپرلیگ چین در 
فصل نقل و انتقالات زمستانی،  از رسیدن چینی ها به چنان درجه ای از 
قدرت مالی دارد که حتی رؤیا پردازی در مورد آن هم برای خیلی از 

تیم های آسیایی سخت است.
همین چند وقت پیش بود که الیکس تیکسیرا، هافبک هجومی 
برزیلی پیشین شاختار دونتسک از علاقه اش برای بازی در لیگ برتر 
انگلیس یاد کرد. لیورپول هم که تصور می کرد صرفاً ابراز علاقه بازیکن 
26 ساله پیشین واسکوداگاما به بازی در جزیره، برای انتقال او به آنفیلد 
کافی است، دست به کار شد. همه از احتمال قریب به یقین لیورپولی 
شدن تیکسیرا صحبت می کردند که ناگهان یک خبر نه فقط لیورپول 
و آرسنال به عنوان دیگر مشتری تیکسیرا را شوکه کرد، بلکه دنیای 
فوتبال را در بهت فرو برد. خبر از ولخرجی دیگری از سوی چینی ها 

برای یکی از پرطرفدارترین بازیکنان فوتبال اروپا حکایت داشت.
در شرایطی که نمایندگان لیورپول داشتند تمام تلاش خود را 
برای هرچه کمتر کردن رقم انتقال تیکسیرا به آنفیلد انجام می دادند، 
نمایندگان باشگاه جیانگسو سونینگ چین با چمدانی پر از پول از راه 
رسیدند و چنان پیشنهادی به هافبک برزیلی و تیمش دادند که رد 
آن نه سخت، بلکه غیرممکن بود، پیشنهادی 38 میلیون پوندی که 
رکورد بالاترین نقل و انتقال در تاریخ فوتبال آسیا را شکست و بازیکن 
شاختار را به گران قیمت ترین فوتبالیست قاره کهن تبدیل کرد. این 
اتفاق تنها چند روز پس از آنکه جکسون مارتینس، مهاجم کلمبیایی 
اتلتیکومادرید با قراردادی 32 میلیون پوندی به تیم گوانگژو پیوست، 
رخ داد تا سریال ولخرجی ها چینی ها که نه فقط در این کشور بلکه در 

آسیا بی سابقه بوده، ادامه داشته باشد. 
تیکسیرا پا در جای پای ستارگانی مانند رامیرز )از چلسی(، جکسون 
مارتینس )از اتلتیکومادرید( و ژروینیو )از رم( گذاشت که همگی با 
قراردادهای غیرمنتظره و هنگفت راهی فوتبال چین شدند. اما دلیل 

آغاز مهاجرت گروهی ستاره های فوتبال اروپا به چین دقیقاً چیست؟
 چرا باشگاه های چینی شروع به درو کردن بازیکنان بزرگ 

اروپایی کرده اند؟
 ژی جین پینگ، رئیس جمهور چین باشگاه های فوتبال کشورش 
را تشویق کرده است که بودجه های کلان تری را برای تقویت خود 
در بازار نقل و انتقالات اختصاص دهند تا سوپرلیگ چین به یکی از 
قطب های فوتبال دنیا تبدیل شود. جین پینگ که دوران ریاست 
جمهوری اش را در سال 2013 آغاز کرد، جزو طرفداران دو آتشه 
فوتبال است، اما ناکامی های پی در پی کشورش در فرآیند تبدیل شدن 
به یک کشور فوتبالی آن هم با جمعیتی در حدود یک میلیارد و 400 

میلیون نفر، حوصله او را سر برده بود.
 طبق ادعای نشریه گاردین، بخش اعظم پول هایی که در فوتبال 
چین سرمایه گذاری شده است، از سوی رئیس جمهور متمول این 
کشور است که یکی از اهدافش از سرمایه گذاری در ورزش، ارتقای 
سطح روابط و مناسبات سیاسی چین با سایر کشورهاست. جین پینگ 

ماه اکتبر سال 2015 در سفری که به بریتانیا داشت، سری به زمین 
اوج گیری  دلایل  نزدیک  از  تا  زد  منچسترسیتی  باشگاه  تمرینی 
آبی پوشان را در فوتبال جزیره ببیند. این در حالی است که او شخصاً 

طرفدار منچستریونایتد است.
 باشگاه های چینی تاکنون چقدر هزینه  کرده اند؟

قراردادی که تیم فوتبال جیانگسو سونینگ با تیکسیرا بست، رقم 
کلی خرید های صورت گرفته توسط باشگاه های چینی در زمستان 
سال 2016 را به جایی رساند که بالاتر از رقم خرید های صورت گرفته 

در لیگ برتر انگلیس بوده است. 
در پنجره نقل و انتقالات زمستانی لیگ برتر، باشگاه های بزرگ برای 
خرید بازیکنان جدید مجموعاً 175 میلیون پوند هزینه کردند که 
مهمترین آن مربوط به انتقال 18.3 میلیون پوندی جنلی ایمبولا از 
پورتو به استوک سیتی در آخرین روز از بازار نقل و انتقالات بود. در چین 
اما این رقم نزدیک به 20 میلیون پوند بیشتر و دقیقاً 194.2 میلیون 
پوند بود که از رقم کل بودجه اختصاص یافته برای خرید بازیکن در 
لیگ برتر طی ماه ژانویه بیشتر بود. این اختلاف حتی می تواند بیشتر 
از این هم بشود، چرا که پنجره نقل و انتقالات فوتبال چین تا 20 روز 

دیگر باز است.

 کدام بازیکنان تا کنون راهی چین شده اند؟
انتقال الکس تیکسیرا به جیانگسو برای چهارمین بار رکورد گران ترین 
خرید بازیکن در فوتبال آسیا را شکست و این رکورد در سه هفته باقی 
مانده به پایان بازار نقل و انتقالات باز هم می تواند شکسته شود. رقم 
قرارداد تیکسیرا 38 میلیون پوند بود که چند روز پس از انتقال 32 
میلیون پوندی جکسون مارتینس از اتلتیکومادرید به گوانگژو اورگراند 
به ثبت رسید. جالب اینجاست که رکوردشکنی گوانگژو اورگراند هم 
تنها چند روز پس از ثبت قراردادی 21 میلیون پوندی میان جیانگسو 
با رامیرز، هافبک پیشین چلسی بود. استارت رکوردشکنی برای خرید 
گران ترین بازیکن آسیا را اما اولین بار تیم شانگهای اس آی پی جی با 
قرارداد 13.9 میلیون پوندی اش با الکسیون، مهاجم برزیلی گوانگژو زد. 
به فهرست بازیکنان گران قیمتی که راهی فوتبال چین شدند باید نام 
بازیکنانی مانند ژروینیو، فردی گوارین، پائولینیو، تیم کیهیل، دمبا با و 

آسامواه جیان اضافه کرد.
 اهداف بعدی چینی ها

شناخته شده ترین بازیکنی که نامش در فهرست مسافران احتمالی 
چین قرار گرفته است، وین رونی، کاپیتان منچستریونایتد بوده است. 
ماه دسامبر سال 2015 بود که نشریه دیلی میل ادعا کرد تیم شانگهای 

اس آی پی جی به من یونایتد برای جذب مهاجم انگلیسی این تیم 
پیشنهاد داده و به خود او گفته است که در این تیم بابت سه فصل 

حضورش می تواند 75 میلیون پوند درآمد داشته باشد.
 اسکار، هافبک برزیلی چلسی هم دیگر بازیکنی بوده که درباره 
انتقالش به چین گمانه زنی شده است. نشریه تلگراف نوشته است 
که جیانگسو سونینگ برای خرید این بازیکن 24 ساله به چلسی 
75 میلیون پوند پیشنهاد داده که رد شده است. در همین حال 
نشریه مارکا هم نوشته است که فرناندو تورس، مهاجم اسپانیایی 

اتلتیکومادرید هم جزو بازیکنان مورد نظر چینی ها بوده است.
 حق پخش، منبع درآمدی بزرگ برای باشگاه های چینی

بازار  در  چینی  باشگاه های  خرید  قدرت  افزایش  دلایل  از  یکی 
افزایش  اروپایی،  تیم های  با  آنها  غیرمنتظره  رقابت   و  نقل و انتقالات 
چشمگیر درآمد آنها از فروش حق پخش تلویزیونی بازی های شان بوده 
به طوری که این درآمد در سال 2016 نسبت به سال گذشته 20 برابر 
شده است. در سال 2015 باشگاه های چینی تنها 9 میلیون دلار از 
فروش حق پخش تلویزیونی شان درآمد داشتند در حالی که این فصل 
درآمد آنها از فروش حق پخش  تلویزیونی بازی های شان برای یک بازی 
زمانی پنج ساله یک میلیارد و 25 میلیون دلار یعنی 200 میلیون دلار 
در سال بوده است. این رقم اگرچه هنوز با درآمد 5.14 میلیارد پوندی 
لیگ برتر از فروش حق پخش تلویزیونی بازی هایش قابل مقایسه نیست، 
اما در قیاس با سایر لیگ های فوتبال آسیا و حتی اروپا به مراتب بیشتر 

است و حکایت از افزایش محبوبیت بازی های سوپرلیگ چین دارد.
 سوپرلیگ چین یا لیگ حرفه ای آمریکا؟

طی 10 سال گذشته لیگ حرفه ای آمریکا )MLS( به عنوان 
آینده دارترین لیگ در حال رشد فوتبال جهان معرفی شده است. ورود 
بازیکنان مانند دیوید بکام، تیری آنری، داوید ویا، آندره آ پیرلو، فرانک 
لمپارد و استیون جرارد به این لیگ همگی سبب خیره شدن نگاه ها 
به MLS شده و این لیگ را به ایستگاهی پایانی خوش منظره برای 
ستاره های فوتبال اروپا جهت پایان دادن به دوران بازیگری  شان تبدیل 
کرده است. با ظهور سوپرلیگ چین اما موازنه قدرت در غرب و شرق 
دنیای فوتبال برهم خورده است.  در حالی که در MLSهر باشگاه 
اجازه دارد تنها به سه بازیکنش بالاتر از سقف تعیین شده حقوق 
پرداخت کند، در چین چنین محدودیتی وجود ندارد و باشگاه های 
این کشور به هر بازیکن هرچقدر که بخواهند می توانند حقوق بدهند.

  آیا ولخرجی چینی ها پایدار خواهد بود؟
اقتصاد چین در دنیا در رده دوم قرار دارد. در حالی که رشد قدرت 
اقتصادی باشگاه های چینی در ابتدای راه قرار دارد، هیچ نشانه ای 
برای دنباله دار نبودن این روند وجود ندارد. در شرایطی که تاجران 
باشگاه های  را در  فراوانی حاضرند پول های خود  و سرمایه گذاران 
چینی سرمایه گذاری کنند و پنجمین مرد قدرتمند دنیا هم از این 
سرمایه گذاری ها حمایت می کند، باید تبدیل شدن سوپرلیگ چین به 

یکی از قطب های فوتبال دنیا را انتظار داشت.

 دلیل کشیده شدن ستاره های فوتبال به شرق آسیا؛

 بوی پول از چین به مشام می رسد

انتقاد تند عابدینی از گزارش مجلس:

آبروی فوتبال را بردند
فوتبال  فدراسیون  مجمع  عضو 
برای  ورزش  وزارت  پافشاری  درخصوص 
انتخاب سرپرست در پایان دوره کفاشیان 
دنبال  اول  روز  از  ورزش  وزارت  گفت: 
زدن فوتبال بود اما بهتر است برود سراغ 

فدراسیون های دیگر.
 امیر عابدینی در بررسی مشکلات تیم 
رقابتهای  از  حذف  و  ایران  امید  فوتبال 
انتخابی المپیک گفت: تیم امید به هر دلیل 
حذف شده است و حالا اظهار نظرهای 
آنچنانی را شاهد هستیم. تیم امید کادر خوبی داشت ولی تجربه لازم را نداشت. ما مقابل 
ژاپن حذف شدیم. بنده معتقدم بر اساس طبیعت فوتبال، اقتصاد و بسیاری بخش ها از ژاپن 
ضعیف تر هستیم و متاسفانه در مرحله حذفی به این تیم برخورد کردیم. البته بچه ها آن 

تلاش و همیت ایرانی را به کار گرفتند ولی در نهایت از مسابقات حذف شدیم.
دعوای میلیاردی تیم امید

وی ادامه داد: ما همه منتظر هستیم شکست را ببینیم و بعد مرثیه خوانی کنیم. عادت 
نکردیم حمایت بی دریغ قبل از مسابقات بین المللی انجام دهیم و آن را جزو وظایف خود 
بدانیم. کمیته المپیک، فدراسیون و وزارت ورزش باید پشت این تیم می بودند. ما جنگ 
میلیاردی راه انداخیتم و نگران پنج میلیارد هزینه رفته بودیم. عضو هیات رئیسه سازمان لیگ 
گفت: آیا این تیم از نظر تدارکات خوب بود؟ آیا حقوق آنها را به موقع پرداخت کردیم؟ ولی 
مستقیم می رویم سراغ نقاظ ضعف بازی. بخشی از بازی بیرون زا زمین رخ می دهد. ولی به 
این مسایل کاری نداریم. اگر می خواهیم فوتبال ایران به آسیا تنه بزند و خود را تحمیل کند 

خود نیاز به یک همیت ملی دارد.
اجرایی شدن مصوبات هیات رئیسه فوتبال

به گزارش خبرنگار مهر عابدینی در خصوص پافشاری وزارت ورزش برای انتخاب یک 
سرپرست برای فدراسیون فوتبال عنوان کرد: این کلمه سرپرستی از کجا آمده است؟ بر 
اساس اساسنامه مجمع فدراسیون حق دارد مصوباتی بگذارد و این لازم الاجرا است. در 
آخرین مصوبه درخواست دو ماه تعویق در برگزار انتخابات شد که مصوب شد بنابراین حرفی 

در این موضوع نیست و باید اجرا شود.
از روز اول وزارت دنبال زدن فوتبال بود

وی افزود: برخی دوستان از وقتی به وزارت آمدند از همان روزهای اول دنبال زدن فوتبال 
بودند. اگر سجادی از روز اول فوتبال را با تعامل پیش می برد شاید این اتفاقات رخ نمی داد. 
الان پیچ و مهره های فوتبال دنیا کمی شل شده است. چرا تلاش می کنیم که به دنیا بگوییم 
در ناهنجاری ها از شما عقب نیستیم؟ اگر فیفا و کنفدراسیون ها دچار تزلزل شده اند چرا ما 
داریم اصرار می کنیم که ما هم دچار مشکل هستیم. حتی بحث فساد را وسط کشیدند. ولی 

من می گویم یکی از سالم ترین فوتبال ها را داریم.
غیر قانونی بودن سرپرست

عضو مجمع فدراسیون فوتبال ادامه داد: بحث سرپرستی در فدراسیون فوتبال کاملا 
غیرقانونی است. مگر می شود رئیس فدراسیون که در این فدراسیون حضور دارد بگویید برود 
و برای دو ماه سرپرست بیاوریم؟ این دو ماه رئیس فدراسیون باید بماند و بعد از آن هر فردی 
را که به هر روزی می خواهید به فوتبال تزریق کنید را بگذارید. ولی به دوستان بگویم که 
مجمع فدراسیون مقتدری است.  از وزارت درخواست داریم تعامل را در این دو ماه بیشتر 
کنند. وزارت ما را از موارد خاص نترسانند. آن چیزی که ما را می ترساند کنفدراسیون آسیا 

است که به راحتی ما را تتعلیق خواهند کرد.
هشدار به وزارت ورزش

عابدینی در بخش دیگری از اظهارتتش به وزارت ورزش هشدار داد: اگر سرپرست انتخاب 
شود مجمع آن را بلافاصله غیرقانونی اعلام می کند. کنفدراسیون آسیا نیز به هیچ عنوان با 
سرپرست ارتباط بر قرار نمی کند و آن را نمی پذیرد. وزارت ورزش با 10 فدراسیون دیگر 
دچار چالش شده است و برود سراغ آنها. با فوتبال کاری نداشته باشد و اوضاع را بدتر نکند.

وی یادآور شد: ما گرفتاری زیاد داریم. گزارش کذایی کمیسیون اصل نود را داریم، مشکل 
عربستان را داریم، موضوع تیم ملی و آماده سازی آن را داریم. وقتی فوتبال با هم این 
مشکلات 80 هزار نفر را به استادیوم می کشاند، دوستان نمی توانند با این کار هنجار را به 

داخل بکشانند و فوتبال راه خود را می رود.
ادعای عربستان سیاسی است نه فوتبالی

از عابدینی درباره ادعای عربستان درباره نا امن بودن بازی در ایران پرسده شد که وی پاسخ 
داد: ما امن ترین کشور دنیا هستیم. چالشی که اروپا با نا امنی با مهاجرت های اخیر پیدا کرده 
است در اینجا وجود ندارد. ما در مرکز حوادث نظامی آسیا قرار داریم ولی امن ترین جای دنیا 
هستیم. وی ادامه داد: بهانه عربستان کاملا سیاسی است و ربطی به فوتبال ندارد. وقتی فیفا 
می گوید حتی تبلیغ سیاسی روی پیراهن داشته باشید محروم می شوید آن وقت این کار 
سیاسی نیست؟ ما باید با تمام قوا مقابل این اتفاق بایستیم ولی اگر فیفا و AFC نپذیرفتند 

آن وقت سراغ تصمیم دیگر برویم.
واکنش به گزارش مجلس 

عابدینی تاکید کرد: اگر بخواهیم در راستای نظام مندی و قانون حرف بزنیم باید دربست 
احترام بگذاریم. ولی کمیسیون اصل نود مواضع کلی گویی داشته است و بنده اعتقاد دارم 
که همه اعضای کمیسیون اصل نود این گزارش را قبول ندارند. ما دو تا روش داریم. یکی 
اینکه گزارش را به ما بدهند و ما آن را پاسخ دهیم ولی باید پاسخ ما را هم در صحن مجلس 
قرائت کنند. اسم من هیچ جا نیست و آقایانی که هستند دفاع می کنند و باید دفاعیه آنها را 
قرائت کنند. عضو هیات رئیسه سازمان لیگ گفت: آنها کل فوتبال را زیر سوال بردند و این 
بی انصافی است. هر روز در همه جای ایران فوتبال جریان دارد ولی نباید همه فوتبال را زیر 
سوال ببرند. اگر اتفاقی افتاده برخورد شده و می شود. اگر بالاتر از این مسایل بوده که سازمان 
بازرسی کشور آن را بررسی می کند و در آرامش آن را در اختیار مقامات قضایی می دهد. 
شما آبروی افراد شناخته شده فوتبال را سر نیزه کردید ولی تصویر یک جنایتکار را شطرنجی 

می کنید. به نظرم دوستان کمیسیون اصل نود در حق فوتبال جفا کردند.

وزیر ورزش و جوانان ضمن اظهار رضایت از روند ساخت 
پروژه ورزشگاه نقش جهان گفت: زمان ورود به این پروژه 

چنین سرعتی را پیش بینی نمی کردیم.
 محمود گودرزی روز )دوشنبه( در سفر خود به اصفهان 
به منظور بازدید از ورزشگاه نقش جهان، در نشست خبری 
خود، در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا در باره سخن کفاشیان 
انتخابات فدراسیون  که گفته بود اگر گودرزی بگوید در 
شرکت نکنم، این کار را نمی کنم گفت: این قوانین و مقررات 
اساسنامه و همچنین قوانین AFC است که تعیین می کند 
کفاشیان شرایط حضور در انتخابات را دارد یا نه؛ و هیچ 

ارتباطی به نظر شخصی بنده ندارد.
گودرزی تاکید کرد: بنده فردی نیستم که کسی را برای 
بودن یا نبودن در بخشی که به بخش بنده مربوط نمی شود 
مکلف کنم. در نهایت تکلیف فدراسیون را اساسنامه آن 
مشخص می کند و امیدوارم اتفاق خوبی برای این فدراسیون 

در انتخابات آن رخ دهد.
وی در خصوص سرپرستی فدراسیون فوتبال با بیان اینکه 
با توجه به قوانین "ای -اف -سی" وزارت ورزش نمی تواند 
سرپرستی برای آن تعیین کند، اظهار کرد: ما همیشه تابع 
قوانین و مقررات هستیم. اگر شرایط و قوانین این اجازه را به 
ما ندهد به آن ورود نمی کنیم، چرا که اعتقاد داریم هر مسئله 

ای می بایستی طبق قوانین و مقررات انجام شود.
او درباره وضعیت ورزشگاه نقش جهان هم اظهار کرد: بعد 
از گذشت یک سال که مرحله دوم ساخت این ورزشگاه آغاز 
شده است، خوشبختانه به مراحل پایانی می رسیدیم و این 

پروژه مراحل آخر خود را طی می کند.
وی افزود: سال گذشته با تأکید جهانگیری معاون اول 
رییس جمهور و وزارت ورزش و استانداری اصفهان این پروژه 
در زمره پروژه های ملی و ویژه قرار گرفت چرا که به یک 
دغدغه و معضل بزرگ تبدیل شده بود. در ابتدای ورودم به 
وزارت ورزش حدود 4 هزار و 200 پروژه ناتمام که بین 10 
تا 90 درصد مراحل ساخت آن ها انجام شده بود، به صورت 
متوقف در کشور وجود داشت که براساس اعتباراتی که در 
اختیار داشتیم، هر سال حدود 100 پروژه تمام می شد به 

طوری که تاکنون نزدیک به 600 پروژه افتتاح شده و تا پایان 
سال 120 پروژه دیگر نیز افتتاح خواهد شد.

 وزیر ورزش و جوانان، گفت: برای اتمام پروژه ها نیازمند 
تعامل و همکاری سایر دستگاه ها، خیران، شهرداری ها و 
بخش خصوصی هستیم و امیدواریم تا اتمام دولت تدبیر و 
امید تمامی این پروژه ها که به صورت دغدغه و معضل برای 
شهرها، استان ها و حتی کشور شده است، به پایان برسد چرا 
که اعتقاد داریم هر ورزشگاهی که افتتاح می شود، یک زندان 

و بیمارستان را تعطیل می کند.
 گودرزی در خصوص مراحل نهایی پروژه ورزشگاه نقش 
جهان، اضافه کرد: بخش عمده کارهای آن انجام گرفته و 
نفس های آخر خود را می کشد. با کاشت چمن امیدواریم 
لیگ جدید را علاقه مندان فوتبال در این استادیوم شاهد 
باشند. راه های دسترسی نیز از سوی شهرداری در حال 
بررسی است و ما نیز به عنوان دولت، بخشی که وظیفه ما 
است را حمایت و مساعدت می کنیم تا در آینده نزدیک 
کسانی که از کنار این جاده عبور می کنند شاهد فعالیت 

ورزشکاران و روشن بودن چراغ های این مجموعه باشند.
وی ادامه داد: این پروژه آبروی ورزش استان و کشور است و 
می تواند با توجه به ظرفیت و پتانسیلی که دارد کمک زیادی 

به ورزش استان، کشور و تیم های ملی کند.
وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به سؤال یکی از خبرنگاران 
مبنی بر سرمایه گذاری بخش خصوصی، گفت: مشکلات 
اساسی در این بخش وجود دارد. تلاش می کنیم تا بسترسازی 
قانونی آن از طریق مجلس با تدبیر و تصویب قوانین راه را برای 
ورود بخش خصوصی باز کنیم. این اراده در بخش خصوصی 
وجود دارد اما موانع قانونی و عرفی وجود دارد. مدیران باید 
بدانند دولت ها قادر نیستند به تنهایی مشکلات را حل کنند 
و نیازمند تعامل و حمایت نهادهای مردمی هستیم. 37 پروژه 
را به دولت معرفی کردیم تا به بخش خصوصی واگذار کند.  
گودرزی در مورد پروژه نقش جهان، گفت: تیم هایی که کار 
می کنند، تاکنون کار بزرگی کرده اند. تمامی بخش های 
استادیوم تمام شده است به غیر از بخش هایی که به عنوان 
مکمل هستند، همانند نصب چتر برای زمان بارندگی. مانعی 

 AFC برای فعال کردن استادیوم وجود ندارد. طبق قوانین
طبقه اول برای راه اندازی کفایت می کند. 

وی در خصوص اعتبارات المپیک ریو و پیش بینی کسب 
مدال، افزود: تا پایان خردادماه فرصت داریم سهمیه های 
خود را تکمیل کنیم. البته تاکنون 33 سهمیه گرفته ایم و 
بعد از آن می توانیم اعتبار لازم و دقیق را در نظر بگیریم. 
بدیهی است هر اتفاقی در ورزش بیفتد تمامی مدیران ورزشی 
مسؤول هستند و باید با توجه به مسؤولیت خود فعالیت کنند. 
هرچند رویداد المپیک بیشتر زیرنظر کمیته المپیک است، اما 

ما نیز حمایت های خود را خواهیم داشت.
وزیر ورزش و جوانان اضافه کرد: ورزشکارانی که در حال 
حاضر به فعالیت و کسب مدال در تیم های ملی مشغول 
هستند، حدود یک دهه پیش ورزش خود را شروع کرده اند، 
پس به دولت ها و زحمات مدیران ورزش قبلی نیز مربوط 

می شود و متعلق به زمان حضور ما نیستند.
 گودرزی در مورد پیش بینی مدال در المپیک نیز، گفت: 
ورزش قابل پیش بینی نیست. نرخ کسب مدال در تمامی 
دوران های حضور ما در المپیک متفاوت بوده است. در دوره 
های قبلی بین دو، چهار و یا شش مدال کسب کردیم که در 
آخرین حضورمان در المپیک این تعداد به 12 مدال رسیده 
است. اگر میانگین کسب مدال و دوره هایی که در آن حضور 
داشتیم را بگیریم، حدوداً 4.5 مدال را در بر می گیرد که 
البته این سطح ورزش ایران است نه ورزشکاران ما. رشد و 
توسعه ورزش ارتباط زیادی با مسائل اقتصادی دارد. احتمال 
جهش و افت در کسب مدال را داریم، اما کسب شش مدال 
پیش بینی خوش بینانه ما است.  وی در مورد ساخته شدن 
دهکده های المپیک در استان های مختلف، گفت: پیش از 
این از طریق فاینانس با چند شرکت چینی صحبت شده بود 
و قرار بود سرمایه گذاری خوبی در چهار منطقه کشور انجام 
گیرد. اما با توجه به برخی شرایط در حال حاضر این مسأله 
منتفی شد. با این وجود به دنبال سرمایه گذاران دیگر خارجی 
هستیم تا بتوانیم پروژه های خوب ورزشی در سراسر کشور 
داشته باشیم. هر چقدر تعداد ورزشکاران ما بیشتر باشد، آمار 

آسیب های اجتماعی و بزهکاری ها کاهش می یابد.

گودرزی؛
اساس نامه تکلیف کفاشیان را مشخص می کند

آگهی تحدید حدود عمومی اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
 پیرو آگهی های قبلی و بموجب دستور ماده 14 قانون ثبت تحدید حدود 
قسمتی از املاک و مستغلات بخشهای ثبت شهرستان قم همه روزه در تاریخ 

های تعیین شده از ساعت 9 صبح در محل بعمل خواهد آمد.
اول: بخش یک ثبت قم 

پلاک 6778 اصلی خانم عذرا چاوشی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش 
1 قم 

پلاک 7066/1 اصلی آقای تقی رمضانی سربخش تمامی ششدانگ یکباخانه 
واقع در خ آذر چهل اختران کوچه شهید فولادی پلاک 70

پلاک 11949 اصلی آقای روح اله ابراهیمی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین 
پلاک 11949 اصلی قسمتی از نهر متروکه واقع در بخش یک ثبت قم بلوار 

کبیری
پلاک 11952 اصلی آقایان علی یاری و عین  اله مولایی منظم بالمناصفه 
تمامی ششدانگ قطعه زمین جای نهر متروکه واقع در بلوار 15 خرداد خ شهید 

فراشاهی فرعی  اول سمت راست جنب مدرسه
تاریخ تحدید حدود 94/12/18

پلاک 11954 اصلی آقای حسین قمی کجانی تمامی ششدانگ قسمتی از 
شارع متروکه پلاک 11954 اصلی مجاور پلاک 10250/28/826/2964 اصلی 

که توام بصورت یکبابخانه درآمده واقع در خ 19 دی 20 متری حائری

دوم: بخش 3 قم 
پلاک 90/1 اصلی آقای داود عابدینی تمامی 12/5 سهم مشاع از 280 سهم 
سهم ششدانگ اراضی مستثنیات واقع در جاده قم – تهران روستای الیخ بلاغی

سوم: بخش 4 قم 
پلاک 1/369/3625 اصلی آقای محمد باباخانی جمکرانی تمامی ششدانگ یک 

قطعه زمین مزروعی واقع در بخش 4 قم 
تاریخ تحدید حدود 94/12/19

لذا به موجب ماده 14 قانون ثبت به صاحبان املاک و مجاورین شماره های فوق 
الذکر بوسیله این آگهی اخطار می شود که در اوقات تعیین شده در محل حضور 
بهم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا نماینده قانونی آنها در موقع 
تحدید حدود حاضر نباشند مطابق ماده 15 قانون ثبت ملک آنها با حدود اظهار 
شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد وفق ماده 20 قانون ثبت مجاوری که 
نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی حقی برای خود قائل است میتواند ظرف مدت 
30 روز از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود بوسیله اداره ثبت به مرجع 
صلاحیتدار عرض حال دهد . ضمنا مطابق تبصره 2 ماده واحده مصوب 73/2/5 
معترض ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی میبایست 

گواهی تنظیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی به این اداره تسلیم نماید.
تاریخ انتشار: 94/11/20
جعفر کاظمی – رییس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 



علمی و سلامت

گوشت یخ زده را در دمای اتاق نگذارید! 
تحقیقات حاکی از آن است که اگر گوشت را چند بار در فریزر بگذاریم هیچ مشکلی 

ایجاد نمی کند اما توجه به این نکته مهم است که یخ گوشت را باید در یخچال آب کرد.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛بسیاری از ما شنیده ایم که نباید گوشتی 
که یکبار یخ زده است را دوباره در فریزر گذاشت زیرا چندبار یخ زدن گوشت می تواند مضر 
باشد. اما حقیقت این است که چند بار فریز کردن گوشت هیچ مشکلی را ایجاد نمی کند 
آنچه ممکن است مشکل ایجاد کند و خطرناک باشد چگونه آب کردن یخ گوشت است 

که نیاز به دقت دارد.   
گفته می شود که یخ گوشت باید در یخچال و در دمای بیشتر از 5 درجه سلسیوس آب 
شود. به هیچ وجه گوشت را نباید در دمای داخل خانه آب کرد زیرا ممکن است گوشت 
حالتی آبدار پیدا کند که بسیار خطرناک و مضر است. در واقع، در دمای پایین تر از 5 درجه 

مواد غذایی یخ زده می توانند فاسد شوند.
 معمولا گوشت را فریز می کنند تا از رشد باکتری ها در آن جلوگیری کنند. در دمای 2 
تا 8 درجه یخچال بعد از مدتی کوتاه یخ گوشت باز می شود اما قرار دادن گوشت یخ زده در 
دمای داخل خانه می تواند سبب فاسد شدن آن شود. هنگامی که یخ گوشت آب می شود، 
روند تکثیر باکتری در آن افزایش می یابد و فاسد می شود. بسیاری از خانم های خانه دار به 
علت عدم آگاهی و یا کمبود وقت گوشت را در دمای داخل خانه یخ زدایی می کنند که 

می تواند برای سلامتی بسیار خطرناک باشد.

اگر صبحانه نخورید دچار حمله قلبی می شوید 
بسیاری از افراد به علت کمبود وقت یا با هدف کاهش وزن وعده صبحانه را حذف 

می کنند و نمی دانند با این کار چه بلایی بر سر سلامتی خود می آورند.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ اگر شما هم جزء افرادی هستید که 
عادت ندارید صبحانه میل کنید بعد از خواندن این مطلب احتمالا از فردا صبح بیشتر به 
این وعده مهم توجه خواهید کرد و این عادت مضر و پرخطر را ترک می کنید. صبحانه 

نخوردن خطر حمله قلبی و ابتلا به بسیاری از بیماری ها را تا 27 درصد افزایش می دهد.
 محققان دانشگاه هاروارد با بررسی داده هایی که در 16 سال جمع آوری شده بود نشان 
دادند افرادی که وعده صبحانه را از برنامه غذایی خود حذف کردند در طول روز بیشتر 
پرخوری می کنند و وعده های بیشتر و مضرتری مصرف می کنند. علاوه بر این، نتایج این 
تحقیق نشان داد افرادی که صبحانه میل می کنند در طول شب و حتی بعد از نصف شب 

به علت پرخوری 55 درصد بیشتر در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی هستند.
 اهمیت دادن به وعده صبحانه و مصرف مواد غذایی مفید و سالم در این وعده خطر 
ابتلا به بسیاری از بیماری ها از جمله اختلالات قلبی، حمله قلبی و ایست ناگهانی قلب را 
کاهش می دهد. اگر وقت نمی کنید که در صبح صبحانه میل کنید دست کم یک آبمیوه 
یا نوشیدنی طبیعی را جایگزین آن کنید و مدت کوتاهی بعد از آن که فرصت کردید 
صبحانه تان را میل کنید البته به هیچ وجه نباید بگذارید وعده صبحانه و ناهارتان یکی شود 

یا فواصل زمانی بین آن ها کوتاه شود.

شکر یا نمک، کدام مضرتر است؟ 
گفته می شود که شکر و نمک هر دو برای سلامتی بسیار مضر هستند اما بر خلاف باور 

عموم که نمک را خطرناک تر می دانند، ضرر شکر بیشتر از نمک است.
به گزارش  پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛بسیاری از افراد بر این باور هستند که بدترین 
و مضرترین طعم دهندگان مواد غذایی و یکی از عوامل مهم بیماری های قلبی و افزایش 
فشار خون نمک است. از طرف دیگر، مصرف شکر نیز معایب خاص خود را دارد و با افزایش 

قند خون خطر ابتلا به بسیاری از بیماری ها همچون دیابت افزایش می یابد. 
شکی نیست که نمک و شکر آفت های سلامتی هستند اما بسیاری از محققان نشان 
داده اند که ضرر نمک به اندازه ضرر شکر نیست. در واقع، مصرف شکر خطرناک تر است و 
علاوه بر این تاثیرات منفی نمک را نیز افزایش می دهد. عده ای از دانشمندان از موسسه قلب 
آمریکا به همکاری عده ای از متخصصین قلب از مرکز پزشکی مونته فیور بر این موضوع 
تحقیق کردند که از بین شکر و نمک کدام مضرتر است. آن ها بر روی حیوانات و انسان ها 

آزمایش هایی را انجام دادند و تاثیر این مواد را بر سلامتی افراد بررسی کردند.  
نتایج تحقیقات آن ها نشان داد که به علت تاثیرات منفی شکرهای مختلف همچون 
فروکتوز در بدن، مشکلات قلبی عروقی و فشار خون به طور چشمگیری افزایش می یابد. از 
طرف دیگر داده های آن ها نشان داد که کاهش چشمگیر مصرف نمک می تواند به سلامتی 
آسیب بزند. شاید به این علت که ما همواره شنیده ایم که مقدار مصرف نمک را باید کاهش 
دهیم این خبر شوکه کننده باشد اما دلیل آن این است که کاهش مصرف نمک می تواند 

سبب افزایش اشتها و افزایش پرخوری شود.

این بیماری  تنها به سراغ افراد باهوش می رود 
ابتلا به بیماری های مختلف می تواند با ضریب هوشی افراد در ارتباط باشد و باعث نجات 

یا مرگ آنها شود.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ پژوهشگران در جدیدترین تحقیقات 
خود دریافته اند افرادی که به طور پیوسته بیمار می شوند احتمالاً از هوشمندی کمی 

برخوردار هستند.
 گفتنی است، براساس پژوهش ها افراد هوشمند معمولاً  سالم هستند، همین طور افرادی 

که دارای ژنتیک سالمی هستند نیز کمتر بیمار می شوند.
 بررسی ها نشان می دهند، پژوهشگران این نتایج را با تحقیق بر روی 100 هزار نفر در 
کشور انگلستان و بررسی وضعیت سلامت آنها به دست آورده اند. آزمایش ها نشان می دهند 

قابلیت ابتلا به بیماری با ضریب هوشی افراد نسبت مستقیم دارد.
 براین اساس در افراد با هوش کمتر احتمال اضافه وزن، ابتلا به بیماری آلزایمر، 
بیماری های قلبی و یا سکته مغزی وجود دارد. کارشناسان دلیل این امر را مدیریت مغز در 
ارتباط با ابتلا و چگونگی درمان بیماری های بدن می دانند. این پژوهش ها حاصل تحقیقات 
تیم بین المللی از دانشمندان دانشگاه ادینبورگ اسکاتلند بر روی رابطه همبستگی بین 

ژنتیک بدن و ابتلا به بیماری ها است.
 در عین حال افراد باهوش بیشتر به بیماری ها و اختلالات روانی چون اسکیزوفرنی، 

اختلال دوقطبی و اوتیسم مبتلا می شوند.
 کارشناسان امیدوار هستند با استفاده از این پژوهش ها بتوانند بیماری های مختلف در 

افراد را قبل از ابتلای آنها به بیماری  شناسایی کنند.

سم پنهان موجود در این نوشیدنی را بشناسید 
یک آسیب شناس و مدرس طب اسلامی ایرانی اظهار داشت: چای یکی از پرضررترین 
نوشیدنی ها است که مشکلات گوارشی و یبوست از جمله مضرات اصلی مصرف آن است.

دکتر محسن اکبری گفت: یکی از پرضررترین گیاهان دارویی چای است. بسیاری از افراد 
برای کاهش وزن از این نوشیدنی استفاده می کنند حال آن که چای از طریق ضعف سلولی 

و تداخل در عبور الکترون های بدن موجب کاهش وزن می شود. 
وی ادامه داد: در برخی موارد دیده شده که مصرف چای باعث ایجاد اختلالاتی در 
سیستم گوارشی و در نتیجه ایجاد دل دردهای شدید و گاهی نیز یبوست و اسهال می شود. 
همچنین چای سبز باعث می شود دستگاه گوارش نتواند به میزان لازم آهن جذب کند و 

این خود باعث بروز بیماری های متعددی است. 
اکبری افزود: یکی از مهمترین ضررهای چای وجود  اگزالات فراوان در آن است که مرکز 
سنگ های داخل کلیه می شود. همچنین نوشیدن چای با هدف کاهش وزن هم اقدام 
منطقی به حساب نمی آید این که افراد فقط با مصرف یک ماده غذایی خاص به لاغری 
دست پیدا کنند علمی نیست چون کاهش کالری دریافتی در مقایسه با کالری مصرفی 

است که می تواند بیشترین نتیجه یا همان کاهش وزن مورد انتظار را به همراه بیاورد.
 وی تأکید کرد: بهتر است افراد به جای چای از عرقیات و دمنوش های سنتی مانند 
گل گاوزبان، عناب، اسطوخودوس، زعفران، زنجبیل، دارچین، نعناع، پونه، چای کوهی و یا 

آب جوش به همراه خرما براساس نوع مزاج خود استفاده نمائید. 
اکبری خاطرنشان کرد: افراد در صورت تمایل به مصرف چای آن را به صورت رقیق و 
همراه با هل یا دارچین 2 ساعت بعد از وعده غذایی بنوشند اما به طور کلی طب سنتی 
نوشیدن چای را مناسب نمی داند و توصیه به جایگزینی آن توسط دمنوش های دیگر دارد.

دو ویتامین مهم را فراموش نکنید 
یک جراح و متخصص زنان، زایمان و نازایی، راه درمان ریزش مو در دوران بارداری را 

تشریح کرد. 
یکی از سئوالات زنان باردار این است که آنها پس از زایمان و یا در دوران بارداری دچار 
ریزش مو می شوند و آیا مصرف مولتی ویتامین برای درمان ریزش مو مناسب است، که 
در این رابطه دکتر آرین - جراح و متخصص زنان، زایمان و نازایی توضیحاتی را ارائه کرد.

 این جراح و متخصص زنان، زایمان و نازایی در این باره تشریح کرد: ریزش موی سر 
علل فراوانی دارد. زیرا برخی ها در حین حاملگی و بعضی دیگر بعد از زایمان به آن مبتلا 

می شوند.
E،D مصرف ویتامین های

وی خاطرنشان کرد: ولی در هر صورت باید به متخصص پوست مراجعه شود تا با درمان 
مناسب و مصرف ویتامین ها به ویژه ویتامین E،D و بیوتین ... و از آن مهم تر بعضی از فلزات 

حیاتی نظیر سلنیم و روی ... برطرف شود.
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محققین استرالیایی موفق به ابداع روشی شده اند که با تلفیق اشعه ایکس و نانوذرات می توان 
سلول های سرطانی را بدون آسیب رساندن به بافت های سالم از بین برد.

به گزارش خبرگزاری مهر، محققین مرکز تحقیقاتی »CNBP« استرالیا می گویند، سلول های 
سرطانی در مقابل ماده شیمیایی »singlet oxygen« آسیب پذیر هستند.

این ماده شیمیایی شکلی از اکسیژن است که از انرژی بالایی برخوردار و نسبت به ترکیبات آلی 
بسیار واکنشی است که می تواند سلول های سرطانی را از بین یا آنها را متوقف کند.

شیوه نوین محققین استرالیایی در واقع تغییر در نوعی روش درمان سرطان موسوم به »نور پویا 
درمانی« است. در این شیوه با استفاده از اشعه ایکس به نانوذرات سریم فلورید می تابند که موجب 
می شود این نانو ذرات سلول های سرطانی را به هم فشرده کنند. زمانیکه سلول های سرطانی 
توسط اشعه ایکس احاطه می شوند، سریم فلورید، »singlet oxygen« را آزاد می کند و منجر 

به کشتن سلول های سرطانی می شود.
همچنین به کارگیری این روش نه تنها موثرتر از »نور پویا درمانی« است بلکه اشعه ایکس به 
عمق بدن می رسد که درمان را قطعی تر می کند این در حالی است که در روش فعلی تنها 
بافت های سطحی هدف قرار می گیرند و طول موج نور برای رسیدن به عمق بدن محدودیت 

دارد.

کشف رمز و راز پرش آب

آفتاب پرست رباتیکی که تغییر رنگ می دهد

کشف مهم دانشمند ایرانی در زمینه بروز آلزایمر
دانش آموخته پسادکتری دانشکده پزشکی هاروارد به دلیل 
تحقیقات پیشگامانه خود در زمینه بیماری آلزایمر، برنده گرنت 

تحقیقاتی موسسه آلزایمر آمریکا شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
سلول های بنیادی ایران، کوروش شاهپسند، سالها پیش در 
دوره تحصیل در مقطع کارشناسی ارشد در دانشگاه تهران، 
مکانیسم جدیدی را در زمینه فعل و انفعالات مرتبط با بروز 
آلزایمر در سلول های عصبی ارائه داد که مقاله مربوط به آن در 

مجله علمی معتبر J Neurosci Res. منتشر شد.
وی برای اثبات این نظریه، تحصیلات دکتری خود را زیرنظر 
علوم  مشهور  دانشمند  هیساناگا«،  ایچی  »شین  پروفسور 
اعصاب در دانشگاه »متروپولیتن« توکیو گذراند که حاصل 
آن کشف سازوکارهای انتقال میتوکندریایی و فاصله گیری 
 » )tau(بین میکروتوبولها توسط »فسفوریلیشن پروتئین تائو

در محل های »هیپرفسفوریلیت« شده در بیماری آلزایمر بود.
 p-tau »کانفورمیشن  بررسی  به  سپس  شاهپسند 
این راستا به  آلزایمر پرداخت و در  «در پیشرفت و درمان 
آزمایشگاه بسیار مشهور پروفسور Kun Ping Lu رفت. 
»هایپرفسفوریلیشن پروتئین تائو« از مراحل اولیه بیماری 
یک  می شود.  نورونها  در  اختلال  باعث  که  است  آلزایمر 
چالش عمده، چگونگی شناسایی رویدادهای فسفوریلیشن 

بیماری زاست که منجر به زوال عقل می شوند.
 تحقیقات نشان داده که p-tau در دو کانفورمیشن مختلف 
»سیس« و »ترنس« وجود دارد که »کانفورمیشن« آن توسط 

»ایزومراز« منحصر به فرد Pin1 کاتالیز می شود.
 آزمایشگاه دانشکده پزشکی هاروارد که شاهپسند به عنوان 

محقق پسادکتری در آن فعالیت داشته به تازگی فناوری بدیعی 
را در زمینه آنتی بادی ها توسعه داده اند که امکان تولید ترکیبی 
از آنتی بادی های منوکلونال و پلی کلونال خاص را فراهم 

می کند.
به شناسایی  این تکنیک موفق  از  با استفاده  شاهپسند 
»کانفورمیشن سمی پروتئین tau « در مراحل اولیه آلزایمر 
کرده  کشف  مختلف،  تکنیک های  از  استفاده  با  و  شده 
می توانند  تنها  نه  ابداعی  »مونوکلونال«  آنتی بادی های  که 
بیماری زایی پروتئین tau را در مراحل اولیه تشخیص بدهند، 
بلکه در مدل های آزمایشگاهی و حیوانی بیماری آلزایمر در 

مسدود کردن فرایند نورودژنریشن نیز موثر بوده اند.
شاهپسند با اشاره به این که حدود چهار ماهی است که به 
ایران برگشته و عضو هیات علمی پژوهشگاه رویان شده است 
درباره پژوهانه 100 هزار دلاری که برای تحقیقات در حوزه 
آلزایمر دریافت کرده است گفت: موسسه تحقیقات آلزایمر در 
آمریکا هر ساله با اعطای پژوهانه از 5 درصد برتر پژوهشگران 
این حوزه حمایت می کند که رقابت بسیار فشرده ای برای 
دریافت مجموعه این گرنت های بین المللی بین دانشگاههای 
بزرگ آمریکا مثل هاروارد، ام آی تی و استنفورد وجود دارد 
به طوری که اغلب، دانشگاههای برتر اروپایی هم از کورس این 

رقابت ها جا می مانند. 
وی افزود: امیدوارم با دریافت این گرنت بتوانم تحقیقات خود 

را در زمینه بیماری آلزایمر در پژوهشگاه رویان ادامه دهم.
زمینه  در  تحقیقات وی  یافته های  کرد:  وی خاطرنشان 
پروتئین عامل مرگ سلولها در آلزایمر )کانفرمیشن سمی 
پروتئین تائو( می تواند در تشخیص و درمان آلزایمر، آسیب های 

مغزی و حتی دیابت که ناشی از اختلال در شناسایی مولکولهای 
قند توسط سلول های مغزی است استفاده شود.

شاهپسند در توضیح علت بازگشت خود از دانشگاه هاروارد به 
ایران، با توجه به فرصت فعالیت در مراکز علمی مجهز و پیشرو 
گفت: آنچه هاروارد را هاروارد کرده نه ساختمان و تجهیزات و 
امکانات فراوان آن که تلاش محققان و دانشمندان آن است و 
مطمئنا اگر شرایط برای توسعه ایده های علمی در ایران فراهم 
باشد می توان با امکانات موجود در این جا هم دستاوردهای 
تحقیقاتی بزرگی داشت که فکر می کنم شرایط لازم برای آن 

وجود دارد.

روشن کردن سیستم ایمنی بدن علیه سرطان با 
پوسته ویروس لوبیا

یافته های اخیر محققان نشان می دهد که استفاده از پوسته نوعی ویروس می تواند 
سیستم ایمنی بدن را علیه سرطان تحریک کند. این نانوذرات بدون این که اثرات سمی 
روی بدن داشته باشند، می توانند سرطان را از بین ببرند. به گزارش سرویس فناوری ایسنا، 
یافته های اخیر محققان دانشگاه کیس وسترن نشان می دهد که وارد کردن پوسته نوعی 
ویروس به داخل تومور سرطان در ریه یا تزریق آن به داخل رحم می تواند سیستم ایمنی 
بدن موش را علیه این نوع سرطان تحریک کند. همچنین این کار مانع از تکثیر دوباره 
سلول های سرطانی می شود. محققان این پروژه نشان دادند که پوسته خارجی ویروس 
موزائیک لوبیا می تواند بدون هیچ اثرجانبی روی سیستم ایمنی بدن تاثیرگذار باشد. 
نیکولاس استینمتز از محققان این پروژه می گوید: » نانوذرات شبیه به ویروس موزائیک 
لوبیا می تواند شبیه به یک سوئیچ عمل کرده و سیستم ایمنی بدن را برای تشخیص سلول 
سرطانی تحریک کند. علاوه بر این، این روش موجب به یادسپاری تومور به سیستم ایمنی 
بدن می شود.« استیو فیرینگ می گوید: »این ذرات پتانسیل های بسیار اعجاب انگیزی دارد. 
تولید این ساختارها بسیار ساده است و نیاز به استفاده از آنتی ژن یا ترکیبات دارویی خاصی 
نیست.« سیستم ایمنی بدن می تواند سلول های غیرمعمول را شناسایی کند؛ با این کار از 
بروز سرطان در بدن جلوگیری می شود. معمولاً زمانی که سلول سرطانی در بدن شکل 
می گیرد، سیستم ایمنی بدن را کور کرده تا مانع از مقابله این سیستم بر علیه خود شود. 
محققان از پوسته ویروس لوبیا برای تحریک سیستم ایمنی بدن استفاده کردند. یافته های 
آنها نشان داد که این کار موجب روشن شدن سیستم ایمنی بر علیه تومور می شود. آنها 
از این روش برای درمان سرطان ریه و پوست در موش استفاده کردند. نتایج آزمایش های 
آنها نشان داد که از 5 موش، چهار موش کاملاً درمان شده و رشد تومور کند شد.  یکی از 
مزیت های این روش آن است که اثرات جانبی بسیار محدودی دارد و هیچ سمیتی از آن 
گزارش نشده  است. در حال حاضر محققان به دنبال دلیل تأثیر این نوع پوسته ویروسی 

روی سیستم ایمنی بدن هستند. 

درمان سرطان با نانو ذرات

محققان کالج مهندسی دانشگاه ایالتی یوتا )USU( در حال 
کشف بینش های جدید در فیزیک پرش آب هستند که نتایج 
آن می تواند برنامه های گسترده ای را در حوزه دریایی فراهم 

کند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، در قرن هجدهم، »لرد 
نلسون« دریافت که با پرتاب گلوله های توپ و ایجاد امواج 

می تواند دامنه تاثیرات خود را افزایش دهد.
در طول جنگ جهانی دوم، بارنز والیس از این اصول برای 
ایجاد بمب جهنده خود استفاده کرد که یک سلاح مخفی برای 
از بین بردن سدهای حیاتی در دره »رور« آلمان نازی در سال 

1943 بود.
والیس ایده ای را مطرح کرد و از یک ایده ساده طرحی را 
پدید آورد که دنیا را به شگفتی واداشت و آن ساخت بمب های 
جهنده با هدف انهدام سدهای استراتژیک آلمان ها بود. در آن 
دوران هنوز فناوری موشکی گسترش نیافته بود و تنها راه انهدام 

سدها توسط بمب افکن ها، رهاسازی بمب ها به سمت هدف و 
استفاده از نیروی حرکتی هواپیما بود. با توجه به سیستم دفاعی 
و ضد هوایی آلمان ها، امکان نزدیک شدن هواپیماها به سدها 
وجود نداشت. دولت آلمان از طریق این سدها برق مورد نیاز 
کارخانجات تسلیحاتی خود را تامین می کرد، اما از این سدها به 
شدت محافظ می شد و امکان نزدیک شدن هیچ بمب افکنی 
به آن ها نبود و همچنین بمباران هوایی از ارتفاع بالا هم در آن 
شرایط برای بمب افکن های بزرگ با حضور هواپیماهای شکاری 
نیروی هوایی آلمان امکان پذیر نبود. بارنس والیس دو سال در 
خصوص طرح ساخت یک بمب ویژه تحقیق کرد و سرانجام 
درسال 1942 موفق به ساخت بمبی شد که می توانست بر 
روی آب جهش کند و در زمان معین به عمق معینی از آب 
رسیده و منفجر شود. جالب توجه است که دانستن چگونگی 
جهش آب یک شاخه بسیار مهم از فیزیک است. جهش اجسام 
در آب در ابتدا ممکن است ساده به نظر برسد ، اما در واقع امری 

بسیار پیچیده است زیرا شامل فعل و انفعال شکل جسم، اندازه 
آن، مواد، بافت سطح، اصطکاک، هیدرودینامیک، آیرودینامیک 
و چرخش می شود و تغییر در هر یک از این عوامل به شدت 
استادیار  تروسکات  تاد  دهد.  تغییر  را  دیگری  اثر  می تواند 
مهندسی مکانیک از آزمایشگاه دانشگاه ایالتی یوتا ، با کمک 
مرکز مدیریت جنگ نیروی دریایی در نیوپورت و دانشگاه 
براون، یک عامل کلیدی در این معادله که خاصیت کشسانی یا 
چگونگی تغییر شکل یک شی در زمان برخورد با آب است را 
مورد بررسی قرار داد. تروسکات و تیمش، توپ های ساخته شده 
از مواد مختلف را در یک مخزن انداختند و نتایج آن را با استفاده 
از دوربین های پر سرعت ضبط کردند.  آنها دریافتند که فشار 
ناشی از ضربه زدن به آب، سبب اعمال " نیروی برا" بیشتر در 
گوی های الاستیک نسبت به سنگ های غیر الاستیک می شود.

 علاوه بر این، با مطالعه چگونگی جهش گوی های الاستیک 
، تیم درک بهتری از فیزیک جهش پیدا کرد. 

محققان چینی یک آفتاب پرست رباتیک طراحی کرده اند که با کمک برآمدگی های ساخته 
شده از طلا و نقره بر روی پوستش می تواند به همه رنگهای موجود در طیف مرئی تغییر 

رنگ دهد.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، آفتاب پرست ها از توانایی تغییر رنگ سریع پوست برای 
مخفی کردن خودشان یا برقراری ارتباط با دیگران برخوردارند و دانشمندان در سراسر جهان 

در تلاش هستند که از پوست آن ها برای ساخت پوشاک استتار استفاده کنند.
محققان دانشگاه ووهان در چین یک آفتاب پرست پلاستیکی را با چاپگر سه بعدی تولید 

کردند که با فلس های مربع الکترونیکی پوشانده شده بود.
 هر فلس از یک فیلم نازک شیشه  بر روی اکسید قلع ایندیوم برخوردار است که نوعی 
رسانای شفاف مورد استفاده در نمایشگرهای لمسی، نمایشگرهای ویدیویی و سلول های 

خورشیدی است و به فلس ها کمک می کند تا میدان الکتریکی تولید کنند.
این فلس ها دارای ردیفی از سوراخهای میکروسکوپی هستند که بر روی شیشه آن ها حک 
شده اند. محققان این سوراخها را با برآمدگی های طلا پر کرده و روی آن ها یک لایه ژل حاوی 

نقره قرار دادند.
 اگر یک میدان الکتریکی از میان هر فلس جریان یابد، برق بسته به قطبیت خود می تواند 

نقره را از روی برآمدگی های طلا برداشته یا روی آن ها انباشت کند. محققان سپس با تغییر 
دادن اندازه و شکل برآمدگی های پر شده از طلا و نقره توانستند به سادگی رنگ فلس ها را به 

هر رنگی در طیف مرئی تغییر دهند.
آن ها برای آزمایش کار خود حسگرهای رنگ ساده را در هر یک از چشمهای آفتاب پرست 

مکانیکی قرار دادند تا به آن ها در احساس رنگ محیط اطرافش کمک کنند. 
محققان دریافتند که پوشش فلسی آن به سرعت و بصورت خودکار با محیط اطرافش 

ادغام شد.
 از این فلس ها می توان به منظور ساخت پوشاک استتار تغییر رنگ دهنده برای سربازان 
ارتش بهره برد. از این دستگاهها که بطور فنی "سلول های پلاسمونی" نامیده می شوند، 
همچنین می توان در کاغذهای الکترونیکی و نمایشگرهای با انرژی پایین و کاملا رنگی 

استفاده کرد.
تحقیقات پیشین برای ساخت پوست آفتاب پرست مصنوعی معمولا از سایر موجودات تغییر 
رنگ دهنده مانند اختاپوس، ماهی مرکب یا دلقک ماهی تقلید می کردند که جوهر رنگی 
را روی پوست لاستیکی شان حرکت می دادند. دستاورد تازه محققان بسیار سریعتر بوده و 

می تواند رنگهای بیشتری تولید کند. 

دلایل و علائم سرطان پوست 
سرطان پوست شایع ترین سرطان بدخیم بدن است. در صورتیکه تغییری در پوست شما 
ایجاد شد و یا خال ها دچار تغییراتی شدند یا زخمی ایجاد شد که بهبودی و ترمیم خوبی 

نداشت حتماً در نخستین فرصت به پزشک مراجعه کنید. 
علت اصلی سرطان های پوست تماس طولانی با نور خورشید به خصوص اگر باعث 
آفتاب سوختگی و تاول شود. پوست دارای لایه های اصلی متعدد و انواع مختلفی از 
سلول ها است. لایه فوقانی پوست، اپیدرم نامیده می شود که حاوی 3 نوع سلول 

است.
سرطان پوست چند نوع است ضایعات پیش سرطانی، ضایعات پوستی ای هستند که 

سرطانی نیستند ولی باگذشت زمان سرطانی می شوند.
سرطان پوست شایع ترین سرطان بدخیم بدن است.

علت ایجاد سرطان پوست
تماس طولانی با نور خورشید علت اصلی سرطان های پوست است به خصوص اگر 
باعث آفتاب سوختگی و تاول هم شده باشد همچنین تماس شغلی با بعضی مواد 
شیمیایی از قبیل ذغال سنگ و آرسنیک. سرطان پوست ممکن است زمینه ارثی 

نیز داشته باشد.
نشانه های سرطان پوست

سرطان پوست بیشتر شبیه لکه های معمولی پوستی است به همین دلیل هر ضایعه 
مزمن و غیرعادی باید موردتوجه قرار گیرد خصوصاً هر تغییری در اندازه، رنگ، شکل یا 

ضخامت خال ها را باید تحت نظر داشت.
آفتاب سوختگی و نور آفتاب

آفتاب سوختگی و اشعه فرابنفش به سادگی می تواند به پوست صدمه بزند و این صدمه 
می تواند موجب سرطان پوست شود. به خاطر داشته باشید که سرطان پوست خیلی 
به کندی رخ می دهد آفتاب سوختگی که در این هفته در شما ایجاد می شود ممکن است 

در 20 سال بعد یا بیشتر، باعث ایجاد سرطان پوست شود.
وراثت: در صورتیکه سابقه سرطان پوست در خانواده شما وجود دارد، شما احتمالاً در 

معرض خطر بیشتری هستید.
محیط: هر چه لایه اوزون کمتر شود میزان رسیدن پرتو فرابنفش به زمین بیشتر 

می شود.
عوامل مستعد کننده سرطان پوست:

- افرادی که پوست سفید دارند یا رنگ چشم آن ها روشن است.
- افرادی که تعداد زیادی خال های بزرگ و با اشکال نامنظم دارند.

- افرادی که در خانواده آنها فرد یا افرادی سابقه سرطان پوست داشته اند.
- افرادی که سابقه مواجهه طولانی با نور شدید آفتاب یا سابقه آفتاب سوختگی شدید 

دارند.
- افرادی که در مکان هایی با ارتفاع زیاد زندگی می کنند و بیشتر سال تابش آفتاب دارند.

- افرادی که به علتی پرتو درمانی شده اند.
کاهش خطرات سرطان پوست

آفتاب سوختگی شدید می تواند خطر سرطان پوست را به میزان 50 درصد افزایش دهد.
- خود را کمتر در معرض تابش نور خورشید قرار دهید، به ویژه در اواسط روز و بین 

ساعات 10 صبح و 3 بعدازظهر زیرا تابش پرتوهای خورشید شدیدتر است.
- کرم های ضد آفتاب حداقل با فاکتور محافظتی 15 یا بیشتر را در مناطقی از بدن که 

در معرض نور خورشید است به کار ببرید )کرم های ضد آفتاب و سریع لطیف(
- از عینک آفتابی مناسب و لباس های مناسب که بیشتر سطح بدن را محافظت کنند 

استفاده کنید. لباس هایی که رنگ روشن دارند مناسب تر هستند.
کلاه های لبه دار که هم بر صورت و هم بر پشت گردن شما سایه می اندازند، پوشش های 

خوبی هستند.
- در صورتیکه تغییری در پوست شما ایجاد شد و یا خال ها دچار تغییراتی شدند یا 
زخمی ایجاد شد که بهبودی و ترمیم خوبی نداشت حتماً در نخستین فرصت به پزشک 

مراجعه کنید.
- در هنگام شنا مراقب پوست بدن باشید زیرا حتی در زیرآب نیز دچار آفتاب سوختگی 

می شوید.
- از سبزیجات و میوه جات به مقدار زیاد استفاده کنید. سیگار و مخدر را کنار بگذارید 
و مواد غذایی را تازه مصرف کنید و از مصرف اشکال دودی، شور و ترشی خودداری 

کنید.
- ورزش می تواند از بروز کلیه سرطان ها به شکل عمومی پیشگیری کند و اثرش بیشتر 

در سرطان های شایع مانند روده بزرگ و سینه مشاهده می شود.

 آیا ارزش دارد برای کاهش مشکلات فشار خون از داروهایی استفاده کنید که عمدتا هم 
دارای کیفیت پایینی هستند و آثار مخرب جانبی بسیاری دارند؟ آیا بهتر نیست از روش های 
طبیعی تر برای درمان این مشکل استفاده کنید تا درمان آن به نابودی سلامت در سایر 

اعضای بدن منجر نشود؟
اگر با مشکل فشار خون مواجه هستید در این گزارش برای شما به نکاتی اشاره می کنیم 
که می توانند تاثیری عمیق بر اختلالات فشار خون گذاشته و وابستگی تان به دارو را کاهش 
دهند. اگر از این روش های طبیعی به درستی استفاده شود حتی می توانند نیاز به مصرف 

دارو را به طور کلی از بین برند.
1. وزن اضافی خود را کم کنید

ارتباط مستقیمی بین فشار خون و وزن افراد وجود دارد. افرادی که اضافه وزن دارند به 
فشار خون بالا دچار می شوند. وزن بیش از حد دلیل اصلی بروز آپنه خوابی یا قطع مقطعی 

تنفس در خواب است که یکی دلایل بروز فشار خون بالا است.
اگر اضافه وزن زیاد دارید و دچار فشار خون بالا هم هستید بهترین کار برای رفع مشکل 
کاهش وزن است نه استفاده از داروهای بیشتر! کاهش چشمگیر وزن در کنار برنامه غذایی 
مناسب متشکل از میوه های فیبردار می تواند سلامتی کلی بدن شما را در کنار کاهش وزن 

و فشار خون تامین کند.
تحقیقات نشان داده اند که هرچه دور کمر انسان بیشتر باشد فشار خون وی نیز بالاتر 
است. مردهایی که دور کمر آنها بیش از 102 سانتی متر است در خطر بروز اختلالات فشار 
خون هستند. زن هایی که دور کمر آنها بیش از 89 باشد نیز در چنین شرایطی هستند. 
اگر علاقه مند به استفاده از این فرمول برای کاهش خطر فشار خون هستید، در این رابطه با 

دکتر معالج خود مشورت کنید.
2. ورزش دائمی

جنب و جوش و حرکت دیگر توصیه مهم است برای جلوگیری از اختلالات فشار خون. 
البته این موضوع می تواند بخشی از قسمت اول هم باشد زیرا ورزش و جنب و جوش بهترین 

روش است برای کاهش وزن.
اکثر متخصصان بر سر تمرین 30 دقیقه ای در 5 روز هفته توافق نظر دارند. اگر چنین 
برنامه تمرینی را دنبال کنید فشار خون شما بین 4 تا 9 درجه کاهش یافته و به میزان عادی 
بازمی گردد. تمرین روزانه کم می تواند حداقل از بدتر شدن فشار خون جلوگیری کند. 
بهترین تمرین برای این کار اروبیک است. راه رفتن، آهسته دویدن، دوچرخه راندن و شنا 
از جمله این تمرین ها است. اگر به دلیل بیماری یا کهولت سن در مفصل های خود درد 
احساس می کنید بهتر است در آب ورزش کنید. البته ورزش های سنگین تر هم به مراتب 

مفیدتر هستند اما بهتر است در این زمینه هم برای دریافت برنامه های 
مناسب با دکتر خود مشورت کنید زیرا مولفه های زیادی بر شرایط 

بدنی خاص شما تاثیر می گذارد.
3. کاهش مصرف سدیم

کاهش مصرف سدیم حتی به میزان کم 
می تواند فشار خون را شما را بین 

2 تا 8 درجه کاهش دهد. 
سدیم  مصرف  واقع  در 
مختلف  های  گروه  بر 
متفاوتی  تاثیرات  افراد 

به  که  کسانی  گذارد.  می 
نمک حسیاسیت بالایی دارند 

بهتر است مصرف خود را به 1500 
میلی گرم سدیم در روز برسانند. 
این میزان برای افراد بالای 51 
دیابت،  به  که  کسانی  و  ساله 
مشکل کبدی با فشار خون بالا 

مبتلا هستند توصیه می شود.
زیر،  مراحل  کردن  دنبال  با 
را  خود  سدیم  مصرف  میزان 

تنظیم کنید:
• بهتر است به هنگام خرید 

مواد غذایی به ترکیب سدیم موجود 
در آنها توجه کرده و آنهایی را استفاده کنید که سدیم کمتری 

دارند.
• مصرف غذاهای فراوری شده را کاهش دهید زیرا این غذاها به طور 

متوسط سدیم بیشتری دارند.

• به جای نمک از فلفل، طعم دهنده ها و گیاه ها برای مزه دادن به غذا استفاده کنید.
• اگر به طور کلی تمایل ندارید میزان مصرف نمک خود را قطع کنید، آن را ذره ای کاهش 

دهید زیرا همین مقدار کم هم موثر است.
4. میوه، سبزیجات، حبوبات و مواد لبنی کم چرب بخورید

یک رژیم غذایی مناسب و سالم می تواند تاثیری شگفت انگیز بر فشار خون شما داشته 
باشد. بهتر است تا جای ممکن در رژیم غذایی تان سبزیجات، میوه، مواد لبنی کم چرب و 
حبوبات بگنجانید که دارای کلسترول کم و چربی سالم هستند. چنین موادی می توانند به 
لاغر شدن کمک کنند و فشار خون را تا سقف 14 درجه کاهش دهند! فراموش نشود که 
فیبرها و ویتامین های موجود در این مواد بدن انسان را تا چه حد سالم و سرحال می کنند.

5. رژیم غذایی
تغییر عادت غذایی کار ساده ای نیست. بهتر است برای این کار یک برنامه رژیمی تهیه 
کنید. در مواردی نمی دانیم که مشکل از کجاست زیرا با وجود رژیم غذایی نیز تاثیر مثبتی 
قابل مشاهده نیست. دلیل این موضوع انتخاب مواد اشتباه برای رژیم است. پس بهتر است 
دقت و حساسیت زیادی برای این موضوع به خرج دهیم زیرا مهمترین عامل تعیین کننده 

سلامت ما است.
بهتر است در رزیم غذایی خود مواد زیر را بگنجانید:

فلفل قرمز
فلفل یکی از سریع ترین وسیله برای کاهش فشار خون است. این غذا به اتساع رگ های 
خونی کمک می کند تا در جریان خون آزاد شده و درنتیجه فشار خون را کاهش می دهد.

بادام خام
خوردن روزانه یک مشت بادام خام مفید است. بادام سرشار از چربی های اشباع نشده 
است که برای کاهش سطح کلسترول بد، از بین بردن التهاب عروق و کاهش فشار خون 

بالا کمک می کند.
کاکائو

کاکائو غنی از فلاونوئیدها و سایر مواد مغذی ضد التهاب است. فلاونوئید بهترین شیوه 
مقابله با استرس است، که شایع ترین علت فشار خون است. کاکائو روند هورمون های 
استرس را کاهش می دهد که نقش مهمی در تنظیم فشار خون بازی می کند. همچنین، 
فلاونوئیدها در برابر بیماری های قلبی که اغلب با فشار خون بالا همراه  است محافظت 

می کند.
آب نارگیل

آب نارگیل غنی از پتاسیم، الکترولیت ها و سایر مواد مغذی مفید است.  ثابت شده است 
که از کاهش فشار خون  بالا جلوگیری می کند. تحقیقات اخیر نشان داده است که 71 
درصد از استفاده کنندگان به طور قابل توجهی فشار خون بالا را با نوشیدن آب نارگیل 

کاهش داده اند.
زردچوبه

زردچوبه رقیق کننده طبیعی خون است و دارای توانایی کاهش 
التهاب در بدن است. التهاب یکی از علل اصلی کلسترول بالا و فشار 
خون بالا است. خوشبختانه، زردچوبه به بهبود کار قلبی عروقی کمک 

کرده و جریان خون سالم را از طریق رگ های خونی کنترل می کند.
سیر

سیر یکی از سالم ترین شیوه های طبیعی است. سیر سطح کلسترول بد 
و فشار خون بالا را کاهش می دهد.

6. افزایش استفاده از پتاسیم
پزشک ها معمولا به افرادی که فشار خون 
دهند  می  پیشنهاد  دارند  بالایی 
پتاسیم زیادی مصرف کنند زیرا 
این ماده میزان تاثیر سدیم را 
کاهش می دهد. به جای اینکه 
داروهای حاوی پتاسیم مصرف 
کنید بهتر است به روش طبیعی 
تر روی آورید. میوه ها و سبزیجات 
از منابع اصلی این ماده هستند. بهتر 
دقیق  میزان  گیری  اندازه  برای  است 
پتاسیم مورد نیازتان با دکتر مشورت کنید.

راه هایی که در این گزارش بررسی کردیم 
اگر همگی در کنار هم باشند و اجرا شوند، بدون 
تردید به رفع کامل مشکل فشار خون شما کمک کرده 
و به علاوه تاثیر بسزایی در سلامتی کلی شما خواهند داشت.

بهترین روش های طبیعی برای کاهش فشار خون
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اجتماعی 6

جهت سرویس دهي در 22 بهمن  انجام می شود:

آماده باش بیش از 3۷۰ دستگاه اتوبوس و میني بوس 
مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم از آماده باش و ارائه خدمات توسط 375 

اتوبوس و میني بوس در روز 22 بهمن به شهروندان خبر داد. 
سعید امراللهي در خصوص ارائه خدمات سازمان اتوبوسراني در روز 22 بهمن گفت: ضمن 
آذین بندي ساختمان ستادي و برگزاري جشن، این سازمان در بخش اتوبوسهاي ملکي و 

خصوصي نسبت به برگزاري با شکوه یوم الله 22 بهمن اهتمام داشته است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسراني شهرداري قم افزود: بالغ بر 375 دستگاه اتوبوس و میني 
بوس در روز 22 بهمن در سطح شهر فعال بوده و نسبت به جابجایي مسافران اقدام 

خواهند کرد.
وي با بیان اینکه اتوبوس ها و میني بوس هاي این سازمان در حالت عادي از 6 صبح تا 
ساعت 21 و 30 شب سرویس دهي مي کنند عنوان کرد: به صورت کشیک و فوق العاده 

نزدیک به 40 دستگاه اتوبوس تا ساعت 11 و 30 دقیقه در سطح شهر فعال خواهند بود.
امراللهي یادآور شد: با توجه به اینکه روز 22 بهمن مصادف با پنجشنبه بوده و مسیر 
جمکران شلوغ مي باشد تمهیدات لازم پیش بیني شده و سرویس دهي حرم به جمکران 

به صورت ویژه تا پاسي از شب ادامه خواهد داشت.
وي عنوان داشت: با توجه به حضور پر شور مردم در راهپیمایي محدودیت هایي در 
مسیرهاي پیش بیني شده منتهي به هسته مرکزي شهر با همکاري پلیس راهور اعمال 
خواهد شد. امراللهي ادامه داد: سرویس دهي ناوگان اتوبوسراني در هسته مرکزي شهر به 
نقاط مختلف از مکان هاي میدان سعیدي، بلوار شهید منتظري، چهار راه شهدا، عمار یاسر 
و ابتدا خیابان 19 دي و در صورت نیاز بستر رودخانه پایانه زائر در طول مراسم راهپیمایي تا 
اتمام مراسم انجام مي شود. وي تصریح کرد: مسیر اتوبوس هاي پردیسان مانند سابق فعال 

بوده و مردم مي توانند از شبکه خطوط پیش بیني شده تردد کنند.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم :

طرح حمایتي احسان ماندگار در قم اجرا مي شود
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم گفت: همزمان با آغاز سال نو طرح 
حمایتي احسان ماندگار و جشنواره برترین سفره هفت سین از مواد بازیافتي در قم برگزار 

مي شود. 
سیدعبدالله میرابراهیمي روزگذشته در نشست مطبوعاتي با اشاره به اهمیت مشارکت 
شهروندان اظهار کرد: اعتقاد داریم که طرح هاي مشارکتي با شهروندان زماني به نتیجه 
مي رسد که شهروندان در جریان وظایف خود قرار گیرند و نسبت به تکالیف خود آگاه 

باشند.
وي با اشاره به طرح احسان ماندگار گفت: این طرح نگاه اجتماعي سازمان به شهروندان 
در زمینه نگراني هاي اقتصادي است که در این زمینه تفاهم نامه اي با سازمان بهزیستي 

منعقد شده است.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم خاطرنشان کرد: در واقع در سطح جامعه 
و منازل لوازمي که نیاز ندارند، به نوعي از درب منازل جمع آوري مي شود، با توجه به اینکه 
پایان سال افراد بازنگري در لوازم دارند،  در صورت تمایل لوازم خود را در اختیار ما قرار 

مي دهند تا به نیازمندان اهدا شود.
وي خاطرنشان کرد: افرادي که لوازمي براي اهدا به نیازمندان دارند، از 22 بهمن تا 22 
اسفند فرصت دارند با سامانه 137 تماس حاصل کنند و سپس با مراجعه به منازل اقلام 

ثبت و براي جمع آوري اقدام مي شود.

دزد جیب بر در ایستگاه BRT دستگیر شد 
مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ از دستگیری سارق جیب بر سابقه دار در ایستگاه 
BRT چهار راه ولی عصر خبر داد و اعلام کرد این دزد جیب بر در حین ارتکاب جرم توسط مردم 

شناسایی و در اختیار عوامل انتظامی قرار گرفت. 
به گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ در دهم بهمن ماه سال جاری 
شناسایی سارق جیب بر در ایستگاه BRT چهارراه ولیعصر از طریق مرکز فوریت های 

پلیس110به کلانتری 129 جامی اعلام شد. 
 بر اساس این گزارش با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع جیب بری و به دستور بازپرس 
شعبه سوم دادسرای ناحیه 11 تهران، موضوع برای رسیدگی در اختیار پایگاه هشتم پلیس 

آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.  
شاکی پرونده در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: در داخل اتوبوس متوجه شدم جوانی قصد 
سرقت جیب مرا دارد، این جوان ) متهم ( قصد فرار داشت که با کمک سایر مسافران اتوبوس او 

را دستگیر و با پلیس 110 تماس گرفتیم. 
با بررسی سوابق متهم »حسین . چ« ) متولد 1370 ( مشخص شد که وی از مجرمان سابقه 
داری است که از سال 89 تاکنون، پنج بار به اتهام جیب بری دستگیر و روانه زندان شده اما هر 

بار پس از آزادی مجددا سرقت های خود را از سر گرفته است. 
 متهم که به گفته خودش نزدیک به 10 سال به مصرف موادمخدر از نوع هروئین اعتیاد دارد، 
در اعترافاتش به دهها فقره جیب بری در خطوط اتوبوس های درون شهری BRT بویژه در 
مسیر سه راه تهرانپارس – آزادی اعتراف و عنوان کرد که سرقت های خود را در ابتدای روز و در 

زمان مراجعه شهروندان به محل کار انجام داده است. 
 مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ با انتشار این خبر اعلام کرد: با توجه به شناسایی 
تعدادی از شکات پرونده و اعتراف صریح متهم به دهها فقره جیب بری و برای شناسایی سایر 
جرائم ارتکابی و همچنین مالباختگان، دستور انتشار بدون پوشش تصویر متهم از سوی مقام 

قضائی صادر شده است.  
این مرکز از کلیه مالباختگانی که موفق به شناسایی تصویر متهم شدند دعوت کرد تا جهت 
پیگیری شکایات خود به نشانی پایگاه هشتم پلیس آگاهی تهران بزرگ در میدان حر – خیابان 

12 فروردین مراجعه کنند. 

16 سارق سابقه دار در استان مرکزی 
دستگیر شدند 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان مرکزی، از دستگیری 16 سارق سابقه دار در این 
شهرستان خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبری پلیس، سرهنگ سیامک قاسمی افزود: این سارقان در عملیات های 
جداگانه دو روز گذشته با اقدام های اطلاعاتی و فنی پلیس در شهرستان های اراک، ساوه، 

کیمجان و شازند شناسایی و دستگیر شدند.
وی بیان کرد: با دستگیری این سارقان 45 فقره سرقت خودرو، منزل، دوچرخه، موتورسیکلت 

و محتویات خودرو کشف و اموال مسروقه کشف شده به مال باختگان تحویل شد.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان مرکزی ادامه داد: متهمان دستگیر شده با تشکیل 

پرونده تحویل مقام های قضایی شدند.
وقوع سرقت در استان مرکزی از ابتدای امسال تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش 

شش درصدی را نشان می دهد.

رئیس پلیس راهور استان قم اعلام کرد: 

محدودیت هاي ترافیکي راهپیمایي22بهمن در قم

رئیس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

 دستگیری سارق انبار مجتمع هاي مسکوني 

 رئیس پلیس راهور استان از اعمال محدودیت هاي ترافیکي همزمان با راهپیمایي22بهمن 
در قم خبر داد.

سرهنگ کرم الله حسیني در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، با اشاره به برگزاري 
جلسات کمیسیون تحول راهور فرماندهي انتظامي استان قم، اظهارداشت:در این کمیسیون 
روساي پلیس هاي راهور و راه استان قم حضور داشته و مشکلات ترافیکي این استان بررسي 

و چاره اندیشي مي شود.
وي در ادامه ضمن تبریک یوم الله22بهمن،گفت:کمیسیون امروز چند محور داشت که یکي 
موضوع راهپیمایي22بهمن بود، امسال نیز همانند گذشته در روز راهپیمایي محدودیت هاي 

ترافیکي اعمال مي شود.
سرهنگ حسیني محدودیت هاي ترافیکي استان قم را اینگونه اعلام کرد:از پل شهید رجایي 
به میدان سعیدي، دوربرگردان پل حجتیه در خیابان اراک و سه راه ارم به سمت میدان 
شهید مطهري و از چهارراه غفاري به سمت سه راه خورشید و میدان جانبازان و میدان روح 
الله به سمت تقاطع شهداء و همچنین تقاطع حرم و حجتیه به سمت حرم مطهر حضرت 

معصومه)س(محدودیت تردد وسایل نقلیه اعمال خواهد شد.

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي فرماندهي انتظامي استان قم با بیان اینکه این محدودیت 
ها از ساعات اولیه بامداد روز راهپیمایي اعمال مي شود، از مردم خواست همچون گذشته با 

پلیس همکاري داشته باشند.
وي گفت:طرح رهاسازي موتورسیکلت هاي توقیفي که در پارکینگ ها سطح شهر هستند، 

به مناسبت دهه فجر تا پایان این دهه ادامه خواهد داشت.
سرهنگ حسیني با بیان اینکه عابران پیاده در تصادفات رانندگي بیشترین فوتي ها را به 
خود اختصاص مي دهند، افزود:اکثر کشته هاي حوادث رانندگي سن بالاي60سال داشته و 
عمدتاً نیز در نزدیکي تقاطع هاي سطح شهر این حوادث رخ داده است.رئیس پلیس راهور 
استان قم تاکیدکرد:اگر گذرگاه هاي عابرپیاده در حاشیه تقاطع ها وجود دارد باید ایمن سازي، 
روشن سازي و خط کشي کامل شده و اگر وجود ندارد مي بایست براي آن یک سرعت کاه 
پیش بیني شود.سرهنگ حسیني در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به ایام انتخابات و 
تبلیغات کاندیداها، گفت:چنانچه تخلفات انتخاباتي که مصادیق آن مشخص شد و به پلیس 
راهور ابلاغ شده مانند تبلیغات در وسائل نقلیه مشاهده شود با اینگونه وسایل نقلیه برابر قانون 

و مقررات برخورد خواهد شد. 

از  استان  انتظامي  فرماندهي  آگاهي  پلیس  رئیس   
دستگیري یک سارق انبار مجتمع هاي مسکوني و اعتراف 

وي به بیش از100فقره سرقت در قم خبر داد.
سرهنگ احمد کرمي در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس، اظهارداشت:مأموران پاسگاه انتظامي لنگرود قم حین 
گشت زني یک دستگاه خودرو پراید که شماره پلاک آن 
مخدوش بود را مشاهده و با استعلام پلاک این خودرو ظن 
مأموران به سرقتي بودن خودرو به یقین تبدیل شد.به گفته 

وي در ادامه سارق که متوجه حضور مأموران مي شود با رها 
کردن خودرو و با استفاده از تاریکي شب متواري مي شود.

رئیس پلیس آگاهي استان قم گفت: با بازرسي از خودرو یک 
دستگاه گوشي تلفن همراه و یک سیم کارت و همچنین 
سیم و کابل برق، قیچي قفل بر بزرگ و چشمي دوربین 
مداربسته کشف و پرونده جهت اقدامات تخصصي به پلیس 

آگاهي استان تحویل شد.
سرهنگ کرمي افزود:با استعلام صورت گرفته مشخص شد 

مالک سیم کارت یک خانم بوده و همسر وي از سارقان سابقه 
دار و تحت تعقیب است.

وي گفت:سپس مالک سیم کارت با اظهارات ضد و نقیض 
سعي در کتمان حقیقت داشت که در خلال تحقیقات متهم 
با انجام اقدامات پلیسي دستگیر شد.رئیس پلیس آگاهي 
استان قم افزود:نهایتاً متهم با توجه ادله و قرائن موجود به 
بیش از100فقره سرقت اعتراف و تاکنون73نفر مالباخته در 

این رابطه شناسایي شده است.

رئیس پلیس راه استان قم اعلام کرد: 

بازرسان نامحسوس در قالب مسافران اتوبوس
 رئیس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان با اشاره به نصب 
دوربین هاي کنترل سرعت در آزاد راه"تهران-قم"از تشدید 
طرح نظارتي بازرسان نامحسوس وسایل نقلیه عمومي در 

محورهاي مواصلاتي این استان خبر داد.
سرهنگ اردشیر جمشیدي راد در گفتگو با خبرنگار پایگاه 
خبري پلیس، با اشاره به کنترل تصادفات جاده اي در این 
استان طي سال جاري، ابراز امیدواري کرد:این روند تا پایان 

سال ادامه داشته باشد.
اندازي دوربین هاي کنترل سرعت  راه  به نصب و  وي 
به  توجه  کرد:با  توصیه  و  راه"تهران-قم"اشاره  آزاد  در 
افزایش50تا100درصدي نرخ جرایم رانندگي، مي بایست 
رانندگان نسبت به رعایت قوانین و مقررات اهتمام داشته 

باشند.
قم گفت:در سراسر محورهاي  استان  راه  پلیس  رئیس 
کشور تعداد کثیري اتوبوس از راه ها که70درصد تردد در 
این محورها انجام مي شود دوربین ها نصب خواهد شد که 
علاوه بر سرعت لحظه اي سرعت متوسط بین دو دوربین را 

نیز محاسبه مي کند.
سرهنگ جمشیدي راد سپس در خصوص دو بانده شدن 
محور جعفریه، افزود:حدود12الي13کیلومتر تا سه راه سنگي 
از ابتداي محور فرعي بصورت دو بانده شده و این محور 

تا22بهمن افتتاح مي شود. 
وي با اشاره به گشت هاي نامحسوس پلیس راه استان 
قم، گفت:هدف از راه اندازي این گشت برخورد با رانندگان 

متخلف است که اگر دو تخلف همزمان داشته باشند خودرو 
به مدت72ساعت به پارکینگ منتقل مي شود.

راه"قم– آزاد  به  توجه  گفت:با  راد  سرهنگ جمشیدي 
تهران"و اینکه قم کریدور17استان کشور است وحدود3هزار 
دستگاه اتوبوس در شبانه روز از محورهاي این استان عبور مي 
کنند بنابراین بازرسان نامحسوس در برخي اتوبوس ها حضور 
داشته و اگر خارج از چارچوب قوانین راهنمایي و رانندگي 
تخلفي از راننده سربزند در یکي از ایستگاه هاي پلیس راه با 

آن برخورد و دفترچه وي ضبط مي شود. 
رئیس پلیس راه استان قم با بیان اینکه این طرح شروع شده 
و تا عید ادامه دارد و امید است که رانندگان در تمام محورهاي 

مواصلاتي قوانین و مقررات را رعایت نمایند.

سه شنبه -بیستم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3936

 بدون شک یکی از کارنامه های درخشان ایران پس از انقلاب،گسترش بیمه تامین اجتماعی 
است که استان قم نیز به برکت همین انقلاب تاکنون توانسته است موفقیت های بسیاری به 

دست آورد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی تامین اجتماعی قم؛ایام الله فجر،ایامی الهی است، ایام تبلور 
اسلامیت، ایام کشیدن خط بطلان بر پیکره رژیم منحوس شاهنشاهی،ایام پیروزی حق بر باطل 

و ایام پایان تمام ظلم ها و عقب افتادگی ها و شروع روندی نو برای جامعه ایرانی است.
دهه فجر نقطه  شروعی بود برای رسیدن به افق های روشن،افق هایی که اکنون چشم جهانیان 

به آن خیره شده و آن ها را در بهت و حیرت فرو برده است.
دهه فجر آغاز یک جنبش تازه بود در سرزمینی که هرگز زور و استبداد نتوانست آن را در 
چنگال خود فرو برد و همچنان حسرت دستبرد به یک ذره از خاک وطن بر دل دشمنان این 

نظام نشسته است.
این روزها انقلاب اسلامی ایران 37 سالگی خود را جشن می گیرد.انقلابی که توانست ایران 
اسلامی را از چنگال استبداد بیرون آورد و اکنون توانسته خود را به قله هایی از موفقیت برساند.

امروز ایران اسلامی به برکت انقلاب سه دهه پیش توانسته است به عنوان یکی از برترین ها 
در کنار قدرتمندترین کشورهای جهانی قرار گیرد و برای رسیدن به توسعه و فناوری های روز 

جهانی با آنها به مذاکره و تبادل اطلاعات بپردازد.
بی شک اگر امروزه شاهد چشم اندازهایی روشن در تاریخ ایران هستیم همه از انقلاب اسلامی 
ایران نشات می گیرد،از قدرت بزرگ  مردی که سرنوشت ایران را به تاریخی جدید پیوند داد 
و با رهبری های داهیانه خود توانست این انقلاب را بیمه کند و به برکت آن،روز به روز به 

موفقیت هایی نو در عرصه های مختلف سیاسی، نظامی،اقتصادی، اجتماعی و ... دست یابد.
امروز چشم قدرتمندترین کشورهای جهان،ایران را رصد می کند و این نشان از عظمت و اقتدار 

ایران اسلامی و نقش آن در ایجاد تحولات در عرصه جهانی است.
بعد از انقلاب ایران در تمام حوزه های مختلف توانست به توسعه و قدرتی قابل توجه دست یابد 
و به عنوان کشوری در حال توسعه با رشد سریع شناخته شود و این در حالی است که بسیاری 

دیگر از کشورها هنوز نتوانسته اند خود را از مدار عقب ماندگی در توسعه رها کنند.
یکی از حوزه هایی که ایران اسلامی بعد از آن توانست به توسعه جدی دست یابد حوزه تامین 

اجتماعی است.
تا قبل از انقلاب ،تامین اجتماعی چندان در عمل موفق نبود اما اکنون به برکت انقلاب 
شکوهمند اسلامی توانسته است در سه بخش گسترش چتر بیمه ای،گسترش فضای فیزیکی 
خدمت رسانی و گسترش تعهدات بیمه ای و درمانی چنان پیشرفت قابل ملاحظه ای داشته 
باشد که به عنوان بزرگترین سازمان بیمه گر کشور حرفی برای گفتن هم در حوزه بیمه و هم 

در حوزه درمان دارد.
به تبع آن در استان قم نیز تامین اجتماعی توانسته است به توسعه ای جدی دست یابد و 
خدمات ویژه و قابل قبولی در2 بخش بیمه ای و درمانی به بیش از 750 هزار بیمه شده تحت 

پوشش خود در استان ارائه کند.
طبق آمار موجود،مجموعه تامین اجتماعی در قم از 2 مرکز در ابتدای انقلاب به 17 مرکز 
گسترش یافته و با ارائه خدمات بیمه ای و درمانی نمره خوبی از مردم استان دریافت کرده است.

وجود بیمارستان ها و درمانگاه های پیشرفته و با تجهیزات کامل نیز خود بیانگر توسعه تامین 
اجتماعی استان در حوزه درمانی است.به عنوان مثال پلی کلینیک بوعلی قم طی سال 93 رتبه 
دوم را از نظر بهره وری در سطح کشور به دست آورد و بیمارستان امام رضا)ع( نیز به عنوان یک 
مرکز فوق تخصصی در زمینه عکسبرداری مطرح است و کم خطاترین آزمایش ها را در سطح 

کشور انجام می دهد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم به مناسبت فرارسیدن سی و هفتمین بهار انقلاب اسلامی در 

گفت و گویی با خبرنگار ما از فعالیتها و اقدامات تامین اجتماعی در استان گفت.
سید مجتبی موسوی در آغاز مصاحبه از میزان جمعیت تحت پوشش تامین اجتماعی در 
استان قم گفت و اعلام کرد:میزان جمعیت تحت پوشش تامین اجتماعی قم در مقایسه با سال 
92 با رقم 715 هزار و 943 نفر از رشد 5 درصدی برخوردار بوده و 62 درصد جمعیت کل 

استان قم را شامل می شوند.
وی تعداد بیمه شدگان اصلی تامین اجتماعی در قم را 224 هزار و 606 نفر ذکر و خاطر 
نشان ساخت:بیمه شدگان اجباری،خاص،توافقی و بیکاری به ترتیب با ارقام 117031،61871 ، 
42196 و 1740 نفر مقام های اول تا چهارم بیمه شدگان در استان را به خود اختصاص داده اند.

وی افزود:87 درصد بیمه شدگان اصلی در استان قم را آقایان و 13 درصد مابقی از قشر 
بانوان هستند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم درخصوص گسترش فضای فیزیکی بمنظور ارائه خدمات 
مناسب به بیمه شدگان گفت:قبل ازانقلاب،تامین اجتماعی قم در یک ساختمان محقر و قدیمی 
با زیربنای 1000متر مربع به امور بیمه شدگان می پرداخت در حالی که هم اینک به برکت 
انقلاب اسلامی،مجموعه تامین اجتماعی استان قم با 17 ساختمان اداری،بیمه ای و درمانی 
ملکی و داشتن فضائی بالغ بر 120 هزار مترمربع در حال خدمت رسانی به مردم شریف استان 

می باشد.
وی از تحقق کامل تامین اجتماعی الکترونیک در استان قم در آینده نزدیک خبر داد و با تاکید 
بر اینکه در گذشته،تمامی امور خدمت رسانی به مردم بصورت»دستی«انجام می شده تصریح 
کرد:در حال حاضرتحقق تامین اجتماعی الکترونیک از اولویت های کاری سازمان محسوب می 

شود و اقدامات بسیار خوبی نیز در این راستا صورت گرفته است.
وی گفت:امکان ارسال لیست حق بیمه به صورت اینترنتی توسط کارفرمایان در استان فراهم 
شده است و کارفرمایان علاوه بر ارسال لیست بصورت اینترنتی می توانند مبلغ حق بیمه 

کارگران خود را نیز بصورت غیر حضوری پرداخت نمایند.
سید مجتبی موسوی با بیان اینکه در گذشته،بسیاری از اقشار جامعه از نعمت تامین اجتماعی 
محروم بودند ادامه داد:درگذشته،بسیاری از مردم،هیچ گونه آینده روشنی برای خود متصور 
نبودند اما به برکت انقلاب اسلامی و به همت خدمتگزاران صدیق انقلاب و نظام مقدس 
اسلامی،اینک در حدود 90 درصد از قشر فعال جامعه می توانند از خدمات گسترده سازمان 

تامین اجتماعی بهره مند شوند و به آینده ای روشن و شفاف بیندیشند.

  وی افزود:در راستای گسترش چتر بیمه ای در استان،گروه کثیری از اقشار مختلف و کم 
برخوردار جامعه از جمله قالیبافان،هنرمندان صنایع دستی،کارگران ساختمانی،رانندگان درون 
شهری و برون شهری،خادمان مساجد،مددجویان کمیته امداد و بهزیستی ،صیادان،زنبورداران،

کشاورزان،کارفرمایان صنفی کم درآمد،زنان سرپرست خانوار و باربران توانستند از نعمت بزرگ 
تامین اجتماعی با حمایت دولت و پرداخت حداقل حق بیمه ممکن برخوردار شوند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم بیمه روحانیون و طلاب را بعنوان بزرگترین کارفرما و برترین 
کارگاه سازمان تامین اجتماعی برشمرد و اظهار کرد:به برکت نظام مقدس اسلامی،روحانیون 
و طلاب حوزه های علمیه که با تحقیق،پژوهش و تبلیغ دین در خدمت اسلام و مردم 
هستند،توانستند به همت تامین اجتماعی دغدغه آسایش آینده خود را مرتفع ساخته و از 
خدمات گسترده تامین اجتماعی برخوردار گردند و این مهم در حالی به سرانجام رسید که در 
رژیم گذشته،این قشر فرهیخته جامعه از حقوق قانونی خویش محروم بودند و اکنون در سطح 
کشور حدود 90 هزار نفر از طلاب و روحانیون عزیز تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند 

که در قم به رقم 41 هزار  و 186 طلبه میرسد.
وی از تسهیل و روان شدن امور در ابتدای بیمه شدن به عنوان خدمتی مهم و متمایز برشمرد و 
تصریح کرد:با تمهیدات اندیشیده شده،کلیه افراد به شرطی که سنّ آنها از سنّ مقرر قانونی تجاوز 
نکرده باشد می توانند با حضور در شعب تامین اجتماعی قم بصورت کارگری،اجباری،اختیاری 

یا مشاغل آزاد بیمه شوند.
سید مجتبی موسوی اصلاح نگاه و فرهنگ مردم نسبت به تامین اجتماعی را از نقط مثبت 
و قابل دفاع در خصوص عملکرد سازمان دانست و خاطرنشان ساخت:اکثریت کارفرمایان قم با 
استقبال از خدمات دهی سازمان،در تعامل دوسویه و مثبت با تامین اجتماعی بوده و هم اکنون 

13417 کارگاه فعال در سطح استان قم وجود دارد که مشمول بیمه تامین اجتماعی هستند.
وی با اشاره به اجرای بیمه کارگران ساختمانی در سه سال اخیر،تعداد کارگران ساختمانی 
بیمه شده استان قم در حال حاضر را 13 هزار و 896 نفر عنوان و با ذکر افزایش 41 درصدی 
نسبت به مدت مشابه در سال 92 تاکیدکرد:با اقدامات سازنده و نگاه حمایت مدارانه مدیران 
ارشد سازمان تامین اجتماعی،پرونده کارگران ساختمانی معرفی شده از مراجع ذیصلاح جهت 
بیمه شدن در حال تکمیل و پیگیری مجدّانه است و تا پایان برنامه پنج توسعه کلیه کارگران 

ساختمانی استان را تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار می دهیم.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم تعداد بیمه شدگان اصلی در بخش بیمه توافقی در استان 
را 42 هزار و 196 نفر ذکر کرد و افزود:این رقم نسبت به سال 92 دارای رشد 7 درصدی است.

وی از طلاب و روحانیون،رزمندگان و بسیجیان،مداحان و شاعران،اعضای سازمان نظام 
پزشکی،خادمان مساجد و باربران بعنوان واجدان شرائط استفاده از بیمه توافقی نام برده و تصریح 
کرد:طلاب و روحانیون با 41186 نفر بیمه شده اصلی و 94566 نفر بیمه شده تبعی بزرگترین 

گروه بیمه شدگان توافقی تامین اجتماعی در استان قم را تشکیل میدهند.
سید مجتبی موسوی درادامه این مصاحبه با بیان اینکه یکی از خدمات سازمان پرداخت بیمه 
بیکاری به کسانی است که به عللی از کار اخراج شده و یا به عوامل دیگر از گردونه کار خارج می 
شوند می باشد،تعداد بیمه شدگان اصلی بیمه بیکاری در قم را 1740 اعلام وگفت:1423 نفر از 

این تعداد را آقایان و تنها 317 نفر را بانوان تشکیل می دهند.
وی با بیان اینکه استان قم در سطح کشور با کمترین تعداد بیمه بیکاری مواجه است تصریح 
کرد:مقرری بگیران بیمه بیکاری تامین اجتماعی در استان قم فقط هفت دهم درصد بیمه 
شدگان اصلی را شامل می شوند و این امر نشان دهنده پویائی و تحرک در صنعت و اقتصاد 

استان نسبت به سایر استانهای کشور می باشد.
وی میزان پرداختی بابت بیمه بیکاری در 9 ماهه نخست سال 94 را یازده میلیارد تومان عنوان 
کرد و گفت: میزان پرداختی بابت بیمه بیکاری در سال 94 نسبت به مدت مشابه سال 92 با 

رشدی معادل 37 درصد همراه بوده است.
وی تعداد مستمری بگیران اصلی تامین اجتماعی قم را 36 هزار و 784 نفر عنوان و تاکید 
کرد:بازنشستگان پنجاه درصد مستمری بگیران را در استان تشکیل میدهند و مستمری بگیران 
فوت 45 درصد و مستمری ازکارافتادگی با 5 درصد به ترتیب در رده های دوم و سوم قرار دارند.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خدمات سازمان در سالهای اخیر را چشمگیر توصیف کرده 
و معتقد است:در شاخصهای رشد و توسعه تامین اجتماعی در استان قم با افزایش قابل ملاحظه 
ای روبرو هستیم که ناشی از تلاش همکاران و نگاه خاص سازمان در بسط و گسترش تامین 

اجتماعی در بین اقشار مختلف جامعه است.
وی راه اندازی شعب اقماری در کهک و پردیسان و راه اندازی شعبه 4 قم در منطقه محروم 
نیروگاه و راه اندازی یک گارگزاری در  بلوار امین را در جهت تسهیل امور مراجعان سازمان در 

استان ذکر کرد.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم ذینفعان تامین اجتماعی در استان را در 2 بخش 
مدنی و حاکمیتی معرفی کرد و گفت:در بخش مدنی،یک گروه خدمت گیرندگان،بیمه 
شدگان،کارفرمایان و بازنشستگان هستند و گروه دیگر را تشکل های کارگری،تشکل های 

کارفرمائی و کانونهای بازنشستگی کارگری و همکار تشکیل می دهند.
وی ذینفعان حاکمیتی تامین اجتماعی در استان قم را سازمانها و نهادهای زیرمجموعه قوای 
سه گانه مجریه ،مقننه و قضائیه و دفاتر مراجع عظام تقلید ،مرکز خدمات حوزه های علمیه 
سراسر کشور،دفتر امام جمعه،دفتر مقام معظم رهبری در قم،مرکز مدیریت حوزه علمیه،صدا و 

سیما،مطبوعات و... ذکر میکند.
وی ادامه داد:نگاه مثبت دستگاههای حاکمیتی استان قم اعم از استانداری،نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و بیوت مراجع عظام تقلید و پشتیبانی آنان از عملکرد قوی و گسترده سازمان 
تامین اجتماعی در زمینه های مختلف از جمله بیمه قالیبافان،بیمه کارگران ساختمانی و بیمه 
زنان سرپرست خانوار بهترین فرصت ایجاد شده برای سازمان است تا بتواند به پشتوانه این 

حمایت بزرگ ،خدمت رسانی خود را روز به روز بهتر نماید.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم با اشاره به اینکه اصلاح و توسعه کمّی و کیفی سطح 
خدمات سازمان باید در راستای رضایت مندی بیشتر و مشتری مداری بهتر صورت بگیرد 
معتقد است:بازنگری در حق بیمه به همراه اصلاح ساختار مستمری ها از جمله راهکارهای مهم 
در اصلاح و توسعه خدمات تامین اجتماعی می باشد چرا که سازمان با پرداخت بموقع حق بیمه 

می تواند خدمات مناسب و مطلوبتری را ارائه دهد.
وی خاطرنشان می کند:تامین اجتماعی در صورت نگاه ملیّ و فراگیر به آن،کارائی دوچندان 
خواهد یافت و به عنوان یک اصل مهم در توسعه همه جانبه کشور نقش اساسی و منحصر بفرد 

ایفا خواهد کرد.
وی با بیان اینکه ستادهای مشاوره در اداره کل و شعب با استقرار کارشناسان مجرب و 
با استفاده از نرم افزارهای مورد نیاز مشغول ارائه خدمت به بیمه شدگان هستند ادامه می 
دهد:اطلاع از بخشنامه ها و آئین نامه های مربوط به بیمه سربازی، بازنشستگی پیش از 
موعد،بیمه قالیبافان،بیمه کارگران ساختمانی و بیمه زنان سرپرست خانوار از جمله بیشترین 

مباحث مطرح شده در این مشاوره ها بوده ست.

وی ارائه خدمت به بیمه شدگان در استان را در بخش درمان مستقیم با 4 مرکز درمانی ملکی 
شامل بیمارستان امام رضا)ع(،پلی کلینیک 22 بهمن،پلی کلینیک بوعلی و دی کلینیک دکتر 

غرضی ،درمان غیر مستقیم و ارائه تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت عنوان کرد.
سید مجتبی موسوی گفت:در 9 ماهه نخست امسال بیش از 55 میلیارد ریال بابت تعهدات 
کوتاه مدت سازمان تامین اجتماعی در استان قم پرداخت شده است که در مقایسه با مدت 

مشابه سال 92 به میزان 31 درصد افزیش داشته است.
وی افزود:این مبلغ بابت کمک هزینه های بارداری،اروتز و پروتز،ازدواج،غرامت نقص عضو،کفن 
و دفن،غرامت دستمزد ایام بیماری و ... به بیمه شدگان تامین اجتماعی استان پرداخت گردید.

وی خاطر نشان ساخت:پس از روی کار آمدن دولت تدبیر و امید و در راستای تکریم بیمه 
شدگان محترم نسبت به تجدید نظر در میزان کمک هزینه های پرداختی به بیمه شدگان 

اصلاحاتی صورت گرفت.
وی ادامه داد:کمک هزینه عینک از 11 هزار تومان به 40 هزار تومان،کمک هزینه تهیه ویلچر 
از 60 هزار تومان به 150 هزار تومان،کمک هزینه دست کامل دندان از 60 هزار تومان به 200 
هزار تومان و کمک هزینه تهیه سمعک از 75 هزار تومان به 200هزار تومان افزایش یافت که 

این افزایش در برخی موارد تا 300 درصد است.
مدیرکل تامین اجتماعی قم پرداخت تعهدات بلند مدت در 10 ماهه اول سال 94 را بیش 
از 336 میلیارد تومان عنوان کرد و گفت:این مبلغ در مقایسه با مدت مشابه سال 92 از رشد 
70 درصدی برخوردار بوده و بابت انواع مستمری بازنشستگی،ازکارافتادگی و بازماندگی پرداخت 

شده است.
*اقدامات مهم  اداره کل تامین اجتماعی استان قم  در 2 سال اخیر و پس از روی 

کار آمدن دولت تدبیر و امید 
1- رفع برخی محدودیت ها و صدور دفترچه فرزند چهارم و به بعد بدون اخذ سرانه درمان 

براي بیمه شدگان اجباري
2- اجراي قانون بخشودگي جرائم بیمه اي کارفرمایان واحدهاي صنفي صنعتي و کشاورزي

3- اجراي بند ” و ” ماده 80 در جهت اشتغال زایی که از شهریور  سال 1390 تا کنون حدود 
12661 کارفرما از این امکان بهره مند شده اند.

4-      طبق ماده 31 برنامه پنجم در خصوص افزایش غیر منطقي حقوق و مزایا و محاسبه 2 
سال آخر براي بیمه شدگان جهت برقراري مستمري بازنشستگي که بار مالي بر سازمان ایجاد 

مي کند این مدت از 2 سال به 5 سال افزایش یافت.
5- تسري تعهدات براي بیمه قالیبافان از بازنشستگي به بازنشستگي و درمان

6- اجراي قانون بیمه کارگران ساختماني و اصلاح آن در راستاي تسهیل در انجام بیمه این 
قشر

7- توسعه و تجهیز  شعبه 4 در منطقه نیروگاه قم به منظور ارائه خدمت بهتر به بیمه شدگان 
استان

8- افزایش حقوق مستمري بگیران که بر اساس نرخ تورم اعمال گردید.
9- افزایش میزان مستمري مستمري بگیراني که تا قبل از سال 92 بانشسته شدند تا مبلغ 

7 میلیون ریال.
10- افزایش حق عائله مندي و اولاد به این نحو که با 30 سال سابقه مبلغ 31250 تومان- از 
25 تا 30 سال مبلغ 29750 تومان- از 20 تا 25 سال مبلغ 28250 تومان- کمتر از 20 سال 

مبلغ 25250 تومان-
11- اجرای بخشنامه بازنشستگی متناسب با سنوات پرداخت حق بیمه )تصویب بازنشستگي 

با 60 سال سن و 10 سال سابقه (
12- ارائه  10 خدمت بصورت  الکترونیکي از قبیل:راه اندازي سامانه صدور فیش حقوق 
مستمري بگیران،اجرای طرح جایگزینی پرداخت الکترونیکی و نقدی حق بیمه با پرداخت 
بصورت چک،راه اندازی سیستم جدید پیامکی اداره کل با شماره 1000142251 با امکاناتی 
از قبیل اطلاع رسانی،پرسش و پاسخ با مخاطبان،پیگیری مشکلات و مسائل بیمه شدگان،راه 
اندازي اتوماسیون اداري،راه اندازي سامانه رویت سوابق بیمه شدگان در سایت اداره کل،ارائه 
اطلاعات جامع و کامل از خدمات رسانی سازمان در 3 بخش بیمه شدگان ،کارفرمایان و 
مستمری بگیران به همراه مجموعه کاملی از قوانین و بخشنامه های تامین اجتماعی در سایت 
اداره کل،ایجاد و فعال کردن بخش پرسش و پاسخ و نیز پیگیری مشکلات و مسائل بیمه شدگان 
از طریق سایت اینترنتی اداره کل،معرفی شعب و کارگزاریهای تامین اجتماعی در استان قم به 
همراه شماره های تماس و آدرس در سایت اداره کل،انتشار آخرین اخبار و اطلاعیه های حوزه 
تامین اجتماعی استان در سایت اداره کل،راه اندازی سامانه دریافت اینترنتی لیست حق بیمه 

www.qom.tamin.ir کارفرمایان و قابلیت انجام کار از طریق سایت اداره کل به نشانی
13- اخذ مجوز،خرید،ارتقا، و تجهیز امکانات سخت افزاری مجموعه اداره کل و شعب تامین 
اجتماعی استان در راستای ارتقای کیفیت خدمات رسانی با اعتباری معادل 3 میلیارد و چهارصد 

میلیون ریال شامل 100 دستگاه انواع کیس،اسکنر،پرینتر،سرور،سوئیچ و ...
14-     موافقت با انعقاد قرارداد بیمه تکمیلی بازنشستگان تامین اجتماعی با بیمه آتیه سازان 

حافظ در راستای ارائه خدمات بهتر به مستمری بگیران
15- به روز رسانی پرونده های حقوقی و دفاعیه در مهلت مقرر قانونی

16-     اجرای تقسیط حق بیمه دوران خدمت نظام وظیفه و حضور در جبهه بیمه شدگان
17-     اعلام سابقه بیمه شدگان بصورت الکترونیکی بین شعب تامین اجتماعی در سطح 

کشور و استان قم و حذف کاغذ
18- مکانیزه شدن کامل سوابق در شعب تامین اجتماعی استان قم

19-     اجرای طرح نامنویسی متمرکز در شعب 2 و 3 قم     
20- برگزاری 3 دوره آموزشی مدیریتی برای مدیران،روسای شعب و کارشناسان ارشد تامین 

اجتماعی استان بمنظور توانمند سازی آنان
21- تشکیل کارگروه نظارتی در اداره کل بمنظور بررسی عملکردها و فرایندهای جاری 
سیستم در جهت پاسخگوئی بهتر و تکریم ارباب رجوع در کلیه شعب تامین اجتماعی استان قم

22- تعویض و تمدید دفترچه درمان بیمه شدگان تامین اجتماعی کشور در کلیه شعب 
تامین اجتماعی استان قم 

نگاهی به کارنامه تامین اجتماعی قم در دوران پس از انقلاب؛

خداحافظی با ارائه خدمات بصورت دستی
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رئیس جمهوری امروز را روز قدردانی از سرداران فداکار صحنه 
دفاع بین المللی از یک ملت دانست و گفت: اگر دولت یازدهم هنری 
داشت این بود که توانست بهترین ها را برای این مصافی بزرگ 

برگزیند که اگر این ها نبودند کار بسیار سخت می شد.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز 
دوشنبه در آیین اعطای نشان های درجه یک لیاقت، مدیریت و 
شجاعت به محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه، علی اکبر صالحی 
رئیس سازمان انرژی اتمی و سردار حسین دهقان وزیر دفاع و 

پشتیبانی نیروهای مسلح این مطلب را بیان کرد.
وی افزود: و اذ تاذن ربکم لئن شکرتم لازیدنکم و لئن کفرتم 
ان عذابی لشدید، روز پر افتخاری برای ما هست تا ادای وظیفه ای 
بنماییم نسبت به آن ها که رنج و سختی ها و درشتی ها و مشکلات 

را به جان خریدند تا رنجی را از دوش ملت بزرگ ایران بردارند.
رئیس جمهوری ادامه داد: امروز قرین است با 19 بهمن روزی 
که نیروی هوایی ارتش با فداکاری و ایثارش در سال 57 کمر قدرت 
نظامی رژیم استبداد را درهم شکست و در برابر امام راحل و بزرگوار 

ادای احترام نظامی کرد.
روحانی با بیان این که آن چنان این حرکت تکان دهنده بود که 
برای همه نشان قدم های نهایی پیروزی یک ملت در برابر استبداد 
و استعمار بود، اضافه کرد: بر روان بلند اماممان درود می فرستیم که 
هرچه داریم از استقلال وسربلندی و عزت و پایمردی و اعتماد به 

نفس از او داریم.
وی اظهار داشت: درود بر روان پاک همه شهیدان از آغاز نهضت 
اسلامی در سال 41 تا بهمن 57، و تا همه آن هایی که برای استقرار 
این انقلاب تلاش کردند و تا شهیدان دفاع مقدس و به ویژه در این 
مراسم از شهیدان فناوری صلح آمیز هسته ای سرزمینمان که عالمانه 
آگاهانه دلاورانه این راه پرخطر را برگزیدند و آن گاه که فهمیدند ادامه 

راهشان خطر ناک است ذره ای عقب نشینی نکردند.
رئیس شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد: اگر دهها شهید هم در 
این راه می دادیم باز هم دانشمندان هسته ای راه ملت و سربلندی 
را رها نمی کردند. بر روح بلند همه شان درود می فرستیم و برای 

خانواده های عزیزشان عزت و سرافرازی بیشتر آرزو می کنیم.
روز  است،  است، درست  نشان  روز  امروز  یادآور شد:  روحانی 
قدردانی یک ملت از سرداران فداکار صحنه دفاع بین المللی از یک 
ملت است، درست است، امروز روز تقدیر از همه آن هایی که برای 
عظمت این ملت شبانه روز تلاش کردند اما آغازش روز شکرگذاری 

در برابر خدای کریم، حکیم، علیم و عزیز است.
رئیس جمهوری ادامه داد: آن خدایی که همه چیز از اوست و من 
شک ندارم اگر در این صحنه نمایندگان ملت ایران در برابر قدرت 
های جهانی پیروز شدند از او بود. همه توفیقات از او بود. دعای سوخته 
دلان، دعای خانواده های شهدا، دعای صالحان به ویژه شب های قدر 
این آخرین ماه رمضان و اجابت این دعا از سوی آن معبود بزرگ. او 
بود که نظر لطف و رحمت بر ما انداخت و گرنه ما کجا و پیروزی 

عظیم تاریخی یک ملت تاریخ ساز کجا.
روحانی گفت: امروز روز سپاس و شکرگذاری در برابر ارواح بلند 
پیامبر و ائمه هدا )ع( و روز تواضع و فروتنی در برابر ولی الله اعظم 
است که عنایت و لطف او بود که کارساز بود و سپاس و تشکر وی ژه از 

ثامن ائمه )ع( که هرآنچه در این کشور داریم در پناه و لطف اوست.

* هرکجا با هم بودیم پیروز شدیم
وی ادامه داد: امروز روز تشکر ملت بزرگ ایران است، ملتی که در 
همه صحنه ها ایستاد، ملتی که هیچ گاه در برابر قدرتها و جمعیت 

های بزرگ نترسید، سرفرود نیاورد و نهراسید.
رئیس جمهوری یادآور شد: آن روز که 15 خرداد بود، به تنهایی 
ایستاد و آن روز که 17 شهریور بود، ایستاد و آن روز که 22 بهمن 
بود، مقاومت کرد و آن روز که همه پشت به پشت هم دادند تا در 
یک جنگ تحمیلی ما را به ذلت بکشانند، این مردم بزرگ دشمنان 
را ذلیل و خوار کردند و عظمت، حماسه و پیروزی بزرگ برای این 

سرزمین آفریدند.
روحانی گفت: کجا را بگویم، فتح عملیات الثامن الحج و شکستن 
حصر آبادان، پیروزی طریق القدس، پیروزی فتح المبین، آزادی 
خرمشهر، پیروری والفجر 8، 10 و در همه صحنه ها، پیروزی مردان 

سرافراز بزرگ ما از ارتش و سپاه و بسیج و نیروی انتظامی و همه .
وی تاکید کرد: هرکجا همه باهم بودیم، پیروز شدیم و هرکجا 
شیطان بین این مردم بزرگ توانست برای چند روز فاصله ایجاد کند، 

سرافکنده شدیم.
رئیس جمهوری ادامه داد: یک ملت منسجم، متحد، بزرگ و 

سرافراز؛ همیشه افتخار آفرین است.

* شب توافق ژنو همچون شب عملیات کربلای 5 سخت بود
روحانی با طرح این سوال که چه کسی ما را پیروز کرد؟ گفت: 
روزهای سختی را پشت سرگذراندیم. ساعات سخت. شب های 
سخت، روزهای سخت و به همان قدر که عملیات کربلا 4 و 5 
تصمیم گیری اش برای ما سخت و سرنوشت ساز بود به همان نسبت 
هم شب توافق  ژنو برای ما سخت بود و از سرشب تا 5 صبح حرف 
زدیم و در تماس بودیم؛ اما راه را گم نکردیم؛ خدا ما را تنها نگذاشت 
و دست یاری اش را بر روی شانه مذاکره کنندگان را به عیان دیدیم.

مردم،  ایستادگی  و  همت  و  خدا  لطف  کنار  در  افزود:  وی 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب، هر وقت خواستیم که جلسه ای 
بگذاریم، هرگاه که از او مشورت خواستیم، هرگاه که خواستیم جمعی 

یا فردی در خدمت او باشیم؛ هیچ گاه دریغ نکرد.
رئیس دولت یازدهم تصریح کرد: او همه تجربه های ذی قیمت 
خودش را در اختیار ما گذاشت، او ما را هدایت کرد، او چارچوب 

های مشخص و دقیق پیش پای مذاکره کنندگان ما قرار داد و چقدر 
مذاکره کنندگان ما تلاش کردند تا سخنی از او به زمین نماند.

* از ظریف خواستم حرف آقا روی زمین نماند
رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: اگر لازم بود 10 یا 17 شبانه 
روز، تلاش کردند، سختی ها کشیدند، نه من یادم می رود و نه دکتر 
ظریف که به او گفتم آقای ظریف از تو می خواهم حرف آقا روی 
زمین نماند و او با توانمندی، شهامت، ایستادگی و کاردانی این کار 

بزرگ را انجام داد.
روحانی افزود: اگر رهبر معظم انقلاب نبود، انسجام ملی نبود، اگر 
رهبری نبود، وحدت ملی نبود، اگر رهبری نبود، دستاورد ما در این 

حدی که امروز ما می بینیم نبود یا شاید دستاوردی نداشتیم.
وی ادامه داد: اساس کار لطف خدا، ایستادگی ملت و راهنمایی 
رهبری معظم انقلاب بود اما در کنار این سه پایه، کاردانی کاردانان، 
افراد باتجربه، همت و ایستادگی شان بود. مردی با این همه دانش، 
تجربه و خلوص که من هیچ گاه در طول این مدت ناخالصی ندیدم 
و همه خالصانه کار کردند، چقدر جلساتی که با آقای ظریف،عراقچی 
و تخت روانچی در روزها و مراحل سخت داشتیم و همه جا من 

خلوص دیدم.

* دولت یازدهم بهترین ها را برای این مصاف برگزید
رئیس جمهوری گفت: همه جا توانمندی و شهامت دیدم، مگر 
این کار بزرگ بدون شهامت، ایستادگی، دانش و آشنایی به رموز 
مذاکره امکان پذیر بود؟ اگر دولت یازدهم هنری داشت؛ هنرش در 
این بود که توانست بهترین ها را برای این مصاف برگزیند که اگر این 

ها نبودند کار بسیار سخت می شد.
روحانی در ادامه به نقش کارشناسان فنی و رئیس سازمان انرژی 
اتمی در پیشبرد مذاکرات هسته ای اشاره و اظهار کرد: در مسیر راهی 
که وزارت خارجه طی می کرد، نیاز داشتیم که سازمان انرژی اتمی 
که از ابتدا در کنار مذاکره کنندگان بود، با تمام توان و قدرت فنی خود 
در این زمینه وارد مذاکره شود و مشاهده کردیم که از روزی که آقای 
صالحی در کنار دوستان مذاکره کننده قرار گرفت گشایش جدیدی 

در بخش فنی و فناوری آغاز شد.
وی ادامه داد: در ادامه مسیر به نقطه ای رسیدیم که نیاز به یاری 
دیگران بود و دراین هنگام وزیر و کارشناسان وزارت دفاع به صحنه 
آمدند و موضوع بسیار مهمی که آن تهمت ناروایی بود که همواره 
صهیونیست ها و استکبار به ملت ما وارد می کردند، زدوده شود و گره 

به ظاهر کور پی ام دی حل و فصل شود.
رئیس جمهوری همچنین به اقدامات تیم اقتصادی دولت به 
مدیریت نهاوندیان اشاره کرد و گفت: اگر اقدامات این تیم نبود ما 
نمی توانستیم با دقتی که امروز از تحریم های اقتصادی عبور کردیم، 
عبور کنیم. در همه مراحل کمک های وزارت اطلاعات، دستگاه ها و 

ارگان های دیگر در این موفقیت دخیل بودند.
روحانی افزود: اگر در 30 ماه مذاکره ستاد اقتصادی دولت قادر به 
مهار تورم نبود و نمی توانست کشور را از شرایط رشد اقتصادی منفی 

6.8 به رشد مثبت 3دهم درصد برساند و آرامش را به بازار بیاورد، ما 
در مذاکرات موفق نبودیم.

وی ادامه داد: اگر نیروهای مسلح امنیت کشور را حفظ نمی 
کردند، سربازان رشید ما در بغداد، سامرا، فلوجه، تکریت و رمادی 
ایستادگی نمی کردند و همچنین اگر در دمشق و حلب به ملت 
سوریه کمک نمی کردند و اگر شهامت ارتش، سپاه، بسیج، ناجا و 
وزارت اطلاعات نبود، ما امنیتی نداشتیم که بتوانیم به این خوبی 

مذاکره کنیم. امروز روز سپاس از همه است.

* فرو ریختن تحریم و دیوار بی اعتمادی 
افتخاری ملی است نه جناحی

رئیس دولت یازدهم با تاکید بر اینکه این افتخارات نه کار حزبی 
و دولتی بلکه افتخاری ملی است، اظهار داشت: بی تردید فرو ریختن 
ساختمان تحریم و دیوار بی اعتمادی در برابر جهان که من از دو سال 
پیش ترک های آن را مشاهده کردم، افتخاری نه از آن دولت یازدهم 

و نه فکر و جناح خاص بلکه افتخاری از آن ملت بزرگ ایران است.
روحانی اظهار داشت: دشمنان ما فکر می کردند که با فشار و 
تحریم می توانند ملت را تسلیم کنند اما من در مراسم تحلیف خود 
به جهانیان خطاب کردم که در برابر ملت ایران باید راه تکریم را 

برگزینند.
وی با تاکید بر این که تنها دلیل پیروزی در برجام این بود که 
دشمن راه تهدید و تحریم را کنار گذاشت و راه تکریم و تجلیل از 
ملت ایران را برگزید، گفت: دنیا فهمید که در برابر ملت ایران راه 
دومی وجود ندارد؛ گرچه آنها می خواستند که حتی جنگ را بر ما 

تحمیل کنند.
روحانی یادآور شد: رئیس جمهور فرانسه نیز گفت که در سال 
2012 یعنی سال 91 سران قدرت های بزرگ برای ساعت و روز 
حمله به ایران در حال مشورت بودند اما امروز می بینیم که همه آنها 
برای مشارکت با ایرانیان و برای حضور اقتصادی در کنار ملت ایران با 

یکدیگر مشورت می کنند. یک کار بسیار عظیم انجام شد.

* به مردم دروغ نگویند؛سرمایه، فناوری و مشارکت 
را گرفتیم نه کالای ساخت خارج

رئیس جمهوری گفت: کار بسیار عظیمی انجام شد، تهدید تبدیل 
به فرصت شد. به جای تحریم مشارکت دسته جمعی انجام شد. 
بر خلاف آنچه که برخی کودکانه سخن می گویند؛ آنچه که بعد 
از برجام ما برای ملت ایران خواهیم گرفت کالای ساخت خارجی 
به جای کالای داخلی نیست و سرمایه و فناوری و مشارکت برای 

تصاحب بازارهای جدید را خواهیم گرفت.
روحانی ادامه داد: دروغ به مردم نگویند، ملت ما خواهند دید ما 
دروغ نگفتیم. ما از روز اول راست گفتیم و هرچه به مردم وعده دادیم 

خدا یاری کرد و انجام دادیم و بعد از آن هم انجام خواهیم داد.
وی اضافه کرد: ما به حول و قوه الهی ناوگان حمل و نقل ایران 
را نوسازی خواهیم کرد. نخواهیم گذاشت مردم ایران در هواپیماهای 

کهنه با ترس و لرز بنشینند و تحقیر شوند.

رئیس دولت یازدهم تصریح کرد: ما ناوگان هوایی و ریلی را 
نوسازی خواهیم کرد. ما قطارهای پرسرعت مدرن برای سلامت و 
راحتی ملت ایران خواهیم آورد. این هنوز از نتایج سحر است. بدبینان 

و یا بدخواهان هرچه می خواهند بگویند. این راه ملت است.
روحانی ادامه داد: به ما می گویند برجام که شد دولت برای مردم 
وفاق بیاورد. مگر ما برجام را آوردیم؟ برجام را ملت ما آورد. ما خادم 
مردم هستیم. چه کاره هستیم، برجام را خدا آورد. پیروزی ملت اراده 
حق بود و همان خدا هم برای این ملت سربلندی و رفاه بیشتر خواهد 
آورد. وی گفت: همان ملتی که توانست برجام را بسازد، کشور را 
خواهد ساخت و ما باز هم به خدمت این ملت بزرگ افتخار خواهیم 
کرد. رئیس جمهوری اظهار داشت: ما به ظاهر به برخی از دوستان به 
نمایندگی نشان و مدال دادیم اما به آنهایی نشان دادیم که خودشان 
، وجود و سخن شان برای ملت ایران مدال و نشان است. من این 
نشان ها را به عنوان رئیس جمهور ایران و به نمایندگی از اراده ملی 
ایران به این خادمان ملت تقدیم و اهدا کردم. برای ما روز 19 بهمن 
روز پرافتخاری بود و امروز هم روز پرافتخاری برای همه ملت ما است.

روحانی ادامه داد: آیا ما افتخار نمی کنیم که رئیس جمهور آمریکا 
که به ظاهر بالاترین قدرت نظامی و سیاسی هستند، در برابر فتوای 
رهبر معظم انقلاب سر فرود آورد. آیا این افتخار ندارد که او گفت به 
صلح آمیز بودن برنامه هسته ای ایران به خاطر فتوای تاریخی رهبر 

ایران اعتماد می کنیم؟
وی اضافه کرد: معنای آن این است که دنیا که هم رهبری رهبر را 
به خوبی می فهمد و هم فتاوا را. می داند فتوا در یک جامعه اسلامی 
چه جایگاه بلند و بزرگی دارد و هم می داند که اگر رهبر در ایران 

سخنی گفت و قولی داد، دنیا باید به این سخن و قول اعتماد کند.
رئیس شورای عالی امنیت ملی تصریح کرد:ما نباید به خاطر 
جایگاه ایران، این جایگاه همیشه بوده است اما امروز ظهور و بروز 
پیدا کرده است. ما نباید به خاطر این که دنیا فهمید صهیونیست 
ها در طول 12 سال نسبت به ایران دروغ گفتند، اثبات دروغ گویی 
صهیونیست ها ، استکبار جهانی و آمریکا نسبت به برنامه هسته ای 
ایران با قطعنامه ای که شورای حکام صادر کرد برایمان افتخار نیست؟

* شرط توافق، لغو تحریم ها بود
روحانی عنوان کرد: افتخار نیست که ثابت کنیم ملت ایران در 
تاریخ راستگوست و دشمنان ملت ایران دروغگو هستند؟ برای ما 
جای افتخار نیست که شورای امنیت سازمان ملل متحد با 6 قطعنامه 
فصل هفتمی که کمتر اتفاق افتاده و یا فکر می کنم که اتفاق نیفتاده 
است. در تاریخ 70 ساله عمر سازمان ملل متحد که 6 قطعنامه فصل 
هفتمی علیه مردمی تصویب کند، همان شورای امنیت همه این 

قطعنامه ها را ملغی اعلام کند.
رئیس جمهوری گفت: این قرار بین من، دکتر ظریف ، دکتر 
عراقچی و آقای تخت روانچی از روزهای اول مذاکره بود. اولین روزهای 
مذاکره به این عزیزان گفتم شرط من برای توافق، لغو قطعنامه های 
سازمان ملل است. وقتی با هم مشورت می کردیم کمی سخت به 

نظر می آمد که آیا می توانیم همه این قطعنامه ها را لغو کنیم.

* در برابر هدایت و حمایت رهبر معظم انقلاب
 سر تعظیم فرود می آورم

روحانی افزود: گفتم ما می توانیم و توافق خواهیم کرد که همه 
تحریم های اقتصادی لغو شود وگرنه ما زیر بار توافق نخواهیم رفت.

وی ادامه داد: این ایستادگی ملت ایران بود که توانست امروز این 
پیروزی را به ارمغان آورد. آنچه داریم افتخارات ملی است و آنچه 
دوستان ما در صحنه انجام دادند و فداکاری کردند افتخارشان به 
خاطر این است که ادای وظیفه کردند، دینشان را به این ملت ادا 

کردند و فرامین رهبری را مو به مو اجرا کردند.
رئیس جمهوری تصریح کرد: هیچ سخن ناروایی آن ها را از مسیر 
منحرف نکرد و هیچگاه عصبانی نشدند و در یک لحظه ممکن است 
بگوییم دکتر صالحی در یک جایی به ظاهر عصبانی شد و به هر حال 

آن هم قشنگ بود.
رئیس جمهوری گفت: آن ها خشم را فرو خوردند، اراده شان 
را آهنین کردند و در تاریخ ملت ایران برگ زرین را آفریدند. من به 
نمایندگی از ملت ایران از همه این خادمین سپاسگزاری می کنم. 
من در برابر این همه محبت، آن همه ارشاد، آن همه هدایت و آن 
همه حمایت رهبر سر تواضع فرود می آورم و از همه مراجع و علمای 

بزرگ قدردانی می کنم.
روحانی ادامه داد: از همه فرهیختگان، اساتید، بزرگان، هنرمندان، 
کارآفرینان از مرد و زن، پیر و جوان روستایی و شهری، آن هایی که 
دعا کردند و آن ها که در ماه رمضان امسال دست به دعا برداشتند و 

فرزندان انقلابی خود را از یاد نبردند، قدردانی می کنم.
وی اضافه کرد: من از روسای دو قوه دیگر، از مجلس شورای 
اسلامی، قوه قضاییه بویژه از برادرم دکتر لاریجانی قدردانی می کنم، 

وی در روزهای پرفراز و نشیب ما را یاری و کمک کرد.
روحانی گفت: از دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی و از همه 
کسانی که در این مسیر را ما را یاری کردند، همه مذاکرات کنندگان 
گذشته، تمام مسئولان سازمان انرژی اتمی، وزارت دفاع، وزارت 

اطلاعات که در همه ادوار کمک و یاری کردند، قدردانی می کنم.
رئیس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: همچنین از همه روسای 
جمهوری، از زمان آیت الله هاشمی رفسنجانی و دولت او که در زمینه 
هسته ای تلاش کرد، از دولت حجت الاسلام والمسلمین خاتمی که 
در دوره خود تلاش کرد و از دو دولت آقای احمدی نژاد و از همه 
قدردانی می کنم، همه به سهم خود، کار، تلاش و خدمت کردند، 
تلاش کردند که برای این مردم افتخار بیافرینند و امیدوارم که اجر و 

مزد هر کسی به سهم خود با خدای بزرگ باشد.

حاشیه های اعطای نشان به مذاکره کنندگان

پایانی خوش برای سال هایی سخت
مراسم اعطای نشان به مذاکره کنندگان ،همه خبرهای خشک و جدی از مذاکرات 
هسته ای درسال های گذشته را جبران کرد. پایانی خوش برای سال هایی سخت. از 
درآغوش کشیدن ها تا توصیف ساعاتی که صرف مشورت می شد. یک سوی آن در تهران 

بود و سوی دیگر، مذاکره کنندگان ایرانی در آن سوی دنیا.
* نوبت به ایرانیان رسید

هفت ماه از زمانی که مذاکرات هسته ای به سرانجام رسید، می گذرد. در این مدت، 
هر از چند گاه خبری از یک گوشه دنیا می آمد که از مذاکره کننده ای تجلیل شده است. 

نخستین کشوری که از مذاکره کنندگانش تقدیر کرد، آلمان بود.
عالی ترین نشان ملی آلمان به » هلگا اشمید« و » هانس دیتر لوکاس« رسید. به پاس 

کمک موثر آنها به حل و فصل مناقشه هسته ای.
پس از او، وانگ یی وزیر خارجه چین در کشورش تقدیر شد و نشان گرفت. وندی 
شرمن مذاکره کننده ارشد امریکا که با پایان مذاکرات؛ به فعالیت خود در وزارت خارجه 
امریکا هم پایان داد ، در مراسمی مورد تجلیل قرار گرفت. آخرین فرد از این تیم، سرگئی 

لاوروف بود که مدال » اتم در خدمت صلح« گرفت.
خواندن همین خبرها هم ذهن خبرنگاران ایرانی را درگیر می کرد، چه رسد به تنظیم و 

مخابره آنها. خواه ناخواه این سوال در ذهن نقش می بست که » ایرانیان چه؟ «
هرچند کمی دیر بود ولی دولت برای تجلیل از مردان تیم مذاکره کننده سنگ تمام 
گذاشت. بهترین مراسم تقدیر در میان همه تیم های مذاکره کننده برای ایرانیان برگزار شد 

و همه از به ترتیب ایفای نقش ، نشان های مختلف گرفتند.
* یا بگو کی دیده طوفان ؛ بمونه تو بند تحریم؟

اجرای قطعه برجام توسط گروه کر نامیرا و همزمان، پخش کلیپی که تصویرهایی از 
مذاکره کنندگان در روزهای مذاکرات را نشان می داد، شاید بتوان ادای دین بخشی از 
هنرمندان به مذاکره کنندگان دانست. فرهاد هراتی رهبر گروه کر نامیرا آهنگ این ترانه را 

ساخته و جواد موسوی هم اشعار آن را سروده است.
شروع کلیپ، سخنان رهبر انقلاب است می گویند:

بنده هیات مذاکره کننده را - همین دوستانی که این مدت این زحمات را بر دوش 
گرفته اند - هم امین میدانم، هم غیور میدانم، هم شجاع میدانم، هم متدین میدانم؛ این 

را همه بدانند .
* مذاکرات از منظر اعداد و ارقام

در میانه های مراسم، مجری اعداد و ارقامی از مذاکرات هسته ای خواند. گفت که 
مذاکرات 17 شهریور 1392 آغاز شد و 24 تیر 94 پایان یافت ؛ یعنی 388 روز کاری 

صرف مذاکرات شده است. بیش از 40 روز از این 388 روز تعطیلات رسمی بوده است.
در این 388 روز بیش از چهارهزار ساعت مذاکره شده ، بیش از 200 مسافرت هوایی 
انجام شده که 29 دور در وین، 17 دور در سوئیس، پنج دور در نیویورک، چهار دور در 
مسقط ، دو دور در استانبول و یک دور هم در مونیخ بوده است. مجموع این ها به 58 می 
رسد. در این 58 دور مذاکره، دو خانم در مذاکرات 1+5 مادر شدند و چند تن از مذاکره 
کنندگان هم مادرشان را از دست دادند؛ حسن روحانی و حسین فریدون، محمد جواد 

ظریف و مجید تخت روانچی.
* فضای احساسی جلسه

نخستین کسی که از رییس جمهوری نشان گرفت، محمد جواد ظریف بود. او پس از 
دیده بوسی با رییس جمهوری، شانه های او را بوسید که کمی فضای جلسه را احساسی 
کرد. پس از او علی اکبر صالحی هم شانه های روحانی را بوسید. سید عباس عراقچی هم 
بعد از آن که نشان خود را از رییس جمهوری گرفت، نزد ظریف رفت و هر دو یکدیگر را در 
آغوش کشیدند. عکاسانی که انتظار این صحنه را نداشتند، همگی دست به دوربین شدند.

به قول مجری، این کار عراقچی رسمی شد تا آنهایی که بعد از او نشان گرفتند ، یعنی 
روانچی و بعیدی نژاد هم ظریف را در آغوش بکشند.

* کاریزمای تیم مذاکره کننده و وزنه آرامش و تعادل
نشان های درجه یک که به وزیران خارجه و دفاع و رییس سازمان انرژی اتمی اعطا شد، 
نوبت به نشان های درجه دو رسید. مجری مراسم، پیش از آن که نامی از کسی بیاورد ، ابتدا 
یک شخصیت را توصیف کرد: کسی که رسانه ها از لبخند و اخم او باید می فهمیدند چه 
خبر است؟ چهره کاریزمای تیم هسته ای ، مرد لبخند و اخم مذاکرات. پس از آن، نام سید 
عباس عراقچی خوانده شد تا نشانش را از رییس جمهوری بگیرد. مجری در توصیف مجید 
تخت روانچی که پس از عراقچی از رییس جمهوری نشان گرفت، هم گفت: کم گو و گزیده 
گوی تیم مذاکره کننده، وزنه آرامش و تعادل در این تیم که حتی از دست دادن مادرش در 

اوج روزهای مذاکرات مانع تلاش او برای به ثمر رساندن مذاکرات نشد.
* روایت روحانی از مشورت با مذاکره کنندگان

رییس جمهوری هم از روزها و ساعاتی گفت که با مذاکره کنندگان درباره مسیر پیش 
رو صحبت می کردند. گفت که شب توافق ژنو برایشان سخت بوده است.

گفت: از سر شب تا 5 صبح حرف زدیم و در تماس بودیم اما راه را گم نکردیم و خدا ما 
را تنها نگذاشت. دست یاریش را بر شانه مذاکره کنندگانمان به عیان دیدیم.

روحانی از رهبر انقلاب هم گفت: هر وقت از او خواستیم جلسه بگذاریم، از او مشورت 
خواستیم، خواستیم جمعی یا فردی در خدمت او باشیم هیچگاه دریغ نکردند. همه تجربه 
های ذیقیمت خود را در اختیار ما گذاشت و ما را هدایت کرد. چارچوب های مشخص و 
دقیق پیش پای مذاکره کنندگان ما قرار داد. چقدر مذاکره کنندگان تلاش کردند سخنی 
از او بر زمین نماند. نه من یادم می رود و نه ظریف که از او خواستم حرف آقا بر زمین نماند.

رییس جمهوری از جلساتی گفت که با ظریف و عراقچی و روانچی در مراحل مختلف 
مذاکرات داشته و تاکید کرد: همه جا خلوص دیدم و توانمندی و شهامت.

در توصیف مذاکره کنندگان گفت: من به کسانی مدال و نشان دادم که خودشان نشان 
و مدالی برای ملت هستند، وجودشان، سخنشان. من به عنوان رییس جمهور ایران به 

نمایندگی از مردم ایران به خادمات ملت این نشان را تقدیم کردم.
* عکس دسته جمعی و پایان

همه 28 نفری که دیروز از رییس جمهوری نشان گرفتند، در پایان مراسم در کنار 
او ایستادند و عکسی یادگاری گرفتند. اغلب مذاکره کنندگانی که نشان گرفتند همراه با 
خانواده های خود آمده بودند. آنهایی که در سالهای گذشته جبران نبود مذاکره کنندگان 

در خانواده را کردند، امروز به تماشای تقدیر از رییس خانواده نشستند.
پس از آن هر کس از یک در بیرون رفت. ظریف از در پشت سالن که درتیررس 

خبرنگاران نبود و دیگران هم دوان دوان از یک در دیگر تا خبرنگاران شکارشان نکنند.

مداح  معروف برنده انتخابات را معرفی کرد

بده بستان مداحان و اصولگرایان
»شک نکنید اصولگراها برنده اند؛ چون هیئت ها بسیج شده اند«. کسی که با قاطعیت این 
خبر را داده است کسی نیست جز منصور ارضی، مداح معروف تهرانی که به »حاج منصور« 
مشهور است و مداحان خبرسازی چون سعید حدادیان، محمود کریمی، عبدالرضا هلالی و 

حسین سازور شاگردانش هستند.
حالا هم در فهرست انتخاباتی اصولگرایان یک سهم دارد. درحالی که جای افراد 
سرشناسی چون محمد نبی حبیبی دبیر کل حزب موتلفه، اسدالله بادامچیان قائم مقام دبیر 
کل حزب موتلفه، حسین طلا، حسین مظفر و حسین نجابت نمایندگان فعلی مجلس و 
همچنین محمد حسینی و فریدون عباسی از دولتمردان محمود احمدی نژاد در فهرست 
اصولگرایان خالی است اما سید علی قریشی، عضو هیئت مدیره موسسه قدیم الاحسان 
)موسسه فرهنگی و هنری که توسط منصور ارضی راه اندازی شد( در این فهرست قرارگرفته 

است تا برای اولین بار مداحان سهمی در فهرست انتخاباتی جریان راست داشته باشند.
قرار گرفتن یک چهره نزدیک به منصور ارضی، مداح مشهور تهرانی در فهرست 
اصولگرایان در حالی صورت گرفته است که مدت زیادی از تهدید انتخاباتی اصولگرایان از 

سوی سعید حدادیان نمی گذرد. 
حدادیان که شاگرد و مرید منصور ارضی است تابستان پارسال درحالی که هنوز خبری 
از شورای ائتلاف اصـولگـرایان نبود، به بزرگان جریان راست هشدار داد که اگر اصولگرایان 
برای انتخابات به وحدت نرسند، مداحان برای انتخابات فهرست جداگانه می دهند. هشداری 
که به نظر می رسد از سوی اصولگرایان جدی گرفته شده است تا جایی که سهمی به 
مداحان اختصاص دادند و حالا هم منصور ارضی با قطعیت خبر می دهد که اصولگراها 

برنده انتخابات اسفندماه هستند.
 او پیش ازاین نیز خبر ساماندهی مداحان برای فعالیت جدی در انتخابات به نفع 
اصولگرایان را اعلام کرده بود. همین چند هفته پیش وقتی به منزل یکی از نامزدهای 
مجلس خبرگان رهبری برای برگزاری مراسم عزاداری رفته بود اعلام کرد سه هزار مداح در 
تهران ساماندهی شده اند تا به گفته او آنچه را »تلخکامی برجام« خوانده است در انتخابات 

جبران کنند.
به گزارش پایگاه خبری »تیک«، طیفی که منصور ارضی می  گوید برای انتخابات 
اسفندمـاه سامانـدهی شده اند در انتخابات ریاست جمهوری سال 92 هم به رسم همیشگی 
از تریبون های خود برای تبلیغات به نفع نامزدهای اصولگرا بهره بردند اما آن زمان خبری از 
ساماندهی نبود و هر کس به نفع یکی تبلیغات کرد. منصور ارضی، سعید حدادیان و مهدی 
سلحشور از سعید جلیلی حمایت کردند، محمود کریمی از کاندیداتوری محسن رضایی 
و عبدالرضا هلالی هم به نفع محمدباقر  قالیباف مداحی و تبلیغات می کرد؛ اما حالا که 
اصولگرایان هم نهضت انصراف به راه انداخته اند و دیگر اعتقادی به مرگ تفکر اصلاح طلبی 
ندارند تکلیف مداحان هم مشخص است و قرار است برای این انتخابات با انسجام و برنامه 
پیش روند. برنامه ریزی ها را هم از قبل انجام داده اند. از مدت ها قبل از آغاز ثبت نام داوطلبان 
انتخابات مجلس، یعنی همان زمان که دولت منتخب مردم در سال 92 روی کار آمد، وزیر 
امور خارجه و تیم مذاکره کننده هسته ای و سپس حسن روحانی، رئیس جمهوری و بعد از او 
علی لاریجانی،  رئیس مجلس در مرکز سیبل آنان قرار داشتند و بیشترین تذکرها، هشدارها 
و تهدیدها به سمت آنان بود. حالا هم که عزمشان جزم شده است تا با »بسیج هیئت ها« 
»تلخکامی برجام« را جبران کنند. به نتیجه اش هم بسیار اطمینان دارند؛ طوری که »حاج 
منصور« اصولگرایان را برنده انتخابات معرفی می کند و می گوید: »شک نکنید اصولگرایان 

برنده انتخابات هستند.«

دریچه

نکتــه

آفت تندروی گاه چنان سهمناک است که ساحت های گوناگون 
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و حتی اقتصادی و امنیتی حیات کشور 
را در می نوردد و به شکلی مزمن رنجور می سازد؛ آفتی که به 
باور رییس جمهوری باید با نسخه اعتدال به سراغش رفت و آن 

را درمان کرد.
یکشنبه در دومین  روز  رییس جمهوری،  »حسن روحانی« 
همایش ملی اعتدال با عنوان »زنان، اعتدال و توسعه« بار دیگر با 
یادآوری آسیب ها و چالش های تندروی، مشی اعتدال گرایی را 
به عنوان رویکردی با قابلیت های بالا برای مقابله با تندروی مورد 

تاکید و توجه قرار داد.
روحانی در سخنان خود تصریح کرد: بخش بزرگی از مشکلات 
امروز جهان از افراط است. نگاه برخی به دنیا افراطی است و معتقدند 
نباید به همه اعتماد کرد. نباید به غریبه ها و به آن طرف میزی ها 

اعتماد 100 درصد کنیم در حالی که هر چیزی اعتدالی دارد.
رییس جمهوری ضمن تاکید بر لزوم خروج اعتدال گرایی از 
چارچوب های شعاری، در زمینه ریشه های اعتدال گفت: اعتدال 
از فکر و اندیشه آغاز می شود. اعتدال تنها روش نیست بلکه یک 

بینش است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این که میان نفع 
کم و ضرر حتمی نفع کم را انتخاب می کنیم، گفت: ما تحت هر 
شرایطی باید هفتم اسفندماه پای صندوق رای برویم. امروز در آستانه 
انتخابات باید خیلی حواسمان جمع باشد. هم مشکلات را می دانم و 
می فهمم که آنچه خیلی ها می خواستند امروز مطلوب آنها در پیش 

چشمانشان نیست اما ما یک هدف بلندی داریم. تدبیر همین است. تدبیر یعنی عاقبت کار را 
ببینیم چه می شود. می شود بلندتر حرف زد، اعلامیه داد اما هدف را نباید گم کنیم. بدانیم 

که می توان با تدبیر و صبر و حوصله و با بسیج عمومی پای صندوق آرا برویم.
تاکید رییس جمهوری بر پرهیز از تندروی و پیامدهای مطلوب اتکای مردم به رویکرد 
اعتدالی در انتخابات پیش رو، بازخوانی مولفه های اعتدال گرایی و بایسته ها و پیامدهای در 
پیش گرفتن این رویکرد را ضروری می سازد. یادداشت پیش رو چند نکته در این ارتباط 

را یادآوری می کند:
1- تعبیر رییس جمهوری در این زمینه که اعتدال نه یک روش، بلکه نوعی تفکر است 
از این واقعیت ریشه می گیرد که درک انسان از خود، محیط پیرامونی )کنشگران دیگر، 
مقدورات و محذورات( و در نتیجه رفتار و عملکردش از ماهیت بینش او یعنی آنچه در 

ذهنش می گذرد ریشه می گیرد.

به عنوان نمونه، دهشت افکنی )تروریسم( که امروز مشکل های بسیار زیادی را برای 
کشورها و دولت های منطقه ایجاد کرده است، پیش از هرچیز از آبشخور تفکر و اندیشه 
افراطی رهبران و پیروانش تغذیه می کند. به تعبیر روحانی افراط از مشت و چماق شروع 
نمی شود، افراط از مغز شروع می شود. برخی اندیشه و فکر افراطی دارند و متاسفانه گاهی 

به دین افراطی می اندیشند و دین را افراطی تبیین می کنند.
از این منظر، اعتدالی هم که رییس جمهوری از آن یاد می کند بر خلاف نظر عده ای 
نه به عنوان یک روش که به عنوان نوعی تفکر از سطحی فراتر، منش باورمندانش را زیر 
تاثیر قرار می دهد. از این رو است که اعتدال گرایان با نگاهی مشارکت محور، غیرحذفی و 
انتقادپذیر، عرصه اداره کشور را عرصه برهم کنش نیروهای مختلف سیاسی نظام جمهوری 
اسلامی ایران می دانند، هرچند برخی مخالفان نگاهی تنگ نظرانه داشته باشند و رفتار خود 

با اعتدال گرایان را بر اساس رویکرد حذفی تنظیم کنند.
2- همه جنبه های سخت و نرم زندگی انسان از مسایل سیاسی تا فرهنگی در نتیجه 

نبود اعتدال در معرض افراط یا تفریط قرار خواهد گرفت؛ مساله ای 
که به طور معمول پیامدهای نامطلوبی به همراه خواهد داشت. شاهد 
این ادعا چالش هایی است که در نتیجه غلبه رویکرد غیرمعتدل 
دولت پیشین در حوزه های مختلف از سیاست خارجی و اقتصاد 
گرفته تا مسایل فرهنگی، زیست محیطی و ... ایجاد شد. از این رو، 
رویکرد و اندیشه اعتدالی باید در همه عرصه ها مورد توجه قرار گیرد 
و از این رو است که رییس جمهوری، اعتدال را نه تنها یک شعار 
بلکه رویکردی می داند که در همه حوزه ها باید ساری و جاری شود.

3- اعتدال به عنوان وضعیتی میانه و به دور از تندروی و کندروی، 
مفهومی بسیط است که باید بر حسب مقتضیات زمانی و مکانی تعبیر 
و مصداق های آن مشخص شود. دولت تدبیر و امید که خود در 
نتیجه میانه روی و آشتی مردم با صندوق های رای در سال 1392 
روی کار آمد، با اتخاذ رویکردی معتدل توانست مهمترین مساله 
سیاست خارجی کشور یعنی برنامه صلح آمیز هسته ای کشورمان 
را در گفت وگو با قدرت های جهانی به سلامت به سرمنزل مقصود 

برساند.
این بار هم انتخابات به عنوان مهمترین مساله سیاست داخلی و 
اصلی ترین عرصه مشارکت سیاسی مردم نیازمند نگاه اعتدالی است 
تا مجلسی شکل گیرد که تا حد امکان انعکاسی از ترکیب گروه های 
سیاسی جامعه باشد. از این رو، نگاه های غیرمعتدل برخی گروه ها 
به روندهای سیاسی و طرح ایده هایی چون تحریم انتخابات، به تعبیر 

روحانی نتیجه ای جز زیان سنگین به بار نخواهد آورد.
گزینش نفع کم به ضرر قطعی، بهترین مصداق برای توصیف 
رویکرد اعتدالی است. بسیاری در عرصه هایی نظیر انتخابات نگاه سیاه و سفید دارند، در 
صورتی که در زمان حاضر »منطق فازی« یعنی دوری از صفر و 100 دیدن مسایل، نه تنها 
در حوزه اندیشه و علوم انسانی، بلکه در فناوری های روز جهان نیز کارایی خود را نشان 

داده است.
ما که در عرصه منطقه ای هدف مبارزه با افراط گرایی را دنبال می کنیم، باید در داخل 
هم الگوی اعتدال را در پیش بگیریم و از هرگونه تندروی بپرهیزیم چرا که حتی در مسیر 
حق هم نباید تندروی کرد. این بخش دیگری از معنای اعتدال را به تصویر می کشد. یعنی 
افزون بر این که در انتخاب هایمان از تندروی و کندروی اجتناب می کنیم، در دستیابی به 
هدف به جای شتابندگی به پیوستگی در مسیر توجه داشته باشیم. به همین خاطر رییس 
جمهوری گفته است برای من پایان کار مهم است یعنی تکاپو برای دستیابی به هدف باید 

به صورت پیوسته و متوازن صورت گیرد.

دکتر روحانی در آئین تجلیل از دست اندرکاران برجام: 

از ظریف خواستم حرف آقا روی زمین نماند

 به بهانه ی سخنان »روحانی« در همایش اعتدال:

 تندروی؛ آفتی که درمانش نسخه اعتدال می طلبد

بی تردید فرو ریختن ساختمان تحریم و دیوار
 بی اعتمادی در برابر جهان که من از دو سال پیش ترک های 
آن را مشاهده کردم، افتخاری نه از آن دولت یازدهم و نه فکر 

و جناح خاص بلکه افتخاری از آن ملت بزرگ ایران است. 
دشمنان ما فکر می کردند که با فشار و تحریم می توانند 

ملت را تسلیم کنند اما من در مراسم تحلیف خود به جهانیان 
خطاب کردم که در برابر ملت ایران باید راه تکریم را برگزینند
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كورترينِ مردم، كسى است كه از ديدن 
برترى ما، كور باشد و بدون آن كه گناهى در 

حقّ او كرده باشيم، با ما دشمنى ورزد.

سه شنبه - بیستم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3936 روزنامه

 اخذ تعهد برای انصراف 150 نامزد اصولگرای تهران
گفته می شود: نماینده مردم خرم آباد در مجلس نهم با اشاره به امضای میثاق نامه در اتئلاف 
اصولگرایان درخصوص لزوم انصراف نامزدهایی که در فهرست نهایی قرار نمی گیرند، از انصراف خود از 
شرکت در انتخابات در روزهای آینده خبر داد. ابراهیم آقامحمدی در پاسخ به این سوال که میثاق نامه 
اصولگرایان به امضای چند نفر رسیده، گفت: این میثاق نامه در جلسه ای با حضور بیش از 180 نامزد 
اصولگرایان مجلس دهم به امضای تمامی نامزدها رسید و با این حساب در روزهای آینده باید منتظر 

انصراف حدود 150 نامزد دیگری که در فهرست نهایی ائتلاف اصولگرایان قرار نگرفتند، باشیم.

بلندمرتبه سازی در کل تهران ممنوع شد 
گفته می شود: رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران گفت: بر اساس مصوبه شورای عالی 
معماری و شهرسازی بلندمرتبه سازی در کل تهران ممنوع شد. اقبال شاکری،  با اشاره به مصوبه اخیر 
شورای عالی معمای و شهرسازی کشور، اظهار داشت: چندی پیش در جلسه شورای عالی شهرسازی 
کشور موضوع بلندمرتبه سازی در تهران مورد بررسی قرار گرفت. وی با بیان اینکه بر اساس دستور 
هئیت وزیران این موضوع بررسی شده است،  ادامه داد: طبق مصوبه این جلسه بلندمرتبه سازی از 
طریق توافق، تشکیل پرونده، شهرداری، کمیسیون ماده 5 و کمیته های این کمیسیون تا تعیین تکلیف 

قطعی مکان یابی و ضوابط این ساختمان ها ممنوع اعلام شد.

واردات 700 پورشه به اسم یک زن 
گفته می شود: مدیرکل فناوری اطلاعات گمرک گفت: براساس اطلاعات دریافتی از گمرک، 
خانمی به اسم )م.د( که سرمایه زندگی اش کمتر از 100 هزار تومان است، با 256 فقره اظهارنامه 
بیش از 700 خودروی سواری پورشه وارد کرده است. به گزارش ایرنا، علی بعیدی در یکی دیگر از این 
گزارش ها مشخص شده است 60 بازرگان که تاکنون هیچ گونه اظهارنامه مالیاتی نداشته اند حداقل 
بیش از 30 نفر آنها کالاهایی به ارزش بیش از 100 میلیون دلار وارد کردند که این نشان از خلاء 
در بخشی از فرایندهای گمرکی به دلیل نبود اطلاعات شفاف و درست از کشور مبدا و تطبیق آن با 

اظهارنامه های افراد در گمرک است.

7 عضو داعش در روسیه بازداشت شدند 
گفته می شود: رسانه های روسیه گزارش دادند که هفت تن از اعضای داعش که در حال طراحی 
برای عملیات تروریستی در این کشور بودند، بازداشت شدند. به گزارش فارس، رسانه های روسی از 
بازداشت هفت عضو داعشی که درصدد عملیات تروریستی در مسکو و سن پترزبورگ بودند، خبر 
دادند. در حالی که حملات هوایی مسکو به مواضع تروریست ها در سوریه ادامه دارد، خبرگزاری 
»اینترفکس« در خبری فوری از بازداشت تعدادی از اعضای داعش در »یکاترینبورگ« روسیه خبر 
داد. این خبرگزاری روسی گزارش داد: »هفت تن از اعضای داعش که در حال آمادگی و طراحی برای 

حملات تروریستی در مسکو و سن پترزبورگ بودند، در یکاترین بازداشت شدند«.

احتمال تجدیدنظر در واگذاری سرخابی ها
گفته می شود: رئیس کل سازمان خصوصی سازی کشور از احتمال تجدیدنظر هیئت وزیران در 
واگذاری سرخابی ها خبر داد و گفت: مقرر شد به گفته می شود: مشمولان سهام عدالت شش ماه 
فرصت بدهیم تا از محل آورده های خودشان، مانده بدهی را پرداخت کنند. پوری حسینی با بیان اینکه 
از مجموع 1100 شرکتی که از سال 1380 در لیست واگذاری قرار گرفت 50 درصد آنها واگذار شد 
تصریح کرد: دلیل واگذار نشدن برخی از این شرکتها مانند شرکتهای توزیع برق و گاز را فراهم نبودن 
شرایط برای واگذاری عنوان کردوی در پایان گفت: سازمان خصوصی سازی امیدوار است تا سال آینده، 

شرکتهای باقی مانده را واگذار خواهد کرد.

کفاشیان: نمی دانم چطور متهم ردیف اول شد ه ام
گفته می شود: علی کفاشیان در پاسخ به این سوال که چرا عنوان کرده اند که علی کفاشیان متهم 
ردیف اول پرونده فساد در فو تبا ل است، اظها ر کرد: هنوز هیچ چیز مشخص نیست. ما جوابیه هایی را 
تهیه کرده ایم که اگر نیاز باشد پاسخ می دهیم و اگر هم خلاف کرده ایم به قوه قضاییه خواهیم رفت. 
مطمئن باشید آنها با کسی تعارف ندارند. کفاشیان ا دا مه  داد: نمی دانم چرا عنوان کرده اند که من متهم 
ردیف اول هستم. باید این سوال را از خودشان بپرسید. وی در پاسخ به این سوال که آیا این اتفاقات 
بدین معنا نیست که می خواهند شما را محترمانه کنار بگذارند، گفت: اگر محترمانه بخواهند مرا کنار 

بگذارند استقبال می کنم. 

تکذیب تغییر حوزه انتخابیه لاریجانی
گفته می شود: کاظم جلالی، رئیس فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس در گفتگو 
با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: تغییر حوزه انتخابیه لاریجانی از قم به تهران کذب محض است. 
جلالی همچنین تاکید کرد: به هیچ وجه خبر مذکور صحت نداشته و لاریجانی از حوزه انتخابیه قم به 

فعالیت های انتخاباتی خود می پردازد.

انتقاد از تعطیلی مساجد در روز جمعه
 گفته می شود: آیت الله نوری همدانی از تعطیلی مساجد در شهرها انتقاد کردند و گفت: می گویند 
مساجد شهر تهران در روز جمعه بسته است، همه مردم که روز جمعه به نماز جمعه نمی روند؛ باید برای 

این مسئله فکری شود، تعطیلی مساجد به بهانه این که روز جمعه است معنا ندارد.

نامحــرمانه

جناب آقای 

دکتر رضا دلاوری
مصیبت وارده را به جنابعالی و 

خانواده محترمتان تسلیت عرض 
نموده برای آن مرحومه از درگاه 
ایزد منان علو درجات اخروی و 
برای سایر بازماندگان صبر و اجر 

مسئلت می نمائیم.
حسین عبداللهی – روح الله کرمانی

پیام تسلیت

شهردار قم در جلسه شورای شهر از 
روند پیشبرد امور توسط پیمانکار پروژه 
تقاطع سه سطحه عمار یاسر انتقاد کرد.

سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه 
شامگاه یکشنبه شورای اسلامی شهر قم 
در پاسخ به انتقاد یکی از اعضای شورا 
امور در ساخت تقاطع  از کندی روند 
پذیرش  ضمن  خرداد،   15 شهدای 
این نقدها ابراز داشت: ما در شهرداری 
کوشش بسیاری کردیم که این پروژه 
روال خودش را داشته باشد اما این امر 

محقق نشد.
وی با اشاره به مشکلات ساختاری 
که قرارداد ساخت تقاطع شهدای 15 
خرداد دارد، گفت: علت اینکه پروژه ای 
مانند تقاطع عمار یاسر و امام علی )ع( 

حتی در شب ها هم فعالیت دارد این است که قالب کار 
افزود: ما در جریان  درست دیده شده است. شهردار قم 
ساخت تقاطع سه سطحه 15 خرداد از تذکر و صحبت و 
مراجعه به پیمانکار خسته شده ایم و همه این تلاش ها بی 
فایده بوده است چرا که یک هفته کار سرعت خوبی می گیرد 

و دوباره به مسیر قبل باز می گردد.
وی گفت: در رابطه به این پروژه دو راه داریم یکی اینکه 
پیمانکار را از طریق ماده 46 یا 48 خلع ید کنیم و یا اینکه 

سعی کنیم با این شرایط تا حدی کنار بیاییم و در همین 
قالب کار را پیش ببریم.

مشکلات خلع ید پیمانکار
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه خلع ید پیمانکار حداقل یک 
سال کار را عقب می اندازد تا پیمانکار بعدی وارد کار شود، 
اظهار داشت: مرتب از سوی استاندار و معاون عمرانی وی 
فشار می آوریم و 25 درصد کار را از پیمانکار گرفتیم. از هر 
حربه ای استفاده کردیم تا پروژه راه بیفتد اما قالب اشتباه بود.

وی افزود: قالب قراردادی که برای این طرح بسته شده 

قالبی نیست که کارفرما بتواند خوب کار 
کند و چاره ای نداریم یا ببریم یا همین 
وی  گفته  به  دهیم.  انجام  کار  شکل 
پیشرفت فیزیکی این پروژه که در تقاطع 
میان خیابان 15 خرداد و بلوار عمار یاسر 
قرار دارد و ترافیک بسیاری در این مسیر 

ایجاد کرده، 52 درصد است.
 25 قم،  شهردار  اظهارات  اساس  بر 
درصد این پروژه به عهده سازمان عمران 
و نوسازی شهرداری قم گذاشته شده و 
پیمانکار که همان بنیاد تعاون ارتش است، 
باید حدود 23 درصد کار را پیش ببرد اما 
باز هم توان محدودی در این مجموعه 
وجود دارد. وی اضافه کرد: همین مشکل 
که  چرا  داریم  هم  میثم  تقاطع  در  را 

پیمانکار یک مجموعه است.
سقائیان نژاد گفت: اگر بر اساس ماده 46 و 48 پیمانکار را 
خلع ید کنیم برای ما خیلی راحت تر است اما یک سال طول 

میکشد تا دوباره کار بر روال بیفتد.
وی با اشاره به اینکه این پروژه صد درصد تهاتری بوده 
و قرار بوده شهرداری به ازای آن ملک در اختیار پیمانکار 
بگذارد، افزود: از نظر مباحث ملکی ما عقب نیستیم و کار 
طبق روال طی شده است و موانع مالی برای پیشرفت کار 

وجود ندارد.

در جلسه شورای شهر قم مطرح شد؛

گلایه شهردار قم از کندی اجرای پروژه تقاطع شهدای ۱۵ خرداد
خبــر

معاون استاندار:

نخستین ایستگاه متروی قم 
در میدان مطهری احداث می شود

معاون عمرانی استانداری قم گفت: احداث اولین ایستگاه متروی قم در 
میدان مطهری با انحراف ترافیکی مسیرهای منتهی به این میدان از 23 بهمن 

جاری آغاز می شود.
محسن بهشتی در هفتمین جلسه شورای ترافیک استان قم افزود: طرح 
انحراف ترافیکی این میدان تهیه شده و از روز 23 بهمن ماه جاری به مرحله 

اجرا گذاشته خواهد شد. 
وی بر لزوم زمان بندی دقیق شش ماهه انجام عملیات اجرایی این ایستگاه 
تاکید کرد و گفت: مردم زمان بندی و سرعت کار را انتظار دارند، لذا باید برنامه 
دقیق و عملیاتی منظمی برای اجرای این ایستگاه در مهمترین معبر شریانی 

شهر تدوین و اطلاع رسانی شود.
وی تاکید کرد: مردم کارشناسان خوبی هستند و سرعت کار و نظم طرح 
ها را رصد می کنند و تحت نظر دارند، لذا باید با زمان بندی مناسب بازتاب 
مثبت آغاز این عملیات عمرانی که به طور حتم به توسعه شهر کمک شایانی 

خواهد کرد در اذهان مردم تقویت شود.
ایستگاه مترو میدان مطهری در زمینی به مساحت دو هزار و 520 متر 
مربع در سه طبقه در ضلع شمالی میدان احداث می شود، این ایستگاه با 
ایستگاه خط مونوریل که در قسمت شرقی میدان احداث گردیده تبادل مسافر 

خواهد داشت.
بهشتی در ادامه اظهار کرد: ترافیک خیابان اراک به سمت میدان مطهری 
قبل از ورود به میدان با گردش به چپ و گذر از غرب میدان وارد خیابان های 
سپاه و هدف خواهد شد، گردش به چپ پل علیخانی به سمت میدان مطهری 
مسدود و ترافیک این مسیر به صورت راستگرد وارد خیابان امام موسی صدر 
)خاکفرج( شده و این محور با ایجاد دوربرگردان به صورت رفت و برگشت عمل 
کرده و خیابان سپاه به صورت شرق به غرب از خروجی میدان بطرف چهار راه 

غفاری یک طرفه خواهد شد.
در ادامه این جلسه طرح پیشنهادی شهرداری قم برای اتصال ایمن بلوار 

بعثت به کمربندی امام علی )ع( بررسی و تصویب شد.
فرمانده انتظامی استان قم با تأکید 
بر آمادگی جهت تأمین امنیت انتخابات 
هفتم اسفندماه، گفت: نیروی انتظامی 
برابر قانون نسبت به تخلفات انتخاباتی 

برخورد خواهد کرد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار 
کاظم مجتبایی در جلسه تحول راهور 
که با حضور معاونین، روسای پلیس های 
استان،  کوپ  فرماندهان  و  تخصصی 
برگزار شد، اظهار داشت: توجه به نقاط 
حادثه خیز و اقدامات آموزشی از طریق 
رسانه ها بالاخص صدا و سیما در کاهش 

حوادث رانندگی بسیار مؤثر است.
را  آن  آموزش،  امر  بر  تأکید  با  وی 
مهم ترین اولویت و دغدغه ناجا دانست 
فرماندهی  که  طوری  همان  افزود:  و 

ناجا بارها تأکید بر مسئله آموزش داشتند، 
پلیس راهور استان می تواند به کمک معاونت 
راه  را  آموزش همگانی  اتوبوس  اجتماعی 
اندازی و در شهر اقدام به آموزش راهنمایی و 

رانندگی بصورت سیار داشته باشد.
مجتبایی ادامه داد: دو موضوع مهم پیش 
روی است که بایستی به آن ها دقت لازم 
گردد، برنامه ریزی جهت پوشش ترافیکی 
ایام الله 22 بهمن که از هم اکنون ایست و 
بازرسی ها  باید فعالانه کار خود را انجام دهند، 

سپس آمادگی جهت تأمین امنیت انتخابات 
و رسیدگی به تخلفات آن.

فرمانده انتظامی استان قم تأکید کرد: 
نیروی انتظامی برابر قانون نسبت به تخلفات 

انتخاباتی برخورد خواهد کرد.
توجه به کاهش تصادفات

وی در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: استان قم هر ساله با کاهش تصادفات 
رتبه های برتر کشور را داشته است و نیاز 
است توجه بیشتری به این موضوع گردد چرا 
که استان قم یک استان ویژه است و تمام 

خصوصیاتش با استان های دیگر تفاوت دارد.
مجتبایی همچنین از طرح سرعت کاه ها 
قبل از خطوط عابر پیاده سخن گفته و افزود: 
باید قبل از خطوط عابر پیاده سرعت کاه 
وجود داشته باشد تا منجر به خسارت و یا 

شدت تصادفات نشود.
الله  ایام  به مناسبت  بیان داشت:  وی 
دهه فجر طرح آزاد سازی موتورسیکلت های 
و  دارد  ادامه  بهمن ماه  پایان  تا  توقیفی 

تسهیلاتی در این زمینه هم وجود دارد.
پایان  در  قم  استان  انتظامی  فرمانده 

ضمن تقدیر و تشکر از کارکنان پلیس 
راهور و پلیس راه که طی 45 روز گذشته 
دهند،  کاهش  را  تصادفات  توانسته اند 
تصریح کرد: دقت نظر و ادامه کنترل در 
روند کاهش تصادفات انشاء الله بتواند برای 

مردم نوروز خوبی را به ارمغان بیاورد.
پلیس همواره نیازمند آموزش و بروز 

شدن است
فرمانده انتظامی استان قم در جلسه 
قرارگاه جهادی آموزش که با موضوع طرح 
ارتقاء مهارت افزایی تیراندازی کارکنان 
رده های تخصصی فرماندهی برگزار شد، 
اظهار داشت: اینکه برای آموزش قرارگاه 
اهمیت  به خاطر  جهادی تشکیل شد 
موضوع آموزش است، آموزش در همه 
ابعاد جسمی، علمی، اعتقادی و اجتماعی 

یک ضرورت است.
کاظم مجتبایی افزود: امر آموزش امری 
دائمی، مستمر و بایستی همگام با دیگر 
متغیرهای اجتماعی توسعه یابد و پلیس هم 

همواره نیازمند آموزش و بروز شدن است.
جامعیت  بر  تأکید  با  سپس  وی 
آموزش، گفت: همه مسئولیت دارند بعد از 
آموزش هایی که به رده ها داده می شود آن 
را جدی بگیرند و نگذارند این آموزش ها 

فراموش و یا آثار آن از بین برود.

فرمانده انتظامی استان قم:

برابر قانون با تخلفات انتخاباتی برخورد می کنیم


